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I written complaint about me." Maura said, 'Gretchen lied! | vdocumém which is marked but not entered as Exhibit 24. It
2 Would you like to see the letter that [ wrote?' 'I've 2 lacks foundation, and it's been represented that these are
3 already seen it." 'You saw the letter that | gave to 3 notes done by plaintiff herself, not anything that this
4 Gretchen? she asked. 'Yes, | saw the letter.' Then she 4 witness would have personal kno»vledée of.
5 said, 'You are part of the problem' (2). 'You have done many 5 1 also object on the basis that it lacks -- the
6 inappropriate things." When I started to respond,” they 6 question is not relevant. It's not designed 1o lead to the
7 turned -- "she turned and walked away." 7 discovery of admissible evidence in the case at bar.
8 Q. And [ think that "2" that we saw refers 1o this 8 BY MS. LARKINS:
9 little side note here. Could you read this little side note? 9 Q. Thank you.
10 A. "I said, 'What is the problem? And 'that's your 10 Could you read that first sentence.
\ 11 perspective.”™ 11 A. "l talked to Maria on 2-25."
12 Q. Thark you. 12 Q. Okay. You know what, | think I'll read the next
13 Did anyone ever discuss an incident like this with 13 part because my handwriting was so messy that it would be an
14, you? Does this incident sound at all familiar? 14 imposition to ask you to decipher it. "Tuesday or Wednesday,
1S MS. ANGELL: Objection. That question is 15 February 20th or 21s1, Linda had been talking with Jo Ellen
16 compound. Could we maybe have one question at a time. 16 and Denmon. Linda W. asked about me.” And then it says
17 BY MS LARKINS: 17 “Linda" with a colon there, but this was actually Maria who
18 Q. Cenamly. Does this incident that you have just 18 said this quote, and I'll read Maria's quote. "Two maybe
19 read about sound at all familiar to you? ' 19 three people on staff initiated the destruction of another
20 A. It's vaguely familiar, but [ didn't know the 20 teacher's career.”" And then it shows linda Watson -- Linda
21 details. [ knew that there was a problem with -- you had 21 W.saying something, and Linda W. -- could you read what is
22 with Jo Ellen, but | don't know and [ still don't know what 22 written there that Linda W. says?
23 the problem was about. 23 A. You mean the second one where it says Linda W,
24 Q. Well -- 24 right there?
25 A. Now | can see | guess. 25 Q. Right here,
Page 103 Page 105
| Q. This is the reason that Maura Larkins was placed | MS. ANGELL: Let the report reflect that plaintiff
2 on leave on February 12th, 2001 2 is pointing 10 a section at the bottom of the document marked
3 MS. ANGELL: Do you have a question? 3 as Exhibit 24.
4 MS. LARKINS: Except for the question of the 4 MS. LARKINS: Thank you.
5 second caller. N THE WITNESS: "Do you really think Maura is
6 MS. ANGELL: Move to strike the plaintiff's 6 dangerous. That's what they say about people who are mass
7 testimony given there since we don't have a question. 7 murderers."
8 BY MS. LARKINS: 8 BY MS.LARKINS:
9 .Q. Did you ever tell anybody that you thought Maura 9 Q. Okay. And since myhandwriting gets pretty messy
10 Larkins was the type of person who became a mass murderer? | 10 here, | will do the reading from now on. Then I have Linda,
1 A. No, [ never said anything like that. Il colon, “That's why we didn't want o team with her." And
12 Q. 1have a two-page document which | ask to be 12 then in these quotation marks, that is not what Linda said.
13 marked as Exhibit 24. 13 That was my own note, "but it was after two or three days
14 (Plaintiff's Exhibit No. 24 was marked for {4 without tatking to me."
15 identification.) 15 Okay. And then it says "Linda said there was a
16 BY MS. LARKINS: ) 16 meeting where Maria was not present where | was very
17 Q. 1represent that this is a copy of some notes ! 17 violent," and the "I" referred to Maura Larkins. Could you
18 took very messily on -- in February of 2001. The top where 18 read -- at the v,éry bottom there are four lines of a quote
19 itsays "Salem syndrome. Respect for all. Apple and tree. 19 from Linda W. Could you read that.
20 Parents, slash, clothes,” that's just some notes about what | 20 MS. ANGELL: 1 object to the characterization of
21 was thinking. The part of this note that's -- 1'd like to 21 anything written on this document as a quote from Linda
22 bring special attention to is the note that occurs past 22 Watson. This document lacks foundation, is not authenticated,
23 the -- below the diagonal line that I drew there. Could you 23 and purportedly is a document based on plaintiff's
24 read the first sentence there below the diagonal line? 24 representations that she created.
25 MS. ANGELL: I object to reference and use of this 25 M '
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I BY MS. LARKINS: | about right?

2 Q. !did not say Linda Watson [ don't think. 1 tried 2 A. Tdon't know. !don't know.

3 tosay Linda W. 3 Q. Okay. About how many years do you think that

4 Could you read that last four lines? 4 Maura Larkins taught at Castle Park before she was taken out
5 A. "We're scared of her. Her way of doing things is 5 of her classroom?

6 so different from ours.” ' 6 A. Gosh, I don't know.

7 Q. Did you ever tell anyone that you believed Maura 7 Q. Well, was it more like 20 or more like two or --

8  Larkins' way of doing things was different from youré? 8 A. No, it wasn't 20 years. Approximately I'd say

9 A. 1 don't remember saying that. 9 five years, sonwcihing like that. But I'm just guessing.

10 Q. Ever? ' 10 MS. ANGELL: Would that be an estimate or a guess?
I A. | don't remember saying that, no. i THE WITNESS: Estimate.

12 Q. Do you remember thinking that? 12 BY MS. LARKINS:

13 MS. ANGELL: Vague and ambiguous as to time. 13 Q. Would you believe me if | told you that she came

14 BY MS. LARKINS: 14 in 1997, and like | say, got that -- '98 would be -- '98,

15 Q. Was that ever a thought that entered your mind, 15 '99,2000. So it would have been three and a half years

16 that Maura Larkins did things differently from you? 16 before she was taken out of her classroom? Does that sound
17 A. No. | mean, everybody does things differently. 17 about right to you? ' '

I8 youknow. Everybody does things in their own way. It I8 A. lguess so.

19 " doesn't make sense. ’ 19 Q. Okay. We can establish that at some other time.
20 Q. Was there anything about the way Maura Larkins did | 20 Okay. Now, do you recall Richard Denmon saying
21 things that bothered you? 21 that he did not want to team with Maura Larkins?
22 . MS. ANGELL: Vague and ambiguous as to time. 22 MS. ANGELL: Vague and ambiguous as 10 time.
23 BY MS. LARKINS: 23 BY MS. LARKINS: '
24 Q. Ever. Ah, let's say before Maura Larkins sued 24 Q. Ever.
25 you. 25 MS. ANGELL: And | renew my objection on

/
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I A You have to be more specific. What time are you I relevance. This stuff about teaming is not reasonably

2 talking about? 2 calculated to lead to the discovery of admissible evidence

3 Q. Okay. When Maura Larkins came to Castle Park 3 with regard to causes of action for alleged use of

4 school as the bilingual teacher, did -- was her class 4 information from a record of arrest in the year 2000 and

S included in the 3rd grade academic teaming? S thereafter. . -

6 A. In the beginning -- the first year? | don't 6 THE WITNESS: Ask the question again, please.

7 ‘remember. | know you were either that first year or the 7 BY MS. LARKINS:

8 second year. . 8 Q. Did Richard Denmon ever tell you that he didn't

9 MS. ANGELL: I'm going to object 10 this line of 9 want to team with Maura Larkins?

10 questioning, wherever it's going. I'm assuming that 10 A Wedid team with yQu, so it wasn't a matter of if

11 Ms. Larkins came to work at Castle Park Elementary Schoo! at 11 we wanted to or not. We did team with you in more than one
12 some point. IU's not established I don't think on this 12 year while you were there '

13 record. I'm assuming that she came to work at some point 13 Q. Okay. Let me see how I can do this. Before you

14 prior to the '00-0O1 school year: Therefore, these questions 14 and Richard Denmon began to team with Maura Larkins, had
15 are not reasonably calculated to lead to the discovery of 15 Richard Denmon said that he didn't want to team with Maura
16 admissible evidence whether or not Ms. Larkins' classroom was | 16  Larkins? .

17 on ateaming schedule with other teachers in the 1990s or 17 A. ldon't -- | don't remember.

18 1980s whenever she came to that school. 18 Q. Okay. Let's look at Exhibit 3. At the top it

19 MS. LARKINS: | would like.to ask that this 19 says Chula Vista Elementary School District, Summary
20 document be marked as Exhibit 3. 20 Evaluation Report, and the name on it is Maura Larkins. The
21 (Plaintiff's Exhibit No. 3 was marked for 21 job descriplibn title is 3rd grade bilingual teacher. And if
22 identification.) ’ 22 you look at the last of the three pages, you'll see that it

23 BY MS. LARKINS: 23 is dated April 28th, '00, which is 2000.

24 Q. Does it seem to you that Maura Larkins came to 24 Okay. | would like 10 look at the first page, the” -

25 Castle Park around the fall of '97, 19977 Does that sound 25 very last sentence on the page which is under “Instructional

28 (Pages 106 10 109)
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I Techniques"? There's a box under “Instructional Techniques” | | THE VIDEOGRAPHER: We're off the record. The time
2 and a paragraph of writing. The very last sentence there, 2 is3:29 p.n.
3 could you piease read that sentence. ) 3 (Recess taken.)
4 " MS. ANGELL: I object to the use of this document. 4 THE VIDEOGRAPHER: We're back on the record. The
S It lacks foundation and is not authenticated, and it also is S timeis 3:39 p.m.
6 not reasonably calculated -- questions on this document are 6 MS. ANGELL: Now that we're back on the record,
7 not reasonably calculated to lead to the discovery of 7 Ms. Watson indicated to me on the break that she needs to
8 admissible evidence with regard to causes of action related '8 make a correction 10 earlier testimony.
9 to using information from a record of arrest or causes of 9 Go ahead.
10 action against Mr. Carlson for slander or Mr. Carlson and to THE WITNESS: In regards to phoning Rick Werlin
11 Ms. Donlan for conspiracy to slander. Those are the only 11 on--1don't know if it was a weekend night or whatever,:
12 causes of action we have here. Could we please talk about 12 I've thought about it, and | may have called him, but { do .
13 something that relates to the causes of action thal exist. 13 not remember reaching him. And | don't even remember what
14 BY MS. LARKINS: 14 the purpose of the call was.
15 Q. ltsays, "Maura took a leadership role with her 15 BY MS. LARKINS:
16 teamn this year to offer students an equitable and consistent 16 Q. Thank you. Do you think that might have been in
17 program." : ' . 17 February 20017
18 Okay. So it appears that in the year -- school 18 A. [ don't remember.
19 year 1999 to 2000 there was some sort of change in the -- 19 Q. Okay. Was it about -- in reference 10 Maura
20 her -- Maura Larkins' team. 20 Larkins? :
21 MS. ANGELL: Objection. Assumes facts not in ‘ 21 A. 1don't remember. | don't remember what it was
| 22 cevidence, and that's not a cjugstjon, Therefore, | move for 22 about. And | was trying to figure out when it could have
23 itto be stricken from the record. 23 been made, and | can't -- [ can't put the dates together as
24 BY MS. LARKINS: . 24 to when it would make sense.
' 25 Q. 151999 to 2000 the school year in which you began 25 . Q. But you believe that you -- at most you only
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| 1o do academic teaming with Maura Larkins? I called him one time ever?
2 A. [don't remember. | don't remember the dates. 2 A. Yes. I'm -- you know, [ want to say I'm pretty
3 Q. Do you remember there ever having been a lime 3 sure that if 1 did, and I'm not even sure | did, that it was
4 where you did not do teaming with Maura Larkins? 4 one time to his house on a weekend. But | did not reach him,
5 A. It's -- | remember there was one year that we 5 did not have a conversation with him at that time.
6 decided not to team with you on the elective subjects like 6 MS. ANGELL: Could I ask a question on that?
7 ant, social studies, but we did continue to team with you on "7 Do you remember whether or not you called or are
8 PE. ’ 8 you just saying that you don't remember not calling?
9 Q. So it is your testimony that when Maura Larkins 9 THE WITNESS: 1 don't remember whether | called or
10 first came to Castle Park, you included her classroom in your | 10 not. But [ want to be careful how | answer lhl‘alA -1 don't
I't grade level's academic teaming? Il remember whether | called him or not at home. |
12 A. 1don't know what year it was that we started, but 12 MS. ANGELL: Okay. Thanks.
13 it seems like it was the first or the second year that you 13 THE WITNESS: I[t's been about three or four years
14 were there that we got our team together and we established 14 ago, and | -- you know, it's been a long time ago. A lot's
15 this teaming of all of our children. 5 happened since then.
16 Q. Okay. Is it possible that the first two years 16 BY MS. LARKINS:
17 that the only teaming that was done was P.E.? 17 Q. Assuming that you did call Rick Werlin or attempt
18 A. 1don't remember. 18 1o call-him, it would have been a matter of significant
19 Q. Does that sound like that might be right? 19 importance, would it not, about which you called him?
20 MS. ANGELL: Asked and answered. 20 MS. ANGELL: Calls for speculation. That's an
21 THE WITNESS: 1 don't know. 2! objection.
22 MS. LARKINS: lt's a different question. 22 BY MS. LARKINS:
23 THE WITNESS: | don't remember. 23 Q. Is Rick Werlin a personal friend of yours?
24 MS. LARKINS: Okay. Okay. Can we take a break? | 24 A. No.
25 MS. ANGELL: Fine. ' 25 Q. Is it possible that you called him up just to chat?"
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Page 114

A. No.

Page 116

MS. LARKINS: I'msorry. I'll try. Il do my

1 ‘ !
2 Q. Soif you called Rick Werlin at home, it would 2 best. I'm really not trying 1o irritate anyone.
3 - have beeri something related to Chula Vista School District? 3 Q. Do you believe that you said these words to
4 A. Yes. 4 Gretchen Donndelinger on April 20th, 20017
5 Q. Ifyou called Rick Werlin at home,‘i( would have 5 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous.
6 been relaled (0 some important mduex 6 Answer if you understand.
7 A. Pardon me. Yes. 7 THE WITNESS: | haven't read it You want me to
8 Q. Is it possible that you called him regarding Maura 8 read it? | haven't read it completely. ‘
9 Larkins? 9 MS. LARKINS: Sure. Go ahead.
10 A. It's possible 10 THE WITNESS: 1t's kind of hard to read.
I Q. Okay. Thank you. Could | ask you to look at A MS. ANGELL: If you could be more specific about
12 Exhibit 20. It's these notes of Gretchen Donndelinger dated 12 what words you're talking about, [ think | could hold off
13 4-20-01. 13 from making the objection.
14 MS. ANGELL: And I'm going to object to the {4 BY MS. LARKINS
15 characterization as the document marked as Exhibit 20 but not | 15 Q. Okay.
16 entered as notes of Gretchen Donndelinger. The document 16 A. 1don't -- I can't read that. | don't know whal
17 lacks foundation. We actually have no idea what il is other 17 thatmeans. 12 years?
18 than it's a piece of -- it's some sort of document that's two 18 Q. Perhaps known 12 years, known Maura since Rice?
19 piece§ of paper stapled together. 19 A. Oh, okay. Then what does that say in parentheses?
20 BY MS. LARKINS: 20 Q. Gosh, something that -- loner maybe, loner there?
21 Q. Okay. I'd like you to look at the second page of 21 Would you have said something like that? 1'm just guessing..
22 these two pages.. There are four lines together and then 22 A. | don't know. :
23 there is a space and then there's a second area of writing. 23 Q. Lover?
24  Could you read that second area of writing, those three lines. 24 A Lover there, didn't say that.
25 . A. "The .lruth_ will come out," that one? 25 Q. Oh, come on.
Page 115 Page 117
1 Q. Uh-huh. | A. s that supposed to be me?
2 A. "The truth will come out in court. We'll all take 2 MS. ANGELL: [ have no idea. Did you create this
3 lie detector test. The truth will come out." ' 3 document?
4 Q. Okay. Looking back on the previous page, do you 4 THE WITNESS: No, | didn't. I've never seen it.
5. see that someone has written "Linda Watson" with a sort of S MS. ANGELL: Well, | didn't create it, so | have
6 strange "L" that looks more like an “S," and then there is an 6 no idea what it's supposed to be.
7  area of writing that continues through and including the 7 THE WITNESS: | can't read half of the words on
8 sentence you just wrote -- read? 8 this document.
9 A lstherea question? Is that a question? 9 BY MS. LARKINS:
10 Q. I'masking you, are you with me? Do you see 10 Q. Yeah, it's pretty bad handwriting. | believe that
11 that -- that this sentence you just read is part of this 11 there is just one section that's quoting you, and it stops
12 group of lines written under the name Linda Watson? 12 right there after that line that you read.
13 MS. ANGELL: Objection. The document speaks for 13 A. Which one?
14 itself. ‘ 14 Q. The tine "the truth will come out in court. We'll
15 BY MS. LARKINS: 15 all take lie detector test. The truth will come out"?
16 Q. Okay. So | think we're on the same page now. 6 MS. ANGELL: I'm going to object to plaintiff's
17 These notes seem (o be indicating that this passage is 17 testifying again regarding what she believes and what she
18 something thal you said to Gretchen Donndelinger and she 18 doesn't believe. If she could ask a question about the
19 wrote down. This does sound a lot like what you were quoting | 19 document, that would be one thing. But, you know, this
20 regarding the incident that same moming, April 20th, 2001 at | 20 document lacks foundation. 1 object to this. Thisisa
21 Loma Verde. 21 waste of time for everybody here. [f you have a quesnon,
22 MS. ANGELL: I'm going 1o object to plaintiff's 22. please go ahead and proceed and ask it.
23 comments because they are not a questibn and move to strike 23 BY MS. LARKINS:
24 them and request that plaintiff ask questions of this witness 24 Q. Okay. Did you have a chance to read this -- the
25 rather than testify. 125 bottom of the firsi page after the words "Linda Watson"?

30 (Pages 114 to 117)
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| MS. ANGELL: Exhibit 207 I week of April 16th, 2001. Do you have -- are you relying on

2 BY MS. LARKINS: 2 those notes to help you remember what happened during the

3 Q. And the first two paragraphs of the second page, 3 week of April 16th, 20017

4 yes, of Exhibit 207 ' : 4 A. 1 was so traumatized on that day, that whole week,

5 A. Yes. 5 will never forget what happened to me during that week,

6 Q. Okay. Does this sound like what'you reported (o 6 what you put me through during that week. These notes may

7 Gretchen Donndelinger on Aprit 20th, 20017 7 refresh my memory a little bit, but | -- | remember this. | -

8 A. Yes, it does. 8 was telling you this before | even fooked at that.

9 Q. Okay. Andnow that you see that she apparently 9 Q. You were in a state of terror that week?

10 reported that you said everybody -- "we'll all take lie 10 A. | wouldn't say | was in a state of terror that

11 detector test," do you think maybe you did say that to her? b1 week. | was very calm. | was collected. | never raised my

12 MS. ANGELL: Again, I'm going to -- I'm going 1o 12 voice 1o you. | never acted in a irrational way. | went

13 object to piainlit‘f‘s characterization of where this document 13 through the whole week, and | was upset Wednesday after you
14 came, who made it, and what it is because that's not 14 called me those names in front of all the children and were

15 established. The document lacks foundation, and I'm 15 shouting at me, which | never shouted back or called you any
16 reminding the witness (o answer about what she knows, not {6 names. '

17 what she guesses. ' 17 And then Thursday | was at school, and | -- I'd

1'8 THE WITNESS: | may have said this to her. And I8 had no -- no one had talked (0 me Thursday about what had

19 there again, you may have said that at the pool. | was 19 happened on Wednesday, and | was -- | even went to Maria
20 scared; | was upset. You were ranting and raving, and it was | 20 Beers and asked her if you had even known what had happened,
21 hard to understand a lot of the things you were saying at the 21 Dbecause no one had said anything about -- | expected you to
22 ‘ pool. } 22 come and talk to me or (o apologize or -- you never did. And
23 BY MS. LARKINS: 23 soas of Thursday, we had our meeting, and even then we were
24 Q. Okay..And ts it possible that you were so 24 meeting amicably. And it was Friday when all of this
25 frightened at this time that you didn't remember everything 25 happened, and the fist in the face and being out of control

Page 119 Page 12)

I “exactly correctly? I was (0o much.’ _

2 MS. ANGELL: Objection. Calls for speculation. 2 Q. You remember this fist in the face and Maura

3 It's possible that there could be a banana boat parked out 3 Larkins being out of control occurred the day aﬂer'you began
4 front. , 4 to believe that your life was in danger?
S BY MS. LARKINS: 5 A. No. | didn't feel that my life was in danger at

6 . Q. Do you believe that your memory of what happened 6 that point, not until after the incident with the first up in

7 on April 20th, 2001, in the locker room at Loma Verde is 7 the air and you making irrational statements.

8 perfect? 8 Q. What were the irrational stalements?

9 A. [ went back to school -- immediately went back to 9 A. The truth will come out in a court of law. Just

10 school, and [ went to my desk and | wrote this up so that my 10 that kind of thing.

It memory would be clear and | would have it documented with 11 Q. The truth will come out in a court of law?

12 dates. And except for that one statement that said | was |12 A. We hadn!t even had a conversation. [t was -- il

13 at--in Loma Verde locker room, this is -- this is my 13 was -- you said three words to me. | said ﬁo( to tatk to me,
14 recollection this is what happened on April 20th, 2001. 14 and you just started making no sense at all.

15 MS. ANGELL: And for the record, the written I5 Q. Okay. Did -- did Maura Larkins say something --
16 record, let me reflect that the witness was holding up the 16 to me that makes perfect sense, the truth will come out in a
17 document thal's been marked not entered as Exhibit 9. 17 court of law. That does not seem irrational at all.

18 MS. LARKINS: Can | get these documents entered 18 MS. ANGELL: Objection. Argumentative. Move to
19 now? I move to enter all these documents. Do you agree’? 19 strike. Plaintiff again is attempting to testify. Could you
20 MS. ANGELL: No. [ object. The documents lack 20 please ask the witness a question.
21 foundation, 21 BY MS. LARKINS: '
22 MR. HERSH: And 1 also object on the same grounds. { 22 Q. Thank you. ‘
23 BY MS. LARKINS: ‘ : 23 Did Maura Larkins say anything more irrational
24 Q. Okay. Okay. I'm getting the impression that you 24 than the truth will come out in a court of law?
25 are relying on your notes to know what happened during the | 25 A. All L know is | was trying to get out of there as

31 (Pages 118 to 121)
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1 fastas | could. | started talking saying | thought I was | BY MS. LARKINS:

2 your friend. |said | didn't have anything to do with -- | 2 Q. You can answer the question.

3 didn't know what -- | didn't know what you were upset about. 3 A. What was the question? Sorry, this is -

4 [ didn't know why you were so -- | don't know what this truth 4 Q. Was Maura Larkins involved in this discussion that

5 isyou're .talking about so it did not make sense to me. | 5 you've been talking about?

6 still don't know what you were saying the truth will come out 6 A | believe that we had a discussion with you upon

7 about. About what? 7 your return, but | can't -- [ can't remember a specific date

8 Q. I'd like to talk about Wednesday at-- April 18th, 8 ortime. It could have been in the hallway. It could have

9 2001. You say that Maura Larkins came up o you and asked 9 been with Greichen and Maria Beers. I'don't remember.

10 about teaming? 10 Q. s it possible that Maura Larkins had not been

11 ‘, MS. ANGELL: Asked and answered. . 11 included in the discussion?

12 THE WITNESS: 1 was lining my kids up counting the 12 Something tells me that says "1 don't recall.”

13 kids to make sure they were all there ready to go back to 13 A. 1 would have assumed that you were part of the

14 school. You came up to me and you -- you said that you 14 decision making, you know, because as you returned back you

15 wanted to continue the rotation group for the next week, 15 were there, we were there, you know, we all talked together.

16 which we had already said we weren't going to do because your | 16 But.we had decided before you came back and, you know, we had
17 substitute needed more time to do the -- her special testing, 17 already made plans and .we had a -- we were on a time -- you

18 bilingual testing. And we didn't know you were coming back 18  know, were on a time line to get these Mother's Day projects

19 and so she didn't know how much time she would need, so we 19 done, and so that's what we had decided to do.
20 had agreed before you came back that she would take that next 20 Q. And basicaily you simply didn't want to talk to
21 week to finish the testing. And then you came back and said 21 Maura Larkins that week. '
22 that you couid do the testing much faster, but we had already 22 MS. ANGELL: Objection. Argumentative. Asked and
23 planned to do our Mother's Day project that we needed to get 23 answered. ’
24 started on. And normally that's not a problem when we adjust 24 THE WITNESS: That's not true. | welcomed you
25 our schedule around, but you could not accept that and you 25 back on Monday morning, and [ would have talked to you on

Page 123 Page 125

I were -- and that's when | said let's discuss it al the grade I Tuesday but you just walked by me and didn't say anything to
2 level meeting which would be the next day, Thursday. Just 2 me. Didn't greet me. And | assumed you didn't want to talk
3 wait one day and we'll all discuss it together, because I'm 3 1o me because you were so mad about what had transpired

4 only one member of the team. | don't make all the decisions. 4 before, so there was --

5. BY MS. LARKINS: S BY MS. LARKINS:

6 Q. So you did not want to discuss this at all? 6 Q. And what was that that transpired before?

7 A. We had already discussed it, Maura. That's -- 7 A. Well, that you were out on leave for whatever

8 thal was the whole point is that we had discussed it, and we 8 reason. | didn't know if you were blaming me or whatever. [
9 had come to an agreement that we would not do the test -- or 9 didn't know why you weren't talking to me.

10 not do the rotation group the following week. 10 Q. Let's go back to this Wednesday. So Maura Larkins
B Q. - Who had discussed it? 11 came up to you and wanted to talk about teaming, and you did
12 A. Asateam with your substitute we discussed it, 12 not want to talk about teaming. You said we'll talk about it-
13 Rick Denmon, Al Smith. We had decided that we wouldn'tdo | 13 ata meeting?

14 the teaming because the substitute said she needed more time | 14 MS. ANGELL: Asked and answered. [ object. This
15 1o do the testing. 15 repeated line of questioning, the same thing over and over is
16 Q. But Maura Larkins was not involved in that 16 argumentative and it's harassing to this witness. You've

17 discussion? . 17 asked the question. Can we move on to something that you
18 MS. ANGELL: Again, | renew my objection to this 18 haven't asked about?

19 entire line of questions about teaming, team teaching during 19 MR. HERSH: And I'd like to add for the record
20 the 2000-2001 school year. This is totally irrelevant and 20 that [ also believe that this is a misuse of the discovery
2 | not calculated to lead to the discovery of admissible 21 process, and I'm probably going to be filing a motion for
22 evidence with regard to use of or knowledge ar passing on 22 sanctions based on your wasting everyone's time without --
23 knowledge contained in an alleged record ot arrest. Is there 23 I'mtalking to Ms. Larkins, without having dealt with the
24 any question that has to do with a cause of action alleged 24 issues that you've alleged in the complaint.
25 against this witness? 25 it
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| ' BY MS. LARKINS: 1 didn't think it was appropriale to have that conversation in
2 Q. Oka)./ Did Maura Larkins say to you if we're going 2 front of the children, and 1 don't know where we had the
3 1o be ateam, we need to talk? 3 conversation other than in that vicinity where the children
4 MS. ANGELL: Vague and ambiguous as to time. 4 -were lined up. .
5 BY MS. LARKINS: C. 5 Q. Did you say to Maura Larkins "I've had it with
6 Q. Thank you. On Wednesday, Apnl 18th, 2001, did 6 you. I'm through with you" in a very angry and loud tone of
-7 Maura Larkins say to you if we're going 1o be a team, we need | 7 voice? '
8 otalk? 4 ' 8 A No, | never said that. | never said anything like
9 A | remember you coming up to me and wanting (o 9 that )
10 discuss the teaming for the next week, and | said let's wail 10 Q Did you say "I welcomed you back on Monday and you
11 until tomorrow when we can discuss it on Thursday asateam | 11 wouldn't even give me the time of day"?
12 member, and then you said you didn't like my attitude. So | 12 A. My exacl words were, after you said "I don't tike
13- don't remember you saying that other statement, no. 13 your attitude,” | said "well, speaking of attitude -- of a
14 Q. Isthe line "I don't like your attitude," is that 14 bad attitude,” | said, "I welcomed you back Monday and you
15 aline that you often use with children? 15 never even rcspondéd to me." That's what | said.
16 A.- No, | don't -- maybe there's -- you know, maybe 16 Q. But now -- but fater did you think that perhaps
17 once -- | mean, that is -- that's a possibility, but that's 17 Maura Larkins hadn't heard your welcome on Monday, that you
18 not a statement | use regularly. 18 might have been mistaken about that?
19 Q. Is there anybody that you know that uses that line 19 A. | have no idea whether you heard it or not.
20 atot? 20 Q. Okay. Can you tell me how -- how you said this
2 MS. ANGELL: Objection. This ts totally 21 welcome, like in what tone of voice?
22 rrelevant. Not calculated to lead to the discovery of 22 A. | said welcome back, Maura. 1 don't know. |
23 admissible evidence. Let's talk about the causes of action 23 just -- you know, | meant it.
24 atissue in this matter. 24 Q. And where were you looking when you said it?
25 THE WITNESS: No, | don't know of anyone that sayg 25 "A. | was looking right at your face, and that's why |
Page 127 |. Page 129
| that. | saw you Iook away. You looked at me, you kind of glared, and
2 BY MS. LARKINS: 2 then you just looked over by the fence and walked on.
3 Q. Have vou ever heard Maura Larkins use that line 3 Q. The fence. ’
4 other than this alleged time? q A. Because this happened right in front of-- as
S A. | don't remember you using that phrase before. .5 you're walking toward Loma Verde pool --
6 Q. Okay. And do you remember -- this is a yes or no 6 Q. Yes. Yes. We're clear on that. That is your~
7 question. Do you remember Maura Larkins saying if we're 7 current memory.
8 going to be a team, we have (o talk? 8 Okay. Did Maura Larkins at that time ask you a
9 MS. ANGELL: Asked and answered. 9 question "are you lying or are you delusional?"
10 THE WITNESS: No, I don't remember. 10 MS. ANGELL: Vague and ambiguous as o time.
Il BY MS.LARKINS: 11 BY MS. LARKINS:
12 Q. Okay. Thank you. Thank you. 12 Q. On Wednesday, April 18th, 2001,
13 Okay. Do you remember saying if you want 1o talk, i3 A. And ask me the question again, please.
14 let's talk? ) 14 Q. On Wednesday, April 18th, 2001, did Maura Larkins
15 A. | remember saying let's talk about it at the grade 15 ask you "are you lying or are you delusional?"
16 ° level meeting on the next day which was Thursday. 16 A. Yousaid to me "you're a liar. You're
17 Q. Do you remember leading Maura Larkins away from | 17 delusional." You shouted it at me.
18 the children over to the sandbox where the playground 18 Q. Okay. So this wasn't asked calmly, “are you lying
19 equipment was so you'd be far away from the children in order | 19 or are you delusional?”
20 totalk? ' ' 20 A. No, it was not asked catmly at all,
21 MS. ANGELL: Vague and ambiguous as to time, 21 Q. Okay.
22  BY MS. LARKINS: 22 A. It was shouting at me.
23 Q. On Wednesday, April [8th, 2001. 23 Q. Did the suggestion that you might be lying upset
24 A. | know that | was at the back of the line when you 24 you quite a bit? .
25 approached me. Whether [ moved over, | don't remember. | 25 A. The whole situation was upsetting to e, to have
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! anybody raise their voice and shout accusations at me. ! Q. Uh-huh. And you had not earlier said that Maura

2 Q. I'msure it would. _ 2 Larkins was-the type ofpérson who became a mass.murderer?
3 A Okay. I'm going to try to get you to answer this 3 MS. ANGELL: Objection. Asked and answered.

4 question. I's a yesor no question. Did the suggestion on 4 Argumentative. )

S Wednesday, April 18th, 2001, that you might be lying upset | S BY MS. LARKINS:

6 you? ‘ 6 Q. You must have been very angry. Were you very

7 A. Sure it upset me, because | wasn't lying. 7 angry?

8 Q. Okay. Did the -- 8 MS. ANGELL: And I'm going to move 1o strike the
9 MS. ANGELL: I'm sorry.” I'm confused. Lying 9 portion before the question. Object 1o the plaintiff
10 about what? 10 testifying.
1 THE WITNESS: Yeah. Exactly. 11 BY MS. LARKINS:

12 MS. ANGELL: Lying about -- I don't understand 12 Q. Right. Were you very angry on -- when Maura

13 what you're talking about. 13 Larkins used the word delusional on Wednesday, April 18th,
14 MS. LARKINS: Anything. She says that Maura 14 20017

15 Larkins called her a liar. . 15 A. Twouldn't say that | was angry. | -- well, | was

16 MS. ANGELL: Well, that's different from your -- ' 16 frustrated, because I -- [ felt that we had discussed the

17  what you're trying to get her to say, which is that you're 17 teaming thing, that we had already agreed to the time t'rame;
18 trying to get her to say that you said you're lying, and she 18 and that you were coming back wanting to discuss more -- you
19 said no, you called me a liar and you're delusional by 19 know, (o have the date changed so that we could do teaming
20 screaming it at me in front of my students. And you're 20 again. So it was more of a frustration. [s that what you're
21 asking her about lying, and I'm confused because it seems 21 after? | don't understand.
22 like different things. ' 22 Q. So you were more upset about teaming than about
23 MS. LARKINS: Well, you're quite mistaken that I'm | 23  the suggestion that you might be delusional?
24 trying to get her to say that I asked a question. I'm 24 A. No. | was upset with the names that you called
25 working with her on her memories. 25 me. | was very upset.

- Page 131 Page 133

! Q. Okay. Some form of the word -- the verb to lie ! Q. Okay. But you're not certain -- but you admit

2 wasused. Youand | agree on that. 2 thatit's possible that you had called up Rick Werlin in

3 MS. ANGELL: Objection. That mischaracterizes the | 3 February and made some statement that caused Maura Larkins to
4 evidence. The testimony is that the noun liar was used, not 4 be taken out of her classroom? ‘

5 thata verb was used. She testified that you called her a 5 MS. ANGELL: I object to that if it's a

6 liar and you called her delusional, and you're -- you're 6 characterization of prior testimony, because that's not what

7 mischaracterizing the testimony. I'm sorry. 7 the testimony was.” The testimony had nothing to do with when
8 BY MS. LARKINS: 8 any phone call might have been made or what was said during
9 Q. Allright. Some word with the same root word as © 9 any phone call.

10 the word lie was used by me on that day. We are in agreement | 10 MS. LARKINS: {'m sorry.

11 with that. And | want to know if that upset you? I Q. Do you admit that it's'a possibility that you

12 A. Yes, it upset me. . . 12 called Rick Werlin in February 2001 and told him that you

13 Q. Okay. Now, we're clear on delusional. | guess (3 feared for your life, that Maura Larkins was unstable -- that

4 that's an adjective. ' 14 you feared for your life and that Maura Larkins was unstable

IS MS. ANGELL: Again, move to strike plaintiff's 15 and that you feared she might kil you?

16 testimony. If you can keep it to questions, that'd be great. 16 MS. ANGELL: Calls for speculation.

17 BY MS. LARKINS: o 17 THE WITNESS: What | remember --

18 . Q. Did the use of the word delusional upset you? 18 MS. ANGELL: The question is, is it a possibility

19 A. Yes, it did. ' ' 19 that blank, blank, blank. That calls for speculation.
20 Q. Why did that upset you? 20 THE WITNESS: If I called him -- when you first
21 A. Because you were calling me a liar, and | guess 21 asked me the question, | just -- no, there was no reason to
22 delusional means [.don't know what I'm talking about when ! 22 call him. But I'm thinking about it, and if I did call him,
23 told you that | said hello to you and you were célling me a 23 | -- 1 vaguely remember the phone ringing and not reaching
24 liar and said | didn't know what | was talking about. And 24 him. But that could have been a call to his office at the
25 that was not true, because | did. 25 district level. | don't remember whether it was his home or
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1 if it was a weekend or when it was, because a lot was going 1 THE VIDEOGRAPHER: Off the record. The time now
2 onand this has been so long ago. 2 is4:15pam.

3 BY MS. LARKINS: 3 (Recess taken.)

4 Q. Do you think there's -- if this phone call was 4 THE VIDEOGRAPHER: Back on the record. The time
S made, do you think it's possible that it did not concern 5 nowis4:23 pm.

6 Maura Larkins? ) 6 MR. HERSH: So are we on the record?

7 A. ldon't know. 7 MS. LARKINS: Yes, we're on the record.

8 Q. Okay. Do you recall there being a time in the 8 MR. HERSH: I'm sorry. | had to deal with another

9 year 2002 or thereabouts when you had a lockdown at your 9 matter.

10 school and you got under your desk and you are very 10 MS. LARKINS: You didn't miss anything.

11 frightened? ' 1 MR. HERSH: Okay.

12 MS. ANGELL: Objection. This line of questioning 12 MS. LARKINS: [ would like to ask you to mark this

13 is not calculated to lead to the discovery of admissible 13 as Exhibit 22. | don't think I've given this out yel.

14 evidence in the matter of the case at bar. Here we're 14 (Plaintiff's Exhibit No. 22 was marked for

15 talking about plaintiff who was not actively working in a 15 identification.)

16 classroom during the 2002 school year, atany time in 2002as | 16 BY MS. LARKINS:

17 faras | can recall. And this is not reasonably calculated 17 Q Okay. I'm representing this to be the reporter's

18 1o lead to the discovery of admissible evidence in the case 18 transcript for the office of administrative hearings hearing

19 at bar, anything happening in Ms. Watson's classroom in 2002 | 19 regarding the dismissal of Maura Larkins in Januéry 2003.
20 THE WITNESS: What was the question? 20 And these are Pages 59 Lo 62 of thal transcripl, and this
21 BY MS. LARKINS: 21 questioning occurred on January 6th, 2003.
22 Q. [1think it might have been -- did you answer the 22 MR. HERSH: Objection. | would ask that if this
23 one that I asked about could it -- oh, no, I remember you 23+ is going (o be made an exhibit, that the entire transcript be
24 answered that one. 24 the exhibit.
25 (The last question was read back.) 25 MS. LARKINS: Okay. Is it all right if we do that

Page 135 " Page 137

| THE WITNESS: -We have had'many lock -- well, many L later?

2 lockdowns, we've had more than one lockdown. | don't 2 MR. HERSH: Yes.

3 remember which specific one you're talking about and when it 3 MS. LARKINS: Okay.

4 occurred. : ’ 4 Q. Okay. I.want 1o establish the time here let's say

5 BY MS. LARKINS: 5 at the bottom of Page 59. This is nght after February 12th,

6 Q. Have you gotten under your desk more than one of 6 2001, and at the top you can see they're (alking about the

7 those lockdowns? 7 meeting where she was placed on administrative leave. |

8 A. Yes, we have. 8 represent that that meeting is the February 12th, 2001

9 Q. Okay. Do you remember one of those lockdowns in 9 meeting.

10 which you were thinking that it might be Maura Larkins céming 10 And then as you can see, this talks about the

11 to get you? : Il receipt of some document, which it doesn't really matter.

12 A. Tthink that thought crossed my mind. but il was 12 And then down on Line 14 Mr. Bresee, the district's lawyer,
13 just out of the fear that I've had since our incidents. t3 asks a question of Mr. Werlin. He says, "And after this,

14 Q. Okay. Do you believe that that was a rational 14 meeting with Maura Larkins and others, subsequent to the

15 fear? 5 phone call that you received, did you follow up conducting
16 A I'd -- there again, if it's irrational or 16 additional inquiry or investigation at Castle Park?" And

17 rational, it's still a fear, and that's the way ! feel, and | 17 Mr. Werlin answered yes. ’

18 have reason to feel that way. 18 The question next was "and can you describe

19 Q. But you do believe that you can judge Maura 19 generally what you did?" Mr. Werlin answered, "We had
20 Larkins' behavior as to whether it's rational or not? 20 numerous conversations with the principal where we had an
21 MS. ANGELL: Objection. Argumentative. And 21 opportunity to ask her about her perception of the
22 there's no question there. ' 22 relationship that Maura had with Ms. Hamilton. We also had a
23 MS. LARKINS: Okay. 23 chance to speak with Ms. Hamilton again who continued to be
24 MS. ANGELL: So therefore;, [ move to strike it. 24 very concerned for her welfare, very concerned for her
25 MS. LARKINS: Okay. | need a break. 25 safety, and several other teachers had come up and talked
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I with me while | was at the site about similar concerns.” | 1 ‘back to work?
2 went into Page 60 there. 2 A. [don' recall.
3 Now, on 60, Line 3 -- 3 Q. Well, [ think I'm going to leave that document
4 MS. ANGELL: Excuse me. I'd just like to 4 then, set that aside. . ’
S interject an objection that this document that's offered to 5 Okay. I have another document | would like marked
6 be marked as Exhibit 22 lacks foundation, has not been 6 as Exhibit 14,
7 authenticated, and that plaintiff is testifying about the 7 (Plaintiff's Exhibit No. 14 was marked for
8 contents of this documénl, who said what, when, where, to 8 identification.)
9 whom, whal it related o, and | move that the entire portion 9 MS. LARKINS: 1 will be sure to authenticate all
10 that she read be stricken from the record. 10 these documents before any summary judgment or trial. |
Il BY MS. LARKINS: 11 represent that this document was entered as evidence in the
12 Q. ‘Okay. Ms. Watson, have you had a chance to read 12 administrative hearing regarding Maura Larkins' dismissal in
I3 that last answer on Page 59 of Exhibit 22, "we had numerous | 13 January 2003. This was entered as the equivalent of the
14 conversations"? I4  sworn testimony of Alan Smith without his being present.
I5 MS. ANGELL: Again, | object to the use of this 15 Okay. Now, | want to relate this 1o Exhibit 2,
16 document. It lacks foundation. It's not been authenticated. 16 Page 19. If we could have both these documents in front of
17 1 don't know what it is, and | don't know what kind of 17 us, I'm going to ask Ms. Watson about --
18 competent testimony this witness could give about this 18 THE WITNESS: Which two documents?
19 " document other than that there's a piece of paper in frontof | 19 BY MS. LARKINS:
20 her and what it does or does not say.. 20 Q. Exhibit 2, the Linda Watson deposition, Page 19 --
21 MS. LARKINS: Okay. 21 actually, if we look at 18 at the top lefl.
22 THE WITNESS: | read it, yes. 22 A. Uh-huh,
23 BY MS. LARKINS: 23 ' Q. At the bottom there say 16 to 257
24 Q. Okay. And then on Page 60, Line 3, could you read | 24 A. On Page 187
25 that question, please. 25 Q. Yeah
Page 139 Page 14)
| A. "Do you recall who some of those teachers were?" | "A. 161025, okay.
2 Q. And what is the answer there? 2 Q. Would you please read that paragraph out loud.
3 A. "Linda Watson, Rick Denumon, librarian, 3 A "There were," that one?
4 Ms. Scharmach.” ‘4 Q. Uh-huh.
5 Q. Do you recall talking to Mr. Werlin while Maura 5 A. "There were two separate swimming times, and that
6 Larkins was out on leave after February 12th, 2001, and 6 first Monday, the first chance I saw Maura Larkins, was when
7 before Maura Larkins came back to work? 7 1 was walking my children back from the pool, when she was
8 MS. ANGELL: ] object to this line of questioning, ~ 8 walking them to the pool. We mel right outside the fence" --
9 the entire line of questioning, because it relates to a cause 9 there's the fence -- "by Loma Verde School, and | looked her
10 of action which has been dismissed with prejudice from this 10 right in the face and said, 'Welcome back, Maura.' And she
11 lawsuit. These questions do not relate to the issue, any Il Just looked the other way. And I ll{oughl wo;v, you know,
12 issue reasonably calculated to lead to the discovery of . 12 okay. If'that's the way you're going 1o be, fine, you know."
13 admissible evidence with regard to the causes of action that 13 Q. Okay. Do you believe that this paragraph is
14 exist in this lawsuit, and ! request that you please limit 14 talking about -- well, at least everything except for the
15 your questions to those which are calculated to lead to the 15 Line 16 which talks about two separate swimming times, but
16 discovery of admissible evidence in the matter that's before 16 thal first Monday refers to April 16th, 20017
17 the judge, not matters that had been dismissed on demurrer 17 A, Yes.
18 which was sustained without leave to amend. This is an abuse 18 Q. Okay. So we're at April 16th, 2001, And could
19 of the discovery process. It's harassing of this witness, 19 you now look at Page 19 where your testimony continues and
20 It's a waste of public funds. 20 could you read that next paragraph? :
21 BY MS. LARKINS: 21 A. "Sol Wenl back to school. When | got to school,
22 Q. Do you want me to repeat the question? 22 Al Smith was upset because he had had a confrontation with
23 A Yes. 23 Maura that morning on the way to the swimming pool." I'm
24 Q. Do you recall talking to Werlin -- Richard Werlin 24 sorry, put my glasses on here. So (o some -- "so to some’
25 between February 12th, 2001, and the time Maura Larkins came | 25 effect, like, she got upset and said he was negative" -- "and
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| said he was negative about something, and that she accused | A. [doesn't make sense, because we always walked

2 him of not wanting to walk with her class down to the pool. 2 with two classes together. So [ don't know why he or you
3. Soanyway, | didn't see Maura Larkins the rest of that day." 3 would say -- I don't know who's saying this. You said this?
4 Q. Okay. Thank you. So you've testified there about 4 Q. Well --

5 what you observed about Al Smith on Monday, Aprit 16th, 2001. ) A. That he told me that you said this? Is this
6 MS. ANGELL: Objection. That's a statement, not a 6 secondhand information or what?

7 question. And it -- | don't know what you're talking about, 7 Q. Did-- '

8 if'you're saying that in some pribr deposition she offered 8 A. It's not clear.

9 testimony about something? | don't know if you're 9 Q. Okay. Did Al Smith tell you thal Maura Larkins
10 characterizing her reading something at your request as 10 thought it would be berter if we didn't bring the children to
L1 current testimony which it's not? 11 the pool together?
12 MS. LARKINS: Okay. Thank you. 12 A. 1don't remember.
13 Q. On April 16th, 2001, did you meet Al Smith -- meet 13 Q. Okay. Okay. And then we have two more little
i4  with Al Smith at some time? 14 vignettes by Alan Smith here.
15 A. 1don't remember. | must have. 15 MS. ANGELL: Objection as to characterization of
16 Q. Okay. Now | would like you to look at Exhibit 14? 16 the author or origin of this document. We have no
17 A. Exhibit 14. Which is that? Oh, this one? 17 information as to where it came from. It lacks foundation,
18 Q. This one | just gave you. . 18 and I object to any characterization of its origin.
19 MS. ANGELL: 1again renew my objection 10 the use 19 BY MS. LARKINS: '
20 of these documents, all of which lack foundation and none of 20 Q. ‘Okay. I'm going to set that document ésidc now,
21 which have been entered as exhibits. 21 and | would like to enter into -- I know [ can't enter into
22 BY MS. LARKINS: 22 evidence, can 1. 1 would like to ask that this document be
23 Q. Okay. Could you read the title of this document? 23  marked as Exhibit 23. ‘
24 A. Maura Documentation, 4-16-01. 24 (Plaintiff's Exhibit No. 23 was marked for
25 Q. Right. Okay. Could you read the first two 25 ldennf'cauon )

Page 143 . Page 145

I paragraphs. ‘ ! BY MS. LARKINS:

2 A. "On the way 1o swimming she told me, 'We need to 2 Q. Okay. Do you see a date on this document?

3 bepositive.” All | said was that the children were not 3 A. Yes. )

4 listening to directions very well today.” 4 Q. What's the date on the document?

5 Q. Now that you have read this, does it in any way 5 A. April 25th, 2001. '

6 jog your memory about talking to Al Smith on April 16th, 2001? [ 6 Q. So would you agree this meeting happened a few

7 A. 1--1remember that Al was upset with you on the 7 days after Maura Larkins was placed on leave the second time?
8 first day that you two went swimming, because you were the 8 A. Yes. )

9 team that went first -- or it would be second. | don't -- 9 Q. Okay. And could you read who attended this

10 you know, | don't remember what the exact details were. 10 meeting?

N Q. Okay. Could you read this second little paragraph . I MS. ANGELL: I'm going to abject to the use of

12 there of Maura documentation? 12 " this document marked as Exhibit 23. It lacks foundation. It
13 A. This down -- for 4-177 13 .hasn't been authenticated. We don't know where it's from,

t4 Q. The\iny little one because | didn't let you 14 whatitis.

IS finish. ) (] MS. LARKINS: I'm sorry. | probably should have

16 A. She said she thought it would be better if we 16 said more. | represent that this document was faxed to me by
17 didn't bring the children to the pool together. It was too 17 Gina Boyd, and you can see there's a little fax heading here

18 dangerous having so many children walk together. 18  June 4th, '01, from South County Teachers United. She was --
19 Q.- Okay. So does that sound about right, that sounds 19 Gina represented to me that these were her notes of this

20 like what Alan was telling you? 20 meeting that took place.

21 MS. ANGELL: Objection. Asked and answered. She 21 MS. ANGELL: Counsel, are you with us? Counsel?
22" said she didn't remember the particulars. 22 MS. LARKINS: Michael?

23 BY MS. LARKINS: 23 MR. HERSH: Oh, I'm sorry. | had the mute on on

24 Q. Has this -- reading this jogged your memory at 24 my phone. Yeah, | would like a copy of the document that

I25 all? 25 you're showing to the witness. Can you fax that to me.
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MS. LA RKTNS:' Sure.

Page 148

like maybe about 10 or.12. Could you just read these short

| |
2 MR. HERSH: Thank you. 2 lines.
3 BY MS. LARKINS: 3 A. Allofit?
4 Q." Okay: Could you read who the atiendees were at 4 Q Yeah. _
5 this meeting? 5 A. "Will not be able to have employee meeting with
6 A. Richard Werlin -- 6 Maura. -Will need a fitness for duty medical examination.
7 MR. HERSH: 1 would like you to fax the document 7 Will not pay for her sub today. Situations over a long
8 before you proceed with questioning the witness about it. 8 period of time. Has a pattem with many people. Will give a
9 MS. LARKINS: Okay. 9 directive to Maura (o attend a meeting. Has concerns about
10 MR. HERSH: Thank you. 10 safety of staff and children. Raised voice in front of
11 MS. LARKINS: s that an excuse for a break? I'1 children with Linda Watson. Witnessed behavior at
12 THE VlDEOGRAP'HER: Going off the record. This | 12 school-most likely refers to pencil incident. Threatened 10
13 concludes Tape 2 of the deposition of Linda Mae Watson. 13 involve the media. Had a face-off with AL"
14 We're off the record. The time is 4:40 p.m. 14 Q. Okay. In these lines -- I'm going to go ahead and
15 (Recess taken.) 15 count them. Let's see, three, six, nine, 12. in these 12
16 THE VIDEOGRAPHER: This is Tape 3 of the 16 lines what names do you see, proper names of people, besides
17 deposition of Linda Mae Watson. We're back on the record. | 17 Maura Larkins -- besides Maura? '
18 The time now is 4:44 p.m. 18 A. lsee Linda Watson and I see Al
19 ‘MS. LARKINS: Okay. As | said before, | represent | 19 Q. Okay. Since this meeting occurred just a few days
70 this to be the notes that Gina Boyd took at a meeting at the | 20 afler the April 20th, meeting that you had with Gretchen
21 Chula Vista School District on April 25th, 2001, and she, 21 Donndelinger -- strike that.
22 typed the notes up and sent them to me. And Mr. Hersh, - | 22 At the April 20th meeting that you had with
23 you've received the notes? Okay. 1-bet he said yes and he 23 Gretchen Donndelinger, do you recalt Al Smith being there?
24 just has his mute on. 24 A. | don't recall. ’
25 MS. ANGELL: Mr. Hersh, are you there?. 25 Q. Okay You -- do you recall anybody other than
Page 147 Page 149
| MR. HERSH: [ am. . I Rick Werlin, Gretchen Donndelinger, and yourself and Kathy
2 MS. ANGELL: Did you hear the question posed? 2 Bingham? : '
3 MR. HERSH: No. 3 MS. ANGELL: Vague and ambiguous
4 MS. LARKINS: Have you received the document of | 4 © MS. LARKINS: Al the meeting on April 20th, 2001,
5 Gina Boyd's note? ' 5 MS. ANGELL: Objection. Misstates prior
6 MR. HERSH: Yes. The one page? Yes. 6 testimony. The testimony previously has been that she
7 BY MS. LARKINS: 7 doesn't know whether or not Rick Werlin was at a meeting on
8 Q. Yes. Okay. Could you read to us the attendees at 8  April 20th, 2001. .
9 this meeting. ' 9 MS. LARKINS: I'm not saying he was there. I'm
10 A. Richard Werlin -- 10 just saying, can she think of anyone else.
11 MS. ANGELL: Excuse me. I'm going to objectasto | 11 THE WITNESS: | really don't want to name names
12 the characterization. What you're asking the witness to do 12 because | really can't remember. That was like four years
13 is read what's written on the document instead of her 13 ago, three years ago. | can't remember. | know Kathy was
14 anribdting who the attendees at a meeting were. 14 there. Ican'l remember who else was there. )
15 MS. LARKINS: You're quite correct. IS MS.LARKINS: Okay. AWell, 1 think we'll just
16 Q. Could you go ahead and read those, 16 leave that at that. 'll set that aside. Since this office
17 A. Richard Werlin, Cindy Miller, Gretchen 17 has to close at 5:00 o'clock, Ms. Angell and Mr. Hersh, |
18 Donndelinger, | guess that's Maria Beers, and Gina Boyd. I8 think it might be a good idea if we talked about when we will
19 Q. Okay. And my guess is going to be that R.T. is 19 continue this deposition? Do any of you have any
20 Richard T. Werlin, R.T. statements. Okay. : 20  preferences?
21 MS. ANGELL: Move to strike plaintiff's 21 MR. HERSH: Are we still on the record?
22 characterization and guesses about whose statements are 22 MS. LARKINS: Yes.
23 whose. : 23 MR HERSH: Well, | would suggest that we go off
24 BY MS. LARKINS: 24 the record and have a discussion and then go back on with
25 Q. Could you -- this is only a few lines long. Looks 25 what has been determined.
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Page 150 Page 152

1 MS. ANGELL: Are you sure that you want that | A. Yes, | feel that she physically approached me.

2 discussion off the record? ' 2 She came right up into my face, and she -- | asked her not to
3 MR. HERSH: Well -- well, it was just my 3 1alk to me unless there was somebody representing us and |

4 suggestion. ) 4 mentioned those names aiready, and she just kept talking.

5 MS. LARKINS: Perhaps Ms. Angell would like to say | S She wouldn't stop. She wouldn't back off. And I kind of

6 something about it on the record. 6 went around her to the side talking as much as | could to

7 MS. ANGELL: Well, before we conclide this 7 calm her down and to get out of the situation. And she had
8 deposition, | have a couple of questions for Ms. Watson about [ 8 the fistup in the air, and it was very close to my face.

9 the issues that you discussed today. And know that we 9 And she just started ranting and raving not making any sense
10 don't have time for me 10 ask all my questions, so I'll just 10 at all, and | was scared. | was very scared.

11 ask one or two versr briefly. 1 Q. Thank you. With regard to the document purported
12 : 12 10 be -- offered to be marked as Exhibf( 6, can you flip to

13 EXAMINATION BY MS. ANGELL: 13 that document. '

14 Q. Concerning any meeting which may or may not have [ 14 A. Yes.

IS . occurred on April 25, 2001, that would be a meeting that 15 Q. Have you ever seen that document before today?

16 Ms. Larkins was asking about with regard to the document 16 A. I've never seen that document before today.

17 offered to be marked as Exhibit 23, were you in attendance at | 17 Q. Thank you. Was there anything -- going back to

18 any meeting described in that document on April 25, 20017 18 April 20th, 2001, the day of the confrontation at the Loma
19 A. No, | was not. 19 Verde pool, was there anything besides Maura Larkins' actual *
20 Q. Okay 20 words that octurred in the locker room that made her behavior
21 A. And I've never seen this document before. 21 - seem irrational to you? .
22 Q. Do you recall ever asking anyone whether or not 22 *A.- Yes. Having her fist up in the air, ranting and
23 Maura Larkins had a gun? 23 raving and not stopping when [ asked her to stop talking to
24 A. No, | don't remember asking -- well, can you be 24 me, and we wére surrounded by children. It seemed like a
25 more specific? ' 25 very dangerous situation. ’

Page 151 Page 153

-1 ‘ Q. Yeah. Il rephrase. Al any time prior to the | Q. So s it accurate to say that Ms. Larkins'

2 instigation of this litigation -- that means this lawsuit in 2 behavior toward you in front of the children that day on

3 Superior Court which according to your deposition notice was 3 April 20th, 2001, also made you fearful?

4 filed on January 24th, 2002 -- were you ever told thal Maura 4 A. Yes, very fearful.

.S Larkins had a gun? S Q. Fearful for your own safety?

6 A. No. 6 A. Yes. .

7 Q. Did you ever tell.anyone else prior to January 24, 7 Q. Were you also fearful for the safety of your

8 2002, that Maura Larkins had a gun? 8 students? ‘

9 A. No. The only -- the only time | was concerned 9 A. Yes, | was.

10 about a gun was after | received this current Jawsuit which 10 Q. With regard (o the allegations in the sixth

11 she alleged that -- with allegations in it about some kind of Il amended complaint, have you ever seen a criminal justice

12 anarrest. That's when | was concemed. 12 record concerning Maura Larkins -- :

13 Q. And pléasc be mindful that I'm not asking you 13 A Never.

14 about anything that you may have discussed with attomeys who | 14, Q. --atany time?

15 represent you. 15 A. Never. Not al any time. .

16 A. That's right. | had not talked about a gun. | 16 Q. Have you ever been provided information from

17 didn't even consider a gun until this current tawsuit which 17 anyone not including your lawyers which was told to you came
18 stated in it that there was an arrest record. And | knew 18 from any criminal records information concerning Maura

19 nothing about it. | knew nothing about an arrest record. | 19 Larkins?

20 still don't know anything about an arrest record. 20 A. No, none whatsoever. .

21 Q. Okay. The next question is, in your discussions 21 Q. Do you have any malice toward Maura Larkins?

22 about the April 20th, 2001 Friday incident at the Loma Verde 22 A. No, [ don't. A

23 pool, there was a question about how Maura Larkins physically | 23 MS. ANGELL: That's all. Counsel?

24 threatened you, some discussion about thal. And | wondered. 24 MR. HERSH: | have no questions for the witness,

25  whether or not Maura Larkins physically approached you? 25 but | do appreciate her enduring this.
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Page 154

* THE WITNESS: Thank you. Thank you for listening,
MS. ANGELL: Are we finished with testimony from

Ms. Watson?
MS. LARKINS: | believe so. We were going to

discuss when to continue. Did yoir want to make a statement

on the record about that?

MS. ANGELL. Well. I'd like to know how much more
you have for Ms. Watson, because we've been here since 10:00
a.m. this moming, and you haven't asked more than one
question that has anything to do with this litigation. So |
was just wondering how much more you thought that you would
have for this witness. ‘ '

MS.-LARKINS: Well, | can't give you an exacl
amount of time, but | do have more. So | will need 10
continue this.

MS. ANGELL: Can you give me an estimate?

MS. LARKINS: Somewhere between half a day and --
I'm going 1o guess between half a day and one day.

MS. ANGELL: Okay. So we should be able to wrap
this.up in one more full day's worth of testimony?

MS. LARKINS: 1 believe so.

MS. ANGELL: And is there any subject matter other
than incidents which occurred April 16th through April 20th,
2001, that you're going to be asking this witness about?
Because I'm assuming that she's testified to your

Case 3:07-cv-02202-W8‘VMC Document 1-5  Filed 1
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court is not anything that you've discussed in this

you're going to ask about something other than the events of
April 16 to 20, 2001, that had to do with the pool and these
meetings and these other teachers.

MS. LARKINS: | thought | already answered that
one. | said yes. '

MS. ANGELL. And the next question was, do you
agree that we have already exhaustjvely discuésed the events
that occurred between Apn’l 16th and April 20th of 20017

MS. LARKINS: 1 don't feel like answering that
question, Ms. Angell. .

MS. ANGELL: Counsel, you have any comments?

MR. HERSH: Well, I think ! expressed myself
earlier. Since I'm not attending the deposition, | think it
would be more appropriate for me 10 raise my éoncems ina
motion for sanctions for misuse of the discovery process.
But I'm open to other sugées!ions. | certainly can't imagine
going through another day like the one we've just gone
through without dealing with any of the issues in the
complainl. So it seems to me it would be a waste of
everyone's time to continue this deposition, you know, unless
there is some unusual reason why -- why another day would
produce evidence when this hearing today produced nolhihg
that would be useful in terms of Ms. Larkins prosecuting the
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satisfaction about incidents on those days since we've now
talked about it for about seven hours, not counting breaks. .

MS. LARKINS: Is that a rhetorical question?

MS. ANGELL: No. It's a question.

MS. LARKINS: Okay. Would you repeat that
question.

MS. ANGELL: Could you read it back, please.

(Page 154, Lines 22 through 24 were read back.)

MS. LARKINS. Yes. : '

MS. ANGELL: Do you agree that you have
exhaustively questioned this witness on the incidents from
April 16th through” April 20th, not 25th, 20017

MS. LARKINS: Do you agree that I'm the one that's
giving the deposition, I'm not the deponent here?

MS. ANGELL: Well, I think that we've been here
for seven hours and I'm just wanting to know if we're going
to go back -- you're planning on coming back and covering the
séme ground again or if you're looking at asking some sort of
other question that has something to do with the litigation?

MS. LARKINS: | think your question is very
disrespectful, and it's part of the many year long effort to
keep from revealing the truth about this mater.

MS. ANGELL: The matter before the court now is
the alleged use ofinfonnaliqn -- receipt and use of
in.fonna[ion in a record of arrest. The-matter before the
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malter.

MS. LARKINS: So when wi'll we continue this?
Monday, 10:00 o'clock?

MS. ANGELL: No, I'm not available on Monday at
10:00 o'clock and neither is this witness. It's after 4:00
p-m. She'd have to get a substitute for her class, and
there's really no reason for the deposition to continue. If
you have any questions that you can propound in the form of
written interrogatories, maybe that would be a more
economical use of time and get you the answers that you're
looking for. That might be more productive.

" MS. LARKINS: 1 believe I've propounded written
discovery (o you before, Kelly, and ! did not find that --

MS. ANGELL: Please, don't call me by my first
name.

MS. LARKINS: Okay. Ms. Angell, | believe that |
got -- I remember | gave you 20, what was it, special
inlerrogatories, and I got 20 objections back. So | don't
think I will be taking that tactic.

When would you like to continue it?

‘ MS. ANGELL: Ms. Watson, do you need to check a
schedule to know when you will be able to appear?

THE WITNESS:. Yes, | need to check a schedule.

MS. ANGELL: Okay.

THE WITNESS: [ need to see what | have planned

40 (Pages 154 to 157)
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Page 160

(The deposition was concluded at 5:07 p.m.)

|

2 MS. ANGELL: Can you check that schedule on Monday 2 PR e

3 and be in contact with me so | can 3 I, LINDA M. WATSON, swear under penalty of perjury
4 THE WITNESS: Yes. 4 that | have read the foregoing, and that it is true and

5 MS. ANGELL: -- provide dates -- 5 correcy, to the best of my knowledge and belief.

6 THE WITNESS: Yes. 6 Signed on this  day of ., 2004,

7 MS. ANGELL: -- to Ms. Latkins by the end of the 7oA oo :

(City) (State)

8 day on Monday? : 8 :

9 THE WITNESS: Yes, | will do that. 9

10 MS. ANGELL: Okay. How about that? LINDA M WATSON

I MS. LARKINS: That's fine with me. 10

12 MS. ANGELL: All right. So I'll provide some 1

13 dates for a continuation of this d'eposilion by the end of 12

14 business on Monday, May 3rd. 13

15 MS. LARKINS: Sounds good to me. Is that okay 14

16  with you, Mr. Hersh? _ 15

17 MR. HERSH: We're going to provide dates by May 16

18 5th? 17

19 MS. ANGELL: !I'm going to provide dates that 18
20 Ms. Watson would be available for a second volume of this 19
21 depos’ilion. I'm going to provide that in wrf(ing by the end ;?
22 ofthe day on Monday, May 3rd, this coming Monday. She needs 2
23 10 go and check her calendar. : 23 '
24 MR. HERSH: And ! just -- before we -- we're still 24
25 on the record, right? 25

Page 159 Page 161

| MS. ANGELL: Yes. . | STATE OF CALIFORNIA )

2 MR. HERSH: | would I guess just make it clear ) ss.

3 that it would be my.intent to participate by telephone as | 2 COUNTY OF SAN DIEGO )

4 did today on any further deposition -- continued date of this 3 I, Claudia A. Wi, a Certified Shorthand Reporter,

5 deposition. 4 Certificate No. 10797, do hereby certify that the witness in
6 MS. ANGELL: 1 have no objection (o that. 5 the ‘l"f)regoing deposition was by me first du,l)l' sworn 1o

7 MS. LARKINS: Well, | guess we're ready to 6 ECSlIf).' lo (he‘tru(h,'lh.e whole truth, and nolhrng but the

7. truth in the foregoing cause; thal the deposition was then

8 conclude. ) ) 8 taken before me at the time and place herein named:; that said
9 THE VIDEOGRAPHER: Going off the record. This 9 deposition was reported by me in shorthand, and then

[0 concludes Volume | of the videotaped deposition of Linda Mae | | transcribed through computer-aided transcription under my
I Watson. Today's deposition has been recorded on a-total of ¥l direction, and that the foregoing transcript contains a true
12 three digital videotapes. Videographics will retain custody 12 record of the testimony of said witness.

13 of the original videotapes. We're off the record. The time 13 I do further certity that | am a disinterested person

14 nowis 5:02 p.m. ) 14 and am in no way interested in the outcome of this action, or
15 (After discussion among the various parties, it 15 connected with or related to any of the parties in this

16 was agreed that the original deposition transcript will be 16 action or to their respective counsel.

17 sent to Ms. Angell, who will provide it to the deponent for 17 [N WITNESS WHEREOF, | have hereunto set my hand on ?his
18 review and signature within 30 days of receipt; that 18 10t day of May, 2004. '

19 Ms. Larkins will receive a certified copy of the transcript; : ;?)
20 that once the original deposition is signed it will be 21 -
21 retained by Ms. Angell; that a certified copy will be 22 CLAUDIA A. WITT
22 sufficient evidence of the record of the deposition and can Certificate No. 10797
23 be used for all purposes; and that a facsimile of the 23
24 signature line will be usable for all purposes.) 24
25 25
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(The deposition was concluded at 5:07 p.m.)

* * * * *

I, LINDA M. WATSON, swear uhder penalty of perjury

that I have read the foregbing, and that it is true and

correct, to the best of my knowledge and belief.

o?fday%%/;/ 2004,

ate

/W??/Mv

'LINDA M. WATSON

(Cighy)

S 160
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Larkins v. Werlin : Deposition of Teresa Coffey
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IN THE SUPERIOR COURT OF THE STATE OF CALIFORNIA
IN AND FOR THE COUNTY OF SAN DIEGO

MAURA LARKINS, *

*
~ 'Plaintiff, *
' ) *
vS. . * Case No. GIC 781970

RICHARD T. WERLIN, etc., *

et al., *

*

Defendants. *

*

DEPOSITION OF TERESA COFFEY
Taken at San Diego, California.
November 8, 2004

¢ n weeein e COMPLIMENTARY

Certificate No. 3613

SAN DIEGO COURT REPORTING SERVICE : 619-232-1164
319 ELM STREET, SUITE 100, SAN DIEGO, CA 92101 FAX 619-232-2616
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Larkins v. Werlin

Deposition of Teresa Coffey
November 8, 2004

GIC 781970
Page 2 Page 4
; INDEX 1 VIDEOGRAPHER: This is the deposition of Teresa
3 DEPOSITION OF TERESA COFFEY . PAGE 2 Coffey being taken on behalf the plaintiff in the matter
November 8, 2004 3 of Maura Larkins versus Richard T. Werlin, etcetera, et
4 E tion by Ms. Larkins' P 4  al,, San Diego Superior €ourt.Case No. GIC 781970. This | -
5 5 deposition is being held in the offices of San Diego
6 Examination by Ms. Angell 95 6  Court Reporting located at 319 Elm Street, Suite 100, San
EXHIBITS: . PAGE 7  Diego, California. Today is Monday, November 8, 2004,
7 | Co. ofa St News anicle 8 and the time now 10:17 am. My name.is Gregg Eisman.
(441 C! . vy . . .
3 Aug‘it 20, 2004, two page: 10 9 I'mthe Legal Video Specialist with Videographics, 1903 |,
1?) 3 Two-page bilingual flier . = 57 10 30th Street, San Diego, California. The Certified
INSTRUCTION NOT TO ANSWER LINE/PAGE 11 Shorthand Reporter is Tad;ia Martin of San Diego Court
1 1 10° 12 Reporting.
12 2? 3 13 For the video record, would counsel please state
12 30 14 their appearances.
13 2 gg 15 MS. LARKINS: Maura Larkins, plaintiff in pro
14 2 8 16 per. ' _ -
s 25 82 17 MS. ANGELL: Kelly Angell for Robin Donlan and
16 RECORD MARKED AT THE REQUEST OF MS. ANGELL _ LINEPAGE | 18 Linda Watson.
23 17 19 MR. HERSH: Michael Hersh on behalf of the
:; 20  association defendants.
19 21 VIDEOGRAPHER: Would the reporter please swear
i?, 22 the witness.
22 23 (Whereupon, the witness was duly sworn.)
23 24
24
25 25
, Page 3 Page 5
1 DEPOSITION OF TERESA COFFEY | EXAMINATION BY MS. LARKINS:
2 Pursuant to Notice to Take Deposition, and on - ;
3 the 8th day of November,:2004, commencing at the hour of 2 Q Good.mornlng.
4 10:00 o'clock a.m., at 319 Elm Street, Suite 100, in the 3 A. Moming.
5 City and County of San Diego, State of Califonia, before 4 Q. Do you understand why we're here today?
6 me, T. A. Martin, Certified Shorthand Reporter in and for 5 A. Not exactl .
7 the State of Califomia, personally appeared: ’ Y ) . .
8 TERESA COFFEY, 6 Q. Okay. Letme try to explain it. I have sued
9 who, called as a witness by the Plaintiff, being by me 7  Linda Watson and Robin Donlan and California Teachers
10 first duly swomn, was thereupon examined as a witness in 8  Association -- actually, I don't think California
11 said cause. ’
12 9  Teachers Association is still in this. I'm not sure --
3 APPEARANCES 10 and Gina Boyd and Tim O'Neil and Chula Vista Educators.
14 Forthe Plaintiff MAURA LARKINS 11 Andmy la.wsult -+ my case is based on events t‘hat'
1935 Autocross Court 12 happened in Chula Vista Elementary School District and
15 El Cajon, California 92109 13 Castle Park Elementary School before and after I was
6 _ (In Propria Persona) 14  taken out of my classroom in 2001.
|17 ForChulaVista ~ CALIFORNIA TEACHERS ASSOCIATION | 15 Do you have any other questions about why we are
Educators, California By: MICHAEL HERSH 16  here?
18 Teachers Association, 11745 East Telegraph Road 17 A. No.
Virginia Boyd and  Post Office Box 2153 |
19 Timothy O'Neil:  Santa Fe Springs, California 90670 18 Q. Okay. So you have a pretty good understandmg
2 (Appearing telephonically.) 19 of why we're here?
21 ForRobinDonlan  STUTZ, ARTIANO, SHINOFF & HoLtz | 20 A 1understand what you said. -
and Linda Watson:  By: KELLY R. ANGELL 21 Q. Okay. I want to find out what you know about.
22 " 401 West "A" Street, 15th Floor 22  events at Castle Park Elementary School and Chula Vista
2 San Diego, ('a“mm'? 9%'”' g 23 Elementary School District related to my loss of my
24 Videographer: Gregg Eisman, Videographics - |24 career.
25 : 125 Are you feeling well today’7
2 (Pages 2to 5)
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Deposition of Teresa Coffey
November 8, 2004

GIC 781970 -
Page 6 _ Page 8
1 A. Yes. 1 A. Somewhere around '86, '87. I don't have those
2 Q. Okay. Are you able to give your best testlrnony 2 dates memorized. I'd have to look. _
3 today? 3 Q. I'm bad on that, too. I wouldn't -- well,
4 A. Tbelieve so. 4 actually I guess [ would know.
5 Q. Okay. Can you think of any reason why you might |*5 MS. ANGELL: Move to strike. No question
6 not be able to give your best testimony? 6 pending. And that would be the comments by Mrs. Larkins
7 A. No, no reason. 7  after the response that I was referring to.
8 Q. Okay. Let's just back up and start about -- ask 8 BY MS. LARKINS:
9  some questions about your educatioriand employment. Can| 9 Q. Okay. Actually, now that I think of it, I'm a
10 you tell me were you graduated from high school?* 10 little curious. You really don't remember what year you
11 A. Dearborn, Michigan, Dearborn High School. 11 graduated from college?
12 Q. And what year was that? 12 MS. ANGELL: Objection. Argumentative; asked
13 A. '75. 13 and answered.
14 Q. Okay. And what did you do after that as far as 14 BY MS. LARKINS:
15  education or employment? 15 Q. Okay. All right. When did you get your
16 A. Generally speaking? 16  teaching credential?
17 Q. Did you go to College after that? 17 A. Somewhere around that same time.
18 Al No. I'went in the Navy. 18 "Q. Okay. And after you got your teaching
19 Q. Okay. And where were you stationed in the Navy? |19 ‘credentxal what did you do?’
20 - A. Iwasin Texas and then San Dnego 20 A Began working as a teacher.
21 Q. Okay. And how many years were you in the Navy? 21 Q. Okay. At what school?
22 A. Four. 22 A. "My first job was Chula Vista Hills.
23 .. Q. Okay. And after you left the Navy, what dld you 23 Q. Do you remember what year you began teaching at
24 do then as far as education or employment? 24  Chula Vista hills?
25 A. I had some unskilled jobs, like office work, and 25 A. Right around that same time. As soon as I got
Page 7 Page 9
1 then I went to college. 1 my credential, I became employed.
2 Q. Okay. Where were you employed when you were 2 Q. Okay. And can you just give me a ballpark
'3 doing the office work? 3 figure for that -- the year of that?
4 A. 1 was -- for a time | worked for the City of 4 A. The same that I said. Somewhere around '87.
-5 Imperial Beach, and then [ worked for Southwood Hospital | 5 - Q. Okay. )
6  when it used to be Southwood Hospital. 6 MS. ANGELL: Excuse me. Just for clarification,
7 Q. Uh-huh. What was your job in Imperial Beach? 7 1think that you all may know what you're talking about,
8 A. General office work. 8 - but for the record Chula Vista Hills is an elementary
9 Q. And how about at Southwood? 9 school?
10 A. General office -- well, both of them are 10 THE WITNESS: Itis. Inthe same dlstnct
11 specific to personnel departments. 11~ MS. ANGELL: In the Chula Vista Elementary
12 Q. Okay. 12 School District?
13 A. You're asking me to remcmber a long time ago. 13 THE WITNESS: Uh-huh.
14 Q. I'know. When they asked me these questions at 14 MS. ANGELL: Thank you.
15 my administrative hearing I was struggling a little bit 15 BY MS. LARKINS: ‘
16  to remember all the years. 16 Q. Who was your principal at Chula Vista Hills?
17 A. It seems like I've always been a teacher. 17 A. Cheryl Cox. :
18 Q. Okay. Then -- I'm sorry. I think you told me 18 Q. How many years did you teach there?
19 what you did after Southwood, but I forget. 19 _ A. Around five. ] o
20 A. That's when I started college. 20 Q. Okay. Was she your principal the entire time?
21 Q. Okay. What college did you go to? 21 A. No.
22 A. Well, I went to Southwestern Commumty College |22 Q. Whg else was your principal at Chula Vista
23 at'first, then San Diego State University. 23 Hills?
24 Q. Okay. When did you graduate from San Diego 24 A. There was a lady named Martha Villafranca.
25 “State? 25 Q. Okay. And was shea good principal?
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Larkins v. Werlm

Deposition of Teresa Coffey

GIC 781970 November 8, 2004
Page 10 Page 12| -
1 MS. ANGELL: Objection. This is -- I'm - this 1 MS. LARKINS: Actually -~
2 line of questioning that you're seeking to go into 2 MS. ANGELL: I don't see how he can follow aJong
3 concerning this witness's opinions about her supervisors, | 3  if he doesn't know what you're referring to in your -
4. former supervisoEs, current SUpervisors is not, in my. 4. . exhibits since he can't see them. -
5  understanding, relevant to the allegations in this 5 MS. LARKINS: You know what? 1 think I'll just
6 litigation. So if you'd like to make an offer of proof, 6  go ahead and offer my proof first, and then I'll get back
7  wecan discuss it further. But in the absence of an 7  to this document.
-8  offer of proof, I'm going to instruct the witness not to 8 This witness has brought herself tothe -
9  answer, 9 attention of the media in an effort to-reverse a decision
10 MS. LARKINS: Okay Well, I would like to try 10 by the principal of Castle Park Elementary School and the
11. .to make an offer of proof. 11 superinterident of Chula Vista Elementary School District
12 This witness -- actually, what I'd like to do is 12 to reassign five teachers at Castle Park Elementary
13 I'd like to put a document into evidence. 13 School. This witness has injected herself very much for
14 MS. ANGELL: So the question is then withdrawn? | 14  many years into the power structure of Castle Park
15 MS. LARKINS: ' Yes. 15 Elementary School and possibly other schools. Iam
16 MS. ANGELL: Okay. 16  seeking to prove that her political and personal
.I7 MS. LARKINS: I'd like to ask that this document 17  motivations regarding her friends and political
18  be labeled Exhibit 1. - 18  associatés at the school caused her to engage in
19 (Exhibit 1 marked for idéntification.) 19 concerted efforts to destroy the careers of a number of
20 BY MS. LARKINS: . 20  people, myself among them, and I want to know all about
21 Q. Ms. Coffey, does this exhibit look farmhar to 21  her efforts to destroy the careers of Ollie Matos,
22 you? 22 Lowell Billings, and a number of other individuals who
23 A. Uh-huh. Sure. 23 have been employed by Chula Vista Elementary School
24 Q. Can you tell me what it is? 24  District. Okay.
25 A. It's an article from the Star News. 25 Now, I'd like to get back --
Page 11 Page 13
1 MS. ANGELL: Excuse me. I'm going to instruct - | 1 MR. HERSH: If1 can for the record state an
2 the witness that the question concerning familiarity 2 objection, Ms. Larkins. This is Michael Hersh.
3 means have you seen this before, not what does this look 3 Ms. Coffey, you and I have never met, but I am
4 like to you today. So she’s asking you about what your 4 an attorney with the California Teachers Association, and
5 knowledge of this document is. So if you have seen it 5  I'mrepresenting the Chula Vista Educators in an unfair
6  before and it's familiar to you on that basis, then it 6  practice charge proceeding that is related to the
7 s 7 transfer of you and the four others from Castle Park.
8 THE WITNESS: Yes. 8 MS. ANGELL: Excuse me.
9 MS. ANGELL: Do you understand the difference? |- 9 THE WITNESS: I wasn't transferred
10 THE WITNESS: Yes, sort of. But, yes, I'm 10 MR. HERSH: You were not?
11 familiar with it. I'm not sure where we are going with 11 THE WITNESS: No, no. I'm still there.
12 that. ' 12 MR. HERSH: Okay. But nonetheless, my objection
13 MS. LARKINS: Okay. I'm going to take a moment | 13 - is that any questions that go to the grievance that has
14 now to offer my proof for the necessity of a line of 14  been filed or the reasons why CVE - Chula Vista
15  questioning about the witness's opinions and 15  Educators -- have filed a grievance, I would just advise
16 relationships with principals and other fellow employees. | 16  you is a matter that is confidential and I believe
17 MS. ANGELL: Before you do you that, since we 17  protected by the First Amendment right to association.
18  have someone appearing telephonically, did you already [ 18  So if you're asked any questions along those lines, would
19 statea dcscnpuon of what this exhibit is so maybe he 19  you please pause and give me an opportunity to object
20  can follow along. 20  further if I need to.
21 MR. HERSH: Thank you. 21 THE WITNESS: Absolutely.
22 MS. LARKINS: This -- did you want me to state 22 Now, let me make sure I understand you.
23 it? 23 Anything that has to do with the reassignment of the five
24 MS. ANGELL: If you want to lay a foundation for |24  teachers, those are the questions'you want me to pause
25  the document or anything like that -- 25  before?

4 (Pages 10 to l3j
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I MR. HERSH: No, I'm only concerned, Teresa, 1 Q. Okay. Did you tell him that you didn't want to

2 about any knowledge you might have conceming internal | 2 be quoted by name?

3 - deliberations of the Chula Vista Educators as to the, 3 MS. ANGELL: I'm going to object to this entire

4 merits of that matter. 4 line of questioning concerning events that occurred in -

1s If you have personal knowledge apart from - you 5  August of 2004 and forward related to the transfer of

6  know, with the Chula Vista Educators, I don't have any 6 teachers at Castle Park Elementary School as not being

7 objeétion to you answering questions on that basis other 7  calculated to lead to the discovery of admissible

8 thanrelevancy. 8 evidence.

9 THE WITNESS: Okay. I'm not 100 percent clear, 9 MR. HERSH: And I will join in that objection.
10 but we'll give it a shot. 10 MS. LARKINS: Are you instructing your client
11 MS. ANGELL: It's not for you interpret. The 11 not to answer the question?

12 bottom line is please just take an extra moment to 12 MS. ANGELL: When I have instructed her not to
13 pause -- since we have telephonic, I don't know how long | 13 answer, you'll know because I will say it out loud.
14 the delay is - before answering to give counsel an 14 MS. LARKINS: Okay.
15  opportunity to object. 15 Q. Did you ask Kelley Dupuis not to quote you by
16 THE WITNESS: Good enough 16  name for this article?
17 MS. LARKINS: Mr. Hersh, you have raised a 17 A. No, I didn't.
18  question in my mind. You said you're representing CTAin| 18 Q. Okay. Does your photo appear in this artlczle’7
19 an unfair practices lawsuit? 19 A. Yes, it does.
20 MR. HERSH: No. Isaid I amaCTA attomey 20 Q. Can you tell me where your photo appears?
21 I'mrepresenting CVE. 21 A. On the bottom of the front page.
22 MS. LARKINS: Okay. You're representing CVE in | 22 Q. Okay. There is a photo here of several
23 an unfair practices lawsuit? 23 individuals, and there is a person on the right side of
24 MR. HERSH: It's an unfair practice charge. 24 the photo holding a sign that says "Castle Park
25 MS. LARKINS: An unfair practice charge? 25  Supports." Is that your photo there?
Page 15 Page 17

1 MR. HERSH: Related to the transfer of the five I “A. Yes.

2 teachers from Castle Park that you're referring to. 2 Q. Can you tetl me why you -- did you attend the

3 MS. LARKINS: Oh. 3 demonstration that is discussed in this article?

4 MR. HERSH: It has not yet been filed, but I'm 4 MS. ANGELL: Objection. Relevance.

5 representing them in that matter. 5 MS. LARKINS: You can answer.

6 MS. LARKINS: Oh. May I ask you, Mr. Hersh, are | 6 MS. ANGELL: Ifit's public knowledge, if you

7  you representing CVE regarding Labor Code 432.7 7  discussed it with the newspaper reporter, I've made my

8  violations? : 8. objection that this is not very relevant to the ~

9 MR. HERSH: In this case you mean? 9 litigation.

10 MS. LARKINS: Yes. 10 THE WITNESS: All right.

11 MR. HERSH: Of course. 11 Yes. Uh-huh.

12 MS. LARKINS: Okay. I think I understand. 12 BY MS. LARKINS:

13 Q. Okay. Ms. Coffey, is Exhibit No. 1 a copy of a 13 Q. Okay. What was your reason for attending thxs

14 newspaper article? 14  demonstration?

15 A. Yes. 15 A. To show support for my colleagues who were being

16 Q. And what is the publication that published thxs 16 transferred.

17  article? - 17 Q. And were you there to support all five of them?

18 A. The Star News. 18 MS. ANGELL: Objection. Relevance.

19 Q. Okay. You can tell me the date on lt? 19 Do you want to do another stipulation that I'm

20 A. August 20, 2004. 20  objecting on relevance for all of these so [ don't have

21 Q. Have you ever read this article before? 21 tosay it for every single one?

22 A. Yes, I have. 22 MS. LARKINS: Yes, let's do that.

23 Q. Okay. Did you talk to the reporter Kelley 23 MS. ANGELL: Okay. So we stipulate that I have

24 Dupuns before he wrotc this artlcle? 24  an objection for relevance on every question that you-ask
125 A Yes, Tdid. o ' 25  during this deposition proceeding today, correct?
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1 MS. LARKINS: Yes. So stipulated. 1 employment and not giving her opinions concerning

2 Do you want to so stipulate, Mr. Hersh? 2 supervisors' decisions. If she has any facts that you

3 MR. HERSH: Yes, and I would like to joininthe { 3  wish to.ask her if she knows about concerning that,

4  stipulation as an objector as well. ‘4 unless and until you make an offer of proof of how this

5 ~ MS. LARKINS: So stipulated. 5 transfer and how her attending some sort of public thing
6 Q. I'm sorry. Did you say that you were there to 6 inrelation to it in 2004 has to do with the allegations

7 support all of them? 7 in your sixth th amended complaint, I'm going to instruct

8 A. Ididn't say, but, yes, I was. 8  her not to answer.

9 Q. Okay. I noticed that your sign that you were 9 MS. LARKINS: Okay Your objection to me seems

~| 10 carrying only stated the name of Ms. Singleton. Did you [ 10  patently absurd. This witness went and demonstrated in
11 feel particularly aggrieved on her behalf? 11 front of the district against her direct supervisor and
12 MS. ANGELL: Objection. Mrs. Larkms is 12 the superintendent of the district. She obviously was
13 testifying. 13 not concerned then about any sort of retaliation that
14 If you'd like to ask quesnons about what isin 14 might occur toward her. And so why would she be
15  the picture, about what was in the sign, that is 15  concerned now, given that several months have passed?
16  something else, but you're attempting to give testimony, | 16  Let's see. Almost three months have passed and she's --
17 and I'm going to object on that basis. [ also want to 17  there has been no retaliation against her. Why would she
18  let you know that I'm going to give you a little bit of 18  expect any now?
19 latitude on this subject matter, but not a lot, seeing as 19 MS. ANGELL: You're seeking to elicit comments
20.  how this is not relevant to the litigation. We will go 20 and opinions from this witness about her current
21 down this path for a little while, and if you link it in 21 supervisors and the administration of the district where
22 some way to any of your allegations, then -- and there is | 22  she's employed, and she's not going to give them unless
23 some sort of proof, because your purported offer of proof| 23 you make an offer of proof and you demonstrate to me why
24 did not link this topic to this litigation. So you'll 24 that's relevant to the allegations that in September of
25  have a little bit of latitude. My refraining from 25 2000 somebody had information about you and passed that
Page 19 Page 21

1 instructing this witness not to answer at this point is 1 around.

2 not any kind of admission that this stuff is relevant, 2 If you would like to establish whether this

3 butIwant to in good faith give you an opportunity to 3 witness had any information about that and perhaps link

4 show how it is relevant. 4 that to why she did or didn't take action on your behalf,

5 " MS. LARKINS: Thank you. 5 something like that, and we show that it's somehow

6 Q. What did the 31gn - did you carry asign at 6 relevant, then the objection -- I would need to look at

7  this demonstration? 7 " the objection again; however, there s not been any-

8 A. Yes. 8  evidence of that.

9 Q. What did your sign say? 9 MS. LARKINS: Ms. Angell, [ am concerned that
10 A. This one right here? 10 you are putting words in this witness's mouth, claiming
11 Q. Yes. : 11 - that she is afraid of retaliation, and I would like to
12 \A. "Castle Park Supports Miss Singleton.” 12 ask this witness if she is indeed afraid of retaliation.

13 Q: Did you carry any other signs at that 13 MS. ANGELL: That's a very broad question. If
14  demonstration? 14 you want to be specific -- the witness is under

15 A. Probably. Yes. 15 testimony, she's under oath, and anything that's relevant
16 Q. Do you have any memory of what those other Slgns 16  to the litigation, to your litigation, she'll answer.

17  might have said? 17  However, your questions about her opinions about

18 A. Well, I know that we made one for each -- at 18  administrators, about the righteousness or wrongfulness
19  least one for each of the five teachers that were being 19  about transfer of other employees that has nothing to do
20 transferred. v ) 20 with your case is not relevant and she's not going to

21 Q. Okay. And why.did you object to these 21  answer.

22 transfers? 22 BY MS. LARKINS:

23 MS. ANGELL: Objection. This witness is a 23 Q. Ms. Coffey --

24 current employee of the Chula Vista Elementary School- | 24 MS. ANGELL: Let me just clarify why she's not.
25  District. She has an interest in maintaining her 25  Because these depositions that you have noticed is

6 (Pages 18 to 21)
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1 clearly your attempt to harass these employees and that's 1 MS. ANGELL: Objection. Argumentative. -
2 . not going to be allowed to occur. 2 Don't answer it.
3 MS. LARKINS: This employee has clearly 3 THE WITNESS: Okay.
4  attempted to harass her principal and her superintendent 4 BY MS. LARKINS:
5  ofherdistrict. This is harassment. She has a legal g Q. Ms. Coffey, do you believe teachers should
6  obligation to be here today and tell what she knows about | 6  object when the district violates the law in its actions
7 the events surrounding my removal from this school. 7  against another teacher?
8 "MS. ANGELL: So why don't you ask her something | 8 MS. ANGELL: Objection. Calls for a legal
9  about your removal from the school which occurred in 9  conclusion; vague and ambiguous in its entirety; vague
10 2001 : 10  and ambiguous as to time.
11 BY MS. LARKINS: 11 If you have a specific question concerning
12 Q. Ms: Coffey, did you believe that the district 112 yourself, maybe that would not be so objectionable.
13 was wrong to remove me from my classroom in 20017 13 MS. LARKINS: This is not asking for a legal
14 MS. ANGELL: ‘Objection. Vague and ambiguous. | 14  opinion. I want to know if Ms. Coffey believes that it
15  What do you mean wiong? Do you mean legally wrong? | 15 is objectionable for the school district to violate the
16 BY MS. LARKINS: 16 - law in its actions against a teacher. .
17 Q. Ms. Coffey, did you object to the district 17 MS. ANGELL: How would this witness, who is not
| 18  removing me from my classroom in 2001? 18  an attorney, as far as I know, or a sheriff or any kind
19 A. I didn't have an opinion one way or the other. . 19 of law enforcement person be able to make a decision as
20 Q. Ms. Coffey, what do you see as the difference |20 to whether the school district has violated the law, as
21 between the transfers of these five teachers to whichyou |21 you put it? That's what's vague and ambiguous about it.
122 objected vehemently and my being taken out of my 22 MS. LARKINS: I did not ask this witness if the
23 classroom in 20017 23 school district had violated the law. I asked her does
24 MS. ANGELL: Objection. Assumes facts not in 24  she believe that it is objectionable for a school ‘
25  evidence. You're assuming that this person was aware of |25  district to violate the law against a teacher.
Page 23 . Page 25
1 what was going on in your life in 2001. Maybe you want | 1 THE WITNESS: I don't know how to answer that.
2 to lay a foundation and ask whether she was. 2 Idon't understand the question. '
3 BY MS. LARKINS: 3 BY MS. LARKINS: )
4 Q. Ms. Coffey, were you aware that [ was taken out 4 Q. Okay. Let me see if [ can help out here.
5  of my classroom and placed on administrative leave in 5 Do you think it would be objectionable if an
6 20017 6  administrator walked up to a teacher and poured a gallon
7 A. Yes, | was aware of that. 7  of ename! red paint on her head? Would you object to
8 Q. Did you think that was wrong? - 8 that?
9 A. Ididn't know. I didn't have an opinion and I 9 A. Yes. -
10 still don't know what was behind the whole thing. 10 Q. Okay. Would you object if the district --
11 Q. Do you assume that -- did you assume that the 11  someone -- an administrator from the district came in to
12 district must have had a good reason? 12 ateacher's classroom and stole her wallet with $100 in
13 A. 1didn't have an opinion one way or the other. . 13 it? '
14  Itdidn't involve me. I was-- 14 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous as
15 MS. ANGELL: You have answered the question. 15 to "object.” And this is totally not relevant. These
16 THE WITNESS: Okay. Sorry. 16  are incomplete hypotheticals. And if you want to ask
17 BY MS. LARKINS: 17  this witness about something that is relevant to this
18 Q. Did the transfer of these five teachers mvolve 18  case, let's get on with it.
19 you? 19 BY MS. LARKINS:
20 A. Yes. 20 Q. Do you believe that the district violated the
21 Q. How did it involve you? ‘21 law in its actions against the five teachers whose
22 A. One was my team partner and she and the others 22 transfer you objected to?
23 are good friends. 23 A. I don't know. ‘
24 Q. So it's okay if someone who is not your friend 24 MS. ANGELL: Objection. Relevance. This person
25 is removed? 25 is not -- this person is ndt qualified in any way as a
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1 legal expert. You're asking for something that calls for 1 MS. LARKINS: Are you instructing her not to
2 expert testimony. : 2 answer? -
3 MS. LARKINS: No, I'm not. 3 MS. ANGELL: I'm askmg you to ask her something
4 MS. ANGBLL: Yes, you aré You asked-if she 4 ~_that has something to do with the allegations in this
5  believed that the district violated the law. She'snota 5  litigation. '
6 lawyer. Unless you want to lay a foundation that she is, 6 BY MS. LARKINS:
7  she doesn't have knowledge to answer that question: I'm | 7 Q. Okay. Apparently your lawyer is not instructing
--8 - objecting on that basis. 8  younot to answer. So would you tell me if you are
9 MS. LARKINS: This witness went to the school 9  currently planning to have sixth th grade camp this year.
10 district and carried signs and -- her mouth is open‘in 10 A. Yes, we are.
11 this picture; it looks like she might be yelling. [ want 11 Q. Isthe PTA -- let me ask another question. Are
12 to know if her motivation for doing this was because she | 12 you -- in this Exhibit 1, do you recognize the person on
13 believed that the district had violated the law. 13 the far left-hand side of the photo?
14 THE WITNESS: Well, I can tell you what my 14 A. Yes.
15 ° motivation was. | wanted my friends to stay there. - 15 Q. Can you tell me who that is?
16  That's all. I wanted my friends to stay. 16 A. Mrs. Star.
17 BY MS. LARKINS: 17~ . Q. Mrs. Star. And can you tell me what Mrs. Star's
18 Q. Did you want the prmc1pal to leave? ' 18 relationship is to these five teachers? - ]
19 MS. ANGELL: Objection -- - 19 " MS. ANGELL: If you know.
20 THE WITNESS: That was not part of it -- 20 THE WITNESS: Friends and colleagues.
21 MS. ANGELL: Objection. 21 BY MS. LARKINS:
22 _Don't answer until I've gotten my obJectlon in. 22 Q. How is Mrs. Star a colleague?
23 THE WITNESS: Sorry. Sorry. . 23 MS. ANGELL: Vague and ambiguous.
24 MS. ANGELL: Okay. This witness is not goingto {24 BY MS. LARKINS:
25  testify as to her opinions and impressions of a principal 25 Q. What do you mean when you say that they are
Page 27 Page 29
1 who is at this school. It's not relevant; it's not 1 colleagues?
2 reasonably calculated to lead to the discovery of 2 A. She -
3 admissible evidence and she's not giving you that 3 MS. ANGELL: With whom? Excuse me. Idon't
4 testimony, so pléase move on to another topic. 4  evenunderstand the question. Who are you talking about?
5 MS. LARKINS: Well, that's fine. Actually it's 5 MS. LARKINS: I asked this witness about the
6  perfectly obvious that she wanted the principal to leave. 6 relationship between Ms. Star and these five teachers who
7 MS. ANGELL: Objection. Move to strike. No 7  were transferred. .
‘8  question pending. ' 8 MS. ANGELL: Okay. You're pointing to a
9 BY MS.LARKINS: ' 9 document, but you don't have anything in the record about
10 Q. Ms. Coffey, are you currently trying to sabotage 10  four teaches who were transferred. It's going to be
11" the educational program at Castle Park Elementary School? | 11 really hard to read this transcript.
12 MS. ANGELL: Objection. Argumentative. 12 MS. LARKINS: Please try to ignore my hands.
13 You can answer. 13 Please just focus on what I say.
14 THE WITNESS: Absolutely not. 14 MS. ANGELL: I have been, and what you have said
15 BY MS. LARKINS: 15  isvague and ambiguous and confusing. And when'we try
16 ) Q. Did you tell your classroom that there would be 16  and go back and read this record later, it's going to be
17 no sixth grade camp because you were angry at the 17  abig mess because you haven't said who you're askmg the
18  principal? 18  questions about.
19 A. 1did not. i 19 BY MS. LARKINS:
20 Q. Are you currently planning to have sixth grade 20 Q. Ms. Coffey, what did you mean when you said they
21  camp this year? 21  are colleagues?
22 MS. ANGELL: Objection. Not relevant. What 22 A. Can | ask for that to be repeated, because I
23 she's doing this year has nothing to do with your 23 don't know exactly what I said.
24 allegations that people were talking about yourin 24 Q. Okay. Let me ask another question. What is the
25  September of 2000. 25  relationship between Ms. Star and the five teachers who
8 (Pages 26 to 29)
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1 werc.rccenily transferred? 1 your tenure at Chula Vista Hills Elementary School. Did

2 MS. ANGELL: Vague and ambiguous. The five 2 you have any principals at Chula Vista Hills other than

3™ teachers who were recently transferred, do you want to 3 the two you have already named? -

_| 4 say who they were? And if you want to ask about all five | 4 A. I didn't work for any other principal than those

5  together, then I'm going to object as compound and 5 two at Chula Vista Hills. '

6  conjunction, vague and ambiguous. This person --ifyou | 6 Q. Okay. Why did you leave Chula Vista Hills?

7  want to ask it maybe one person at a time or if she 7 A. At the time I needed foot surgery and it was

8  knows -- if she has knowledge on that topic of them as a 8 also just a time for a change.

9. group perhaps? 9 Q. Okay. Can you explain to me how the foot

|10 MS. LARKINS: Are you mstructlng her not to 10 surgery made you want to change schools?
11 answer the question? 11 A. No.
12 MS. ANGELL: Yeah. Unless she understands how | 12 MS. ANGELL: I'm going to object on the basis of'
13 to answer a question about [ don't know who, several 13 this witness's right to privacy and her medical history
14 different people that you haven't identified, I don't 14 and status. This person is not a defendant in this
15  know how she's supposed to answer that question. 15 matter, and you have no right to invade her privacy
16 BY MS. LARKINS: 16  concerning her medical status. I would ask that you
17 Q. Do you understand the question? 17 please refrain from asking questions on that issue, and
18 .A. Not exactly. : ~_ |18 advise the witness that she need not respond to questions
19 .Q. Tell me what is Felicia's -- withdrawn, question 19  concerning her medical status.
20  withdrawn. 20 BY MS. LARKINS:
21 Is this woman's name Felicia Star? 21 Q. Okay. Well, we will just leave it that you
22 A. Yes. 22  changed schools because you had foot surgery and it was
23 Q. What is her relationship to you? 23 time for a change. And that will be where we will leave
24 A. She's -- we don't really have a relationship. 24  the medical questions. o
25  She has children at the school where [ work. 25 Did you have a conflict with your principal at
. Page 31 v Page 33

1 Q. Okay On the day of this demonstration, did you 1 Chula Vista Hills?

2 speak to her? 2 MS. ANGELL: Objection. Not relevant. This

3 A. Probably, yeah. 3 witness is not going to testify as to her interactions,

4 Q. How about how many people were at this 4  opinions, etcetera, concerning her supervisors and her

5 demonstration? 5 principals no matter how many times or in how many

6 A. Ireally couldn't say that. [ can't remember, 6 different ways you ask the question.

7 Q. Wasiit closer to five or 507 7 MS. LARKINS: So you are instructing her not to
-8 A. Tt wastrt close to either one of those 8 answer?

9 Q. Was it more than 50? 9 MS. ANGELL: On those issues, yes, untll you
10 A. No. 10  give me an offer of proof that shows how that is relevant
11 Q. Okay. Well, I can see that it was -- [ can see 11  to any allegation in your litigation. '

12 five people right here. ‘ 12 MS. LARKINS: Okay. Fine.

13 MS. ANGELL: Objection. Move to strike. 13 Q. What school did you go to when you left Chula
14 Plaintiff again is testifying. 14 Vista Hills?

15 If you'd like to ask a question for the witness, 15 A. I spent a year between -- half and half time at
16  perhaps she could answer it. 16  Palomar and Valle Lindo..

17 BY MS. LARKINS: : 17 MS. ANGELL: Excuse me. Are those both

18 Q. Wasthe number of people at this demonstration 18  elementary schools?

19 closer to six or closer to 40? - 119 THE WITNESS: Yes, they are, in the district.
20 A. Oh, geez. | would say probably soméwhere around | 20 Half time at each. ‘

21 200r25. 21 BY MS. LARKINS:

22 Q. Was Robin Donlan at that demonstration? 22 Q. Okay. Am [ to understand that on the same day
23 A. 1don't remember. 23 you worked at both schools, or did you work like half a
24 Q. I'd like to go back and ask you -- we got off on 24  year at one and halfa year --

25  the topic of principals when I was talking to you about 25 A. Half a week.
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1 Q. Half a week. Okay. ‘ 1 really important here is that the witness understands the
2 A. Two and a half days at each. 2 question before she answers it. And if I don't
3 Q. Okay. So you immediately — did you take any 3 understand the question, I'm going to guess that the
4  ‘time off of work between Chula Vista Hills'and this job, 4  witness doesn't understand the question, and I need to be
5  these two half-time jobs? 5 certain that she knows what she's saying when she answers
6 A. Yes. 6  your questions, because the purpose of this deposition is
7 Q. How much time dld you take off of work? 7 to find out what the facts are. So if she doesn't
8 A. Several months. I can't remember exactly. 8 - understand your question, she ¢an't give you the facts.
9 Q. Okay. Did you leave Chula Vista Hills in the 9 MS. LARKINS: I'm not going to continue on that
10  middle of a school year? 10 line of questioning.
11 A. No. 11 Q. When you arrived at Castle Park, who were the
12 Q. You left at the end of the school year? 12 other sixth grade teachers? |
13 A. No, I left at the beginning of a school year. 13 A. Mrs. Brockhausen, and there was a -- it was a
14 Q. Okay. So you taught for a short while at the 14  combo five/six with Ms. Acevedo.
15  beginning of a school year? 15 Q. Did you soon after you arrived at Castle Park --
16 A. To the best of my memory, yes. 16  say, within a few months -- become acquainted with all of
17 Q. Okay. 17 the upper grade teachers?
18 MS. ANGELL: I'm sorry. What year are you 18 A. Becomé acquainted?
19 talking about? In the eighties? 19 Q. Uh-huh. -
20  THE WITNESS: We are talking about the year that | 20 A. Probably, yeah, I would say.
21 1 left Chula Vista Hills. So you know me and years. 1 21 Q. And can you tell me who the fourth and ﬁ
22 can't give you the year. I'm not good at that. I have 22 grade teachers were if you remember?
23 it written down. . ' 23 *MS. ANGELL: You mean the first year she was
24 MS. ANGELL: Thank you. 24  there?
125 25 MS. LARKINS: 1 believe I said within a few
Page 35 Page 37
1 BY MS. LARKINS: "1 months of arriving at Castle Park.
2 Q. And then what did you do after the year where 2 THE WITNESS: Yeah. That's going to be tough,
3 you taught at Valle Lindo and Palomar? 3 but--
4 A. After I taught'at Valle Lindo and Palomar I was | 4  BY MS. LARKINS:
5 hired at Castle Park. 5 Q. Maybe I can help you out. Was Gina Boyd there?
6 Q. Okay. And who was the principal when you 6 A. No. No.
7  arrived at Castle Park? 7 MS. ANGELL: You only need to answer the
8 "A. Oscar -- 8  question once.
9 Q. Perez? 9 THE WITNESS: Okay.
10 A.. Was that his last name? Mr. Perez. Yeah I 10 MS. LARKINS: Okay. Well, Ms. Angell, I know
11, think that's right. 11 that you like to know time frames. I think I can pretty
12 Q. Okay. What grade was your ﬁrst assngnment at |12  well pin this down then. I believe that Gina Boyd left
13 Castle Park? 13 to take her job as CVE president in '95, so I think the
14 A. Sixth. 14  year--no --
15 Q. And did you quickly become acquamted with the | 15 MS. ANGELL: Would you like to perhaps maybe ask
16  other sixth grade teachers? 16 this witness if she knows it, because I'm objecting to
17 A. Of course. 17 your testifying on the record.
18 Q. And who were they? 18 MS. LARKINS: Well, the witness has made clear
19 MS. ANGELL: Vague and ambiguous as to time. | 19 that she doesn't remember.
20  You mean the first year that she taught at Castle Park 20 MS. ANGELL: Well, it's not for your to testify
21 School? . 21 here. Youdon't put questions to yourself during a
22 MS. LARKINS: I'm happy to accept her answer as | 22 deposition. '
23 itis. | ' 23 MS. LARKINS: Okay. 1 just thought you would
24 MS. ANGELL: I'm riot when the question is vague| 24  like to know what year it was. -
25  and ambiguous as to time or as to a term in it. What's 25 MS. ANGELL: So move to strike the plaintifT's
10 (Pages 34 to 37)
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1 ~ comments after the witness's response. 1 answer and you tell the truth, but if you don't know, you
2 MS. LARKINS: Okay. ' 2 justsay that you don't remember. It's okay.
3 Q. How many years was Oscar Perez your pnnclpal at 3 THE WITNESS: All right. [ don't remember.
4 Castle Park? < 4 BY MS. LARKINS:
5 A. One or two. 5 Q. Okay. Did you ever meet a bilingual teacher
6 Q. You don't remember -- 6  named Heather Smith?
7 A. No. 7 A. I believe so, yeah. Yeah, I think. Ifit's the
8 Q. -- which? 8  person I'm thinking of, yeah.
9 * You know, I need a break, because I'need to 9 Q. Okay. Is it your recollection that she was a
10 figure out how to ask questions when the memory is so ’ 10 kindergarten teacher?
11 bad. Are you willing to take a short break? I just to 11 - A. No. Idon't remember. It was a primary grade.
12 need to think a bit. . 12 That's all I can tell you.
13 MS. ANGELL: Fine with me. 13 Q. Is it true that primary grades and upper grades
14 Michael? 14 have different schedules and so the teachers tend not to
15 MR. HERSH: Yes: 15  see much of one another? .
16 MS. ANGELL: Break? 16 A. Different break schedules, yes.
17 MR HERSH: Sure. . 17 Q. Okay. Was Heather Smith dismissed by the school
18 VIDEOGRAPHER: We are going off the record. The | 18  board? o
19 time is 11:00 o'clock a.m. ' ’ ' 19 A. Idon't know.
20 (Recess taken.) | 20 Q. Did you notice that Heather Smith quit teaching
21 VIDEOGRAPHER: We are going on the record. The |21  at Castle Park Elementary School?
22 timeis 11:11 am. 122 A. I don't know about quit, but I noticed that she
23 BY MS. LARKINS: 23 wasn't there anymore.
24 Q. Okay. Ms. Coffey, can you tell me what you 24 Q. Okay. Did you ever ask anybody why shc wasn't
25  remember of your first year at Castle Park School as 25  there anymore?
Page 39 Page 41
I regards to any salient events, any important events so we | | A. No. .
2 can try and figure out what year it was? 2 Q. Okay. Did you notice when principal Oscar Perez
3 MS. ANGELL:" I renew my relevance objection. 3 stopped working at Castle Park Elcmentary School?
4 THE WITNESS: No. 4 A. Yes.
5 MS. ANGELL:" Go ahead and answer. 5 ( Q Doyou know why he stopped working at Castle
6 THE WITNESS: No. I can't -- there are no 6  Park?
7  significant events. I mean -- |t s a job; it was work, 7 A. No.
8 teaching every day." 8 - Q. Who was the next principal after Mr. Perez?
9 BY MS. LARKINS! 9 A. It'was Dr. Donndelinger. I think it was
10 Q. Was there a bilingual program at Castle Park 10 . Dr. Donndelinger. '
Il when you got there? 11 Q. Did Dr. Donndelinger ever have a committee of
|12 A. There were bilingual teachers; there were 12 teachers at the school involved in making plans for
13 bilingual classrooms.- So other than that, I can't say if 13 improving discipline at the school?
‘14 it was a bilingual program. 14 A. I'm not sure if it was a separate committee or
15° Q. We will call that a bilingual program. 15 not ‘
16 A. Well, I'm not saying it was a bilingual program 16 Q. Okay. Were you ever involved in a discipline
17 There were bilingual classrooms. 17 committee at Castle Park Elementary School?
18 Q. Who were the bilingual teachers when you 18 A. Ican't recall that it was called that.
19 arrived? : 19 Q. Okay. Did you become involved in that when
20 A. I'm having a lot of trouble with something that 20  Mr. Perez was principal?
21 happened ten years ago. [ really am. 21 MS. ANGELL: Objection. Assumes facts;
22 MS. ANGELL: I'm going to instruct the witness 22 argumentative. The witness testified that she was not on
23 that if she doesn't know the answer because she can't 23 a committee that is characterized or called a discipline -
24 remember, she should just say -- if you don't know, say |24  committee and you're asking her did you become involved
25  that you don't remember. Ifyou know, yougivethe |25  in that comimittee before, §5 -

SAN DIEGO COURT REPORTING SERVICE
319 ELM STREET, SUITE 100, SAN DIEGO, CA 92101

11 (Pages 38 to 41)

619-232-1164
FAX 619-232.2616




“Case 3:07-cv-02202- W(‘NMC Document 1-5  Filed 1'/2007 Page 29 of 101

Larkins v. Werhn

Deposition of Teresa Coffey

SAN DIEGO COURT REPORTING SERVICE
319 ELM STREET, SUITE 100, SAN DIEGO, CA 92101

GIC 781970 November 8, 2004
Page 42 Page 44
1 MS. LARKINS: I believe the witness testified 1 Q. How did you come to be the person who spoke
2 that she didn't know if it was called that. 2 about discipline at that time?
3 MS. ANGELL: Right. And you're asking her were | 3 A. It was somewhat of a specialty of mine. .
4  youinvolved in that, nfeaning a discipline committee when | 4 - Q. Okay. Had you been working during the summer on
5 the prior principal was there. So that's argumentative 5 a--some sort of plan for improving behavior of the
6  and it's assuming facts. It's not what she testified to. 6  children of the school? - ‘ ‘
7 Maybe | just misunderstand what your questlon -7 A. Yes.
8 ~is. 8 Q. Had you been workmg by yourself or with someone
9 BY MS. LARKINS: 9 else?
10 Q.. Were you involved in a committee whose purpose | 10 A. Well, I can't remember that. I know I went to
11 was to discuss discipline of children when you were at 11 some training, so that would be considered someone else,
12 Castle Park Elementary School? 12 1 guess, but I can't remember.
113 A. That -- discipline, behavior code was probably 13 Q. Okay. So this training that you went to, you
14 part of the work of whatever the name of the committee 14  attended it before Gretchen Donndehnger came to Castle
15  was. I know it wasn't a discipline committee, though. 15 Park; is that true?
16 Q. Okay. I'm trying to think of something we can 16 A. Ican't say. I really don't know as far as the
17  call this committee. 17 sequence of events. It's too long ago.
18 A. Climate committee. v ) 18 Q. Okay. How did this come to be an interest of ©
19 Q. Okay. We'll call it that. 19  yours, a specialty of yours?
20 A. Sorry. 1 don't know if that's what it was 20 A. Idon't know how to answer that, how it came to
21  called either, but it was more to do with climate as a 21  be.
22 whole. 22 Q. Okay. Do you feel that discipline of students
23 Q. Okay. But now you and I know what we're talking |23 is an important issue?
24  about when we talk about the climate committee. It's 24 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambxguous
25  this committee that you were on that discussed behavior, {25 THE WITNESS: Yeah. Idon't get it.
Page 43 Page 45
1 discipline, things like that and other things. . 1  BY MS. LARKINS:
2 MS. ANGELL: Vague and ambiguous. I can'ttell [ 2 Q. Did you feel that you were particularly well
3 from the question if you're talking about behavior of 3 equipped to deal with the issue of discipline as a result
4 certain students, because it sounds like you might be 4 of your training?
5 trying to talk whether there was discipline problems with| 5 A. I don't understand. I'm having trouble. I'm
6  individual students, or if the question is, you know -- 6  getting confused.
7 was the purpose of this committee to discuss behavior 7 Q. Let me try to reword.
8  issues as whole for the whole school, that kind of thmg 8 Was this training helpful to you?
9 BY MS. LARKINS: 9. MS. ANGELL: ‘What training? Vague and .
10 Q. Was the purpose of this committee to discuss 10  ambiguous.
11 behavior issues for the whole school? 1nm MS. LARKINS: Okay. Let me reword.
12 A. Okay. You're talking about a committee or team | 12 Q. Was this training which you just mentioned that
13 under Gretchen Donndelinger. Because there hasbeena | 13 . you attended regarding discipline helpful to you?
14 number of changes as far as the name of that committee | 14 A. ButIdidn't say discipline.
15  and what it's called and what they do. So I'm having 15 Q. Okay. Can you tell me what this training
16  trouble remembering exactly at that time what it was 16  consisted of that you just mentioned?
17 about. 17 A. Peace building.
18 Q. Okay. Do you remember when Gretchen 18 Q. Okay.
19  Donndelinger came to Castle Park as principal? 19 MS. ANGELL: Can we go off the record just for a
20 A. Yeah. I remember her working there. I don't 20 second. I want to ask you something.
21 know exactly what you mean. 21 VIDEOGRAPHER: We are going off the record The
22 Q. Do you recall giving a presentation about school |22 time is 11:22 am.
23 discipline at the first -- at one of the early staff 23 (Recess taken.)
24 meetings when Gretchen Donndelinger first arrived? 24 VIDEOGRAPHER. We're going on the record. The
25 -A. Ido. : 25 timeis 11:24 am.
12 (Pages 42 to 45)
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1 BYMS. LARKINS: » 1 and issues related to your employment and this
2. Q. Do you recall that when you spoke to the staff 2 litigation? '
3 right about the time that Gretchen Donndelinger came to 3 MS. LARKINS: Yes. ~
'| 4  Castle Park you were announcing that some of the older 4 MS. ANGELL: Okay. If you want to ask her
5 children would be wearing jackets at recess which had - 5 questions related to your employment and this lmgatlon
6  some sort of name on it like "peace maker" or -- the word 6  she'll answer, but this is not an opportunity for you to
7  “peace,” [ believe, might have been on the jacket. And 7  ask Mrs. Coffey about every decision that has occurred
8 that these older children would be helping the younger 8  singe 1997 up to the present. So if you want to ask her
9  children at recess resolve their conflicts? - 9 anything related to your allegations, anything related to
10 . A Yes. 10 you or things that you were involved with, she'll
I Q. Okay. How successful was that program? 11 respond..
12 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambnguous 12 MS. LARKINS: Okay. Are you being ironic when
13 BY MS. LARKINS: . 13 you say you don't want me to ask about every decision
14 Q. Were you in charge of that program? 14 since 19977
15 A. Yes. 5 MS. ANGELL: I don't understand your questxon
16 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous. 16 MS. LARKINS: Okay.
17 What program are you talking about? We have been off the| 17 Q. Was peace patrol discontinued at some time?
18  record, you know, so you don't understand how hard it's 18 MS. ANGELL: Objection. Can you ask her -
119 . going to be to look at this deposition transcript later 19  something that relates to the litigation? Because I just
20  and refer to it for.evidence. - . 20  made an objection and asked you to tell me about -- make
21 MS. LARKINS: Okay. - : 21 an offer of proof about how this issue of peace patrol,
22 Q. Do you have a name for this program which you 22 which I understand to be some sort of student thing where
23 described to the staff at this meeting shortly after - 23 they have their names on the back of a shirt -- I'm
24 Gretchen Donndelinger arrived? 24  assuming that's what you're talking about -- how that has
25 A. Peace patrol. 25  to do with your employment. So can you tell me how that | -
‘ Page 47 ,: . Page 49
1 Q. Peace patrol. Were you charge of peace patrol? 1 relates to your employment? And if so, then we will go
2 A. Yes. 2 on down the road of peace patrol. And if not, then I'll
3 Q. Did you enjoy doing peace patrol? 3 ask you to move on to a different topic.
4 A. Yes. ’ : 4 MS. LARKINS: Okay. Ms. Coffey exerted a great-
-5 Q. Did you feel it helped the children? 5 deal of power over Gretchen Donndelinger. This power was
6 A. Ithought it was a positive program. 6  shared with Joe Ellen Hamilton. There were two cliques
7 Q. Okay. What were you trying to achieve with this 7 at the school which shared power basically and controlled
8  program? 8  more than one weak principal. And these two clignes were
9 MS. ANGELL: I'm going totenew my rclevance 9  very much involved in my being taken out of my classroom.
10 objection. 10 Gretchen Donndelinger was a somewhat gentle and timid
11 How does this relate to anything having to do 11 person and would never have conceived of the idea of
12 with the allegations in your complaint? 12 having me being taken out of my classroom if she hadn't
13 MS. LARKINS: Are you asking me? 13 been pressured by powerful teachers at the school.
14 MS. ANGELL: Yeah, I am. 14 MS. ANGELL: Okay. So if you would like to ask
15 MS. LARKINS: Okay. Ms. Coffey was an important | 15 this witness about her involvement, what she did, saw or
16  and powerful figure at Castle Park. This committee, 16  knows concerning discussions with Gretchen Donndelinger
17 which, as Ms. Coffey has stated, went through different 17  concerning you, she'll respond to that. With regard to
18  names and descriptions, missions over the years, became . 18  myriad other things that have nothing to do with you --
19  an extremely powerful committee at the school. And1I 19 you just talked about why you want to ask her questions
20 - want to find out what Ms. Coffey knows about the role of 20  about this clique stuff. If you want to ask her about
21  this committee and the individuals in charge of this 21  the clique stuff, she'll answer you. But as far as the
22 committee on decisions Lhal were made in 2001 and years 22 other tangential stuff that has nothing to with this
23 before and after that regarding how the school would be 23 litigation - if we could just start with what relates
124 mn. N L . . . 24 and then if you establish that what is directly -- that
25 MS. ANGELL: You mean concerning your employmentl 25  there is something that is directly related to this
13 (Pages 46 to 49)
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1 litigation, then that might open a door to some sort 1 committed by your clients rests on the complete lack of
2 of -- you know, something else that seems to be more 2 any logical explanation for the events at Castle Park
3 tangential. 3 Elementary School. No one has come up with any sort of
4 MS. LARKINS: Okay. Ms. Angell, as I have said 4 explanation for why they thought I-was going to kill i
5  to you ad nauseam, my proof for my allegations of 5 people. In fact, your clients have said they didn't ever
6  criminal actions by teachers at Castle Park Elementary 6  hear anything about a gun; they — Robin Donlan sat here
7 and administrators at Chula Vista Elementary School 7  the other day and said that she didn't know what she was
8  District is based on events at Castle Park Elementary 8  afraid of; she's just -- anything cauld happen. The
9  School and Chula Vista Elementary School District. I was| 9  school district has behaved shamefully in never
10 not present when Robin Donndelinger -- Robin 10 investigating this case, and you as their lawyers -- you
11 Donndelinger -- when Robin Donlan asked her brotherto | 11 and your fellow lawyers in your law firm I believe told
12 obtain my arrest record. 12 the district not to keep a paper trail. They never made
13 MS. ANGELL: Do you have any proof that 13 any sort of written document regarding my being taken out
14 Mrs. Donlan asked her brother to obtain your arrest 14 of my classroom on February 12th.
15  records? Because it seems to me that you're attempting 15 .MS. ANGELL: Let the record reflect that the
16 to testify on the record again. 16  plaintiff, about three sentences ago, began staring at
17 MS. LARKINS: I have made this allegation -- 17  the witness, and therefore is directing her comments
18 MS. ANGELL:"I understand that you have made the | 18 allegedly to counsel to the witness.
19 allegation. 19 “ Do you have a question for this witness?
20 - MS. LARKJNS -- under oath. 20 Because if you have no more questions, we will leave. If
21 MS. ANGELL: I'm asking if you have any proof of |21  youhavea question for the witness, please présent it.
22 it 22 MS. LARKINS: I would like to put into evidence
23 MS. LARKINS: Iam trying to get proof of it 23 abook which I would like labeled as Exhibit 2.
24 right now from this witness. 24 Q. Mrs. Coffey, could you please state for the
25 MS. ANGELL: Then why don't you ask the witness | 25 record the title and subtitle of this book? '
Page 51 Page 53
1 if she knows-anything about your arrest records or police 1 A. "Mobbing, Emotional Abuse in the American
2 ° oranything having to do with you. And if she does, then 2 Workplace."
3 yougo on beyond that. ' 3 Q. Okay. Could you please read the little blurb
4 BY MS. LARKINS: 4 above the title.
5. Q. Ms. Coffey, do you have -- do you know anything 5 A. "Until evil is named, it cannot be addressed.
6  having -- do you know of anything having to do withme? | 6  This book names mobbing, a common and bloodless form of
7 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous. 7 workplace mayhem and proceeds with brilliance to show its
8 Do you mean does she know of anything having to do with | 8  roots and possible cures."
9  connecting your name with maybe a police report or an - 9 Q. Okay. And just could you give the name of the
10.  arrest record, something like that? Is that what you 10 person who made that statement?
11 - mean? 11 A. Daniel McGuire, professor of ethics, Marquette
12 MS. LARKINS: Ms. Angell, why don't you ask for | 12 University.
13 aprotective order if you want to stop me from asking 13 Q. Okay. Thank you.
| 14 questions of this witness. 14 Could you read the little blurb just below the
15 MS. ANGELL: The witness is here to answer all 15 subtitle.
16  questions that are reasonably calculated to lead to the 16 MS. ANGELL: I'm gomg to object This document
17  discovery of admissible evidence in this case, which 17  speaks for itself. If you have brought this witness here
18  questions don't seek privileged material. If you'll ask 18 to read from the cover and excerpts from this book, that
19 her something that has something to do with this 19 is unnecessary and it's harassing to this witness, and
20  litigation that's not otherwise objectionable because 20  it's a waste and abuse of the discovery process.
21 it's so vague and ambiguous that I as her your counsel 21 If you want to move this book -- if you believe
22 . can't understand cxacﬂy what question you're asking her, |22  that this book is evidence of something and you have an
23 then please ask the question. 23 expert to testify on it or somebody who has knowledge of
24 MS. LARKINS: Ms. Angell, as I have told you 24 this book to testify on it, that's one thing, but asking
25  again and again, my proof of my allegations of crimes 25  awitness to come here and read from some document that
14 (Pages 50 to 53)
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1 we don't even know if she's ever seen before, that is 1 during breaks or lunchtime or after school. Did you go
2 harassing and it's a waste of time. 2 and talk to her at those times more than once a month?
3 MS. LARKINS: That is an excellent question. 3 - MS. ANGELL: During the same time frame while
4 " Q. Have you ever seen this book before? 4 tbey were both employed at the same school
5 A. No. 5  Dr. Donndelinger and Ms. Coffey?
6 Q. Did Gretchen Donndelinger ever tell you that 6 THE WITNESS: Probably.
7  Maura Larkins had glven her a book? 7 BY MS. LARKINS:
8 A. No. _ 8 Q. Was it do you think as much as once a week?
9 Q. Did Gretchen Donndelinger ever discuss withyou "{ 9 A. Ididn't count. Ican'tsay. I don't know.
10 the concept of mobbing? 110 Q. Let me get back to this — I'd like to enter as
11 A. Never. 11 Exhibit 3 -- these two pages are -- have one in English
12 Q. Did she -- did Gretchen Donndelinger ever 12 and one in Spanish, and they were originally two sides of
13 discuss with you conflicts between teachers at Castle 13 atwo-sided document.
14 Park Elementary School? 14 MS, ANGELL: Do you have a copy of this for me?
15 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous. | 15 THE WITNESS: That's yours, isn't it?
16 ‘Only answer it if you understand the question. ‘ 16 MS. ANGELL: That's the witness copy. Do you
17 THE WITNESS: Can you ask it again to make sure | 17 have a copy of this for me?
18  Iheard itright. 18 MS. LARKINS: Oh, let's see. I probably do.
19  BY MS. LARKINS: 19 THE WITNESS: I don't need to keep this.
20 Q. Let me -- let me restate it. Did you 20 MS. ANGELL: And you want both of these pages to
21  frequently -- about how often did you go in and talk to 21  be marked as Exhibit 37.
22 Gretchen Donndelinger after a school day was over? 22 MS. LARKINS: Yes. I'm sorry [ don't have a
23 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous as | 23 stapler today.
24 totime. 24 MS. ANGELL: So Exhibit 3, Page 1 is the English
25 Do you mean the entire time that 25  language?
_ ) Page 55 . Page 57
1 Dr. Donndelinger was principal that Mrs. Coffey also 1 MS. LARKINS: Yes, we will call it that.
2 worked at the same school? 2 MS. ANGELL: And Page 2 is the Spanish language
3 MS. LARKINS: Yes. 3 page. :
4 MS. ANGELL: On that basis, you can answer. 4 MS. LARKINS: Fine with me to call it that.
5 THE WITNESS: Yeah. [ don't know how to say how| 5 (Exhibit 3 marked for identification.)
6 often. 6 BY MS. LARKINS:
7  BY MS. LARKINS: 7 Q. Ms. Coffey, have you ever seen this document
8 Q. Once a week? 8  before?
9 A. Just sometimes. 9 A Yes. °
10 Q. Twice a week? _ 10 Q. Canyou tell me when you ﬁrst saw this
11 MS. ANGELL: The witness has answered. 11 document?
12 THE WITNESS: I couldn't count. 12 A. This summer.
13 BY MS. LARKINS: 13 Q. And can you tell me what was the occasion?
14 Q. Was it more than once a year? 14 A. Should he know what we are looking at?
15. . "A. Yes. 15 MS. ANGELL: Counsel, do you have any questions
16 Q. Was it more than once a month? 16  about what the exhibits are?
17 A. Yes. 17 MR. HERSH: Not this one. Thank you.
18 Q. Was it more than twice a month? 18 MS. ANGELL: And I'm going to renew my objection
19 A. Did you say specifically after school hours? 119 that events that occurred in summer and fall of 2004 and
20 Q. Yes. 20 forward when plaintiff has not been an employee of the
21 A. I couldn't say. I never kept tallies of what 21 school district for a long time before that are not
22 time it was or how many times. 22 reasonably calculated to lead to the discovery of
23 Q. Okay. 23 admissible evidence. And I'm going to give you a little
24 A. It was much more casual than that. 24 bit of latitude concerning this exhibit to see if you
25 Q. Let's change the time to be before school or 25  make an offer of proof or somehow show that it's
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1  connected. Because ifit is connected, we want to give 1 it can be a running objection.
2 you the opportunity to explore that issue. 2 MS. ANGELL: What does Exhibit 3 have to do wnh
3 MS. LARKINS: Ms. Angell, I think some of the 3 the allegations in your sixth amended complamt or the
"4 - best proof of the guilt of your clients has happened - 4 - unfair practice complaint?
5 since left Castle Park. The obviousness that you're 5 MS. LARKINS: It is part of your cllcnts'
6  covering up crimes is remarkable. 6  desperate to cover up wrong doing.
7 MS. ANGELL: All right. Well, let's get to some 7 MS. ANGELL: Who is that?
8 - of that evidence then. You have a piece of evidence, a 8 MS. LARKINS: Robin Donlan. Oh, Linda Watson
9 factual question to ask this person about regarding what 9  was involved in this, too.
10 she knows? And I don't know what you're talking about, 10 MS. ANGELL: Okay. So this has something to do
11 butif you're talking about crimes, I assume you're 11 with an arrest record,; is that correct? This document
12 talking about Labor Code 437.2 which you have alleged 12 Exhibit 3? '
13 that Ms. Donlan, Ms. Watson and unnamed persons possessed| 13 MS. LARKINS: Yes. .
14 and basically passed around information from your arrest 14 MS. ANGELL: So if you can ask the witness
15 records. If you have any questions for this witness 15  anything about how this piece of paper rélates to the
16  concemning those allegations related to Labor Code 432.7 16  allegations in your complaint, she'll answer.
17  and/or your arrest records, police records, that kind of 17 MS. LARKINS: Could I maybe -- could you make
18 thing, please, by all means, ask them. 118 this very, very long objection maybe only like once &very
19 However, this witness's attendance at a public 19 10 minutes? '
20 function or for political reasons or whatever in 2004 20 MS. ANGELL: If you could ask a relevant
21  after you haven't been an employee of the district in 21 question or a question that's not vague and ambiguous, |
22 excess of a year or more before that is not reasonably 22 wouldn't have to make the objection. '
23 calculated to lead to the discovery of admissible - 23 MS. LARKINS: The whole point of having a
24  evidence in this case, and this is not a free for all; 24 stipulation is that you can later go to the judge and
25  youdon't get to pry into this person's employment, ‘ 25  say, "Judge, these questions are irrelevant; will you
Page 59 ] . Page 61
1 current employment and her political activities and 1 throw them out.". And the judge can say, "Well, | see you
2 anything like that. It's harassing. 2 . had arunning ob)ectlon S0, yes I can throw them all
3 MS. LARKINS: Your client has recently bccn 3 out”
4 closely related to two of the defendants in this case, 4 MS. ANGELL: Yes, that's true in talking about
5 Gina Boyd and Robin Donlan, who I believe it is obvious | 5  the relevance objection. However, I'm not going to sit
6  are desperately trying to cover up their crimes. 6 ~ here and let you abuse and harass this witness, ask her
7 MS. ANGELL: Well, why don't you ask this 7  .about things that have absolutely nothing to do with this
8  witness some sort of question relating to your 8  case and keep her here for hours upon end. It's not
9  allegations about these "crimes," in quotes, that you 9  going to happen.
10 keep talking about. 10 MS. LARKINS: That's ﬁne
11 MS. LARKINS: Well, it makes it dlfﬁcult when 11 MS. ANGELL: You do not get to harass this
12 you keep going over and over again this objection which I { 12 witness.
13 have already. stipulated is a running objection. 13 MS. LARKINS: You can end this deposition -- and
14 MS. ANGELL: The fact that there is a 14 by can, I mean you are physically able to.
15 stipulation that all of your questions are irrelevant -- 15 By the way, when I'm deposed by you -- 1 think
16  because nearly all of them are - does not mean that you | 16  it's next week -
17 ° get to ran havoc over this witness. And I'm not goingto | 17 MS. ANGELL: Do you have any questions for this
18 allow it. So if you can please ask her something that 18  witness? Because if you don't, we'll go.
19 has something to do with this case, she'll give you a 19 MS. LARKINS: Will you agree not to ask me any
20  response. 20  questions that you have objected to?
2] MS. LARKINS: My point is, Ms. Angell, youask | 21 MS. ANGELL: -Mrs. Larkins, if you have no more
22 me why don't I ask her questions. Well, one of the 22 questions for this witness, we are going to leave. Do
23 reasons that 'm unable to ask her questions is because ~ |23 you have any questions for her related to this
24 you keep repeating this very long objection over and over | 247 -litigation?
25  again despite the fact that I've already stipulated that 25 MS. LARKINS: I have many, many questions. As
16 (Pages 58 to 61)
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1 told you, I plan to take about four hours. 1 - Donndelinger was principal and the Comer program was
2 MS. ANGELL: Okay. Well, let's get on with it 2 being followed?
™3 and get something on the record that has to do with this 3 A. ldon't remember.
4 _ deposition -- with this litigation. 4 MS. ANGELL: Let the record reflect that
5 MS. LARKINS: I'm afraid it will probably be 5  plaintiff is staring and smiling at the witness with
6  more like five hours now, though, since you have spentso | 6  hands folded in an apparent expression of disbelief of
* 7 much time making these constant objections. If wecould | 7 - the witness's response. I don't know what she's trying
8  just allow these objections to run -- 8  to communicate, but she's trymg to commumcate '
9 MS. ANGELL: No. 9  somecthing.
10 MS. LARKINS: -- instead of continually 10 BY MS. LARKINS:
11 repeating them, we could end this deposition much sooner.| 11 Q. Do you recall there was a program called the
12 MS. ANGELL: When your questions are vague and | 12 Comer program? '
13 ambiguous, the witness will not respond. When your 13 A. Ido.
14  questions seek to invade this witness's privacy or to 14 Q. What do you recall about that program?
15  harass her, she will not respond regardless of this fact 15 A. Just that some people went to training at -- |
16  that there is a standing objection based on relevance. 16  can't remember what university, but where it had
17 Soyou ask your question, I'll object. IfI instruct her 17  originated, back East somewhere -- and that we never
18  not to answer, move on to your next question. 18 _ fully adopted it at the school. '
19 MS. LARKINS: It would be much quicker if you 19 Q. So are you saying that it was partially adopted
20 would simply instruct your client not to answer the 20  at the school?
21 question if you don't want her to answer these questions. | 21 A: No, I'm not saying that I'm’just saying that
22 That takes so much less time. 22 you asked me what I remember about it, and that's all |
23 MS. ANGELL: Okay. We are going to sit here for |23 remember about it.
24 about one more minute of your colloquy, and if you don't | 24 'Q. Okay. Can you help me understand what you mean
25  have a question for the witness, then I'm going to assume | 25 by never fully adopted it?
Page 63 . Page 65.
1 that the deposition is over and we are going to leave. 1 A. We did not adopt the name of Comer School.
2 Soif you have a question, please pose it. We've been 2 Q. Okay. Did Castle Park change its legally
3 listening to your colloguy for almost ten minutes. 3 mandated governing board from having the name site
4 MS. LARKINS: Is colloquy like a monologue when 4  council to having the name staff/parent management team?
5 only one person is talking? ' ' 5 MS. ANGELL: Objection. Vague-and ambiguous as
6 MS. ANGELL: Do you have a question for this 6 to time; calls for a legal conclusion. And in that
7  witness? 7 régard, concerning legal conclusion, I'm going to
8 MS. LARKINS: Because I believe you have been 8  instruct the witness not to answer unless she sa
9  doing quite a bit of the talking. 9  qualified legal expert.
10 MS. ANGELL: Do you have a question for this 10 MS. LARKINS: Ms. Angell, you objected before I
11 witness concerning this litigation? ' ‘ 11  was finished with my question. Could you just please
12 MS. LARKINS: So I would say this colloquy is . 12 pause a little longer before your objection so I can --
13 your colloquy as much as it is mine. 13 MS. ANGELL: Sure. I thought you were done.
14 MS. ANGELL: I assume that the lack of response 14 MS. LARKINS: Thank you.
15  means that you have no questions for this witness, and 15 MS. ANGELL: Do you want the question read back?
16 because you have no questions for this witness, we are 16 MS. LARKINS: No, [ don't.
17  leaving. If you have a question for this witness 17 MS. ANGELL: You're going to start over then?
18  concerning this litigation, please pdse it. If you don't 18  Because I can't remember what the question was.
19 have a question, we are going. - 19 " THE WITNESS: I remember it. I remember it.
20 MS. LARKINS: I'have many questions for this 20 MS. LARKINS: Okay.
21 witness. 21 THE WITNESS: But you asked me not to answer.
22 MS. ANGELL: 'l;hen please pose it. 22 MS. ANGELL: You said you weren't dqne. :
23 BYMS. LARKINS: 23 BY MS. LARKINS:
24_ ... Q. Were you and I both members of the peace 24 Q. Okay. During the time Gretchen Donndelinger was
125 commnttee at Castle Park Elementary School when Gretchen | 25 principal at Castle Park Elementary School.
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1. MS. ANGELL: Can I have the question back, 1 school improvement plan? '
2 because I don't remember it. 2 A. 1 can remember writing on the butcher paper, but
3 MS. LARKINS: T'li restate the question. 3 1don't remember what for.
4 Q. To your knowledge, do elementary schools usually | 4 Q. Okay. Was there a committee formed asa result
5 have a council that is - that governs the school. 5 of the Comer process called the peace committee?
6 MS. ANGELL: Vague and ambiguous as to 6 MS. ANGELL: I'm going to renew my objection on
7  "council," as to "governing the school.” \ 7 relevance of this discussion of Comer and school
‘8 MS. LARKINS: TI'll restate. -8  improvement plan. I don't see how it-has any relation to
9 Q. Did Castle Park at any time, to your knowledge, 9 any element of any cause of action in the sixth amended
110 have a committee that was called a site council? 10 complaint or in the unfair labor practice, the two
11 A. School site council, yes. 11 intentional infliction of emotional distress causes of
12 - Q. Okay. Does it curremly have a school site 12 action that remain. And I would like to provide an
13 council? 13 opportunity for plaintiff to make an offer of proof as to
14 A. Yes. 14  how this discussion of a Comer process or school
15 Q. Okay. When you first arrived at Castle Park 15  improvement plan has anything to do with allegations that
16  Elementary, did it have a school site council? 16  Robin Donlan and her brother got a copy plaintiff's
17 A. Ican'ttell you. Idon't know. 17  arrest records and spread it around to other people or
18 Q. Okay. When Gretchen Donndelinger was principal [ 18 that the district intentionally inflicted emotional
19  of Castle Park Elementary, was there a school site 19 distress on plaintiff with relation to a grand jury
20 council? 20  subpoena. If you can make an offer of proof on that,
21 A. 1don't remember. I.don't want to say I assume 21  this witness will answer anything she knows. And if you
22  so because I don't know. 22 can't make an offer of proof, that makes it even more
23 Q. Okay. When Gretchen Donndelinger was principal | 23 clear that this is just designed to harass this witness
24 of Castle Park Elementary, was there a committee called | 24  as a district employee.
25  staff/parent management team? 25 T MS. LARKINS: Robin Donlan, Lmda Watson, Joe
' Page 67 Page 69
1 A. Tdon't know if that's when she was there, but 1 Ellen Hamilton, Richard Werlin -- let me strike Richard
2 there has been an SPMT. ‘ 2 Werlin -- could not have destroyed my career if it
3 MS. ANGELL: I'm going to ask the witness to 3 weren't for the Comer program. This program rearranged
4 answer the question that is posed. 4 the power structure of the school in such a way that
5 THE WITNESS: Okay. 5  Ms. Coffey and others acqmred enormous power for their
6 MS. LARKINS: Okay. 6  personal agenda
7 Q. Was the naming of this staff/parent management 7 MS. ANGELL: So the Comer process had something
8  team influenced by the Comer program? 8  to do with how information is passed around or something?
9 A Idon'tknow. ' 9 MS. LARKINS: It had something do with how
10 Q. Were committees formed at Castle Park Elementary 10  decisions were made.
11 School as part of the Comer program? 11 MS. ANGELL: Okay. So if you have any questions
12 - A Ibelieve so. 12 for this witness about whether any decisions were made,
13 Q. Was the Comer process discussed in the school 13 to her knowledge, whether she was involved with any
14 improvement plan of Castle Park Elementary school when 14 decisions related to this Comer thing, related to your
15  Gretchen Donndelinger was principal? 15  record of arrest or the allegatidns contained in the
16 A. I don't know. 16  complaint, she will answer them.
17 Q. Did the entire staff work on creating the school 17 MS. LARKINS: Thank you.
18  improvement plan each year when Gretchen Donndelinger was | 18 Q. Okay. Do you recall a program called Kingdoms?
19 principal? : o 19 A. Yes.
120 MS. ANGELL: Ifyou know. 20 . Q. AtCastle Park?
21 THE WITNESS: I'm sony. I don't remember. 21 A. Yes.
22 BY MS. LARKINS: ' 22 Q. What was your involvement in the Kingdoms
23 Q. Do you remember ever going to a staff mecting 23 program?
24 where staff members wrote down on large pieces of butcher 24 MS. ANGELL: Objection. Assumes facts not in
25  paper their suggestions for what should be put into the 25 evidence; vague and ambiguous.
18 (Pages 66 to 69)
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1 MS. LARKINS: Iassume no facts. She might | 1 Q. Okay. And what was the purpose of this meeting?
2 answer | had no involvement. 2 A. As you said, to sort all of the students into
3 MS. ANGELL: Well, then you should asK her, 3 their Kingdom.
4 Mrs. Coffey, were you involved with the Kingdoms program.| 4 Q Was every child in the school placcd mto a
5 By saying what was your involvement, you're assuming that | § ngdom"
6  she was involved, and she apparently doesn't understand 6 A. To the best of our ability.
7  the question. 7 Q. Okay.
8 MS. LARKINS: Well, I will be happy -- 8 MS. ANGELL: I'm sorry. Was that a yes or no?
9 MS. ANGELL: It's vague and ambiguous. 9 THE WITNESS: That was a -- yes, it'smy
10 MS. LARKINS: I will be happy to restate it. 10 understanding that every child was.
11 Q. Were you involved in the Kingdoms program? 11 MS. LARKINS: Okay.
12 A. Yes. 12 Q. Does it sound correct to you to say that this
13 Q. What was the Kingdoms program? 13 was at the beginning of the 1999-2000 school year?
14 MS. ANGELL: Vague and ambiguous as to time. 14 A. lcan't say. I don't know.
15 Is there a particular time frame that you are 15 Q. Okay. And then did there come a time when these
16  referring to? I don't know how long this program -- 16  children were told what Kingdom they would be in and sent|
17 we're not going to know from the transcript how long the i7  to that Kingdom?
18 . program was going. 18 MS. ANGELL: Objection. Vague and ‘ambiguous. [
19 BY MS. LARKINS:. 19  don't understand the question.
20 Q. How long was the Kingdoms program used at Castle | 20 MS. LARKINS: Let me rephrase.
21 Park? 21 Q. Did the children start .going to different
22 A. Somewhere between two and three years. 22 classrooms for Kingdoms?
23 Q. Okay. Were you a supporter of the Kingdoms 23 A. Yes. ’
24  program? 24 Q. Okay.
25 A. Yes. 25 MS. ANGELL: For clarity in the record, does
Page 71 Page 73
I Q. Was there a conflict between teachers about the 1 this -- are we talking about students being pulled out
2 Kingdoms program? 2 for short periods during certain days or something for
13 MS. ANGELL: It's vague and ambiguous as to 3 some sort of activity related to a program called
4 "conflict." 4  Kingdoms; is that what you're discussing?
5 THE WITNESS: Be more specific. 5 BY MS. LARKINS:
1.6 BY MS. LARKINS: 6 - Q. Was this a program where a few children were
7 Q. Doyou recall sitting at a table in your 7  pulted out of their classrooms?
8  classroom with hundreds of index cards, each which had. 8 A. No. .
9. the name of a student on it, and you and others were 9 Q. Can you tell us how this was §tructured?
10 dividing these index cards into groups so they could be 10 MS. ANGELL: You mean how the program worked?
11 in different Kingdoms families? 11 BY MS. LARKINS:
12 A. I do remember that. 12 Q. How did the program work?
13 Q. Okay. Do you recall who was with you at that i3 A. Well, it was a school-wide program, and it
14 meeting? 14 divvied up the kids, every child in the school, to a
15 A. T know that you were there. And I think 15  staff member, and they were across grade levels. And if
16  Mr. Ramirez - I think Mr. Ramirez. Mrs. Bartkiewitz was | 16 [ recall, we tried to have a mix of boys and girls and
17  there, and there may have been others, but I can't recall 17  every grade level in each Kingdom.
18  exactly. It's a long time ago. 18 Q. Okay. And were you the chairman of the peace
19 Q. Do you think Kevin Richardson was there" 19  committee? '
20, A. lcan't recall. 20 A. I don't remember. .
21 Q. Do you think Jerry Acévedo was there? 21 Q. Okay. Was Jerry Acevedo on the peace committee?
22 A. I can't recall. 22 A. Idon't remember.
23 Q. And was this group of péoplg that was there the . 23 Q Oﬁay, When Maura Larkins, me, signed up for the
24 . members of the peace committee? 24  peace committee, were you happy at first about that?
25 A. I couldn't say every single one was or not. 25 A. Ididn't feel one way or the other. I don't
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1 remember how I felt, I should ‘say.' I don't remember 1  totime.
2 feeling anything about it. ' 2 BY MS. LARKINS:
3 Q. Do you remember saying to me that you were happy 3 Q. When Dr. Donndelinger was principal.
4  that I had signed up for it? * 4 A. No, I don't remember working thh Joe Ellen on
5 A. 1 don't remember saying that. It doesn't mean 5  anything like that. .
6 that I didn't say it, but I don't remember saying it. 6 Q. Do you remember working with Gretchen
7 Q. Did the Kingdoms program -- how often were 7 Donndelinger during one summer to write a document to be
8  children involved in the Kingdoms program? 8  sentto all the student homes? -
9 A. At first -- I'can’t remember. I can't remember 9 A. No, I don't.
10  ifit was once a week or once every two weeks. | can't 10 Q. Do you remember Joe Ellen Hamilton being angry
11 remember. Ireally can't. And it changed. 11 that you and Gretchen Donndelinger had produced this
12 Q. Why did it change? 12 document without her involvement?
13 A. 1 don't know how to answer that either. I don't 13 A. No,I--
14  know why it changed. 14 MS. ANGELL: Ob)ectmn She just testified that
15 Q. Was this something arbltranly decided by the 15 she doesn't remember doing such a document.
16  peace committee? 16 BY MS. LARKINS:

17 MS. ANGELL: Objectxon Argumentative. 17 Q. Okay. Do you remember that Joe Ellen Harmlton
18 You can answer if you know. 18 at first refused to support the ngdoms program? -
19 THE WITNESS: No, no, it wasn't 5:bitra.rily 19 A. No, I don't remember that.” '

20  decided by the peace committee. 20 Q. Okay. At that first assembly, how did all of
21 BY MS. LARKINS: 21  the children find their Kingdom?
22 Q. Was it decided by the principal? 22 A. 1 believe it was by color, color coded.
23 A. No. 23 Q. Okay. Was every child given a name tag of a
124 Q. Who decided? - 24 certain color with his name and the name of the teacher -
25 A. That was in the days of site-based management, 25 hewastogoto? '
Page 75 Page 77
1 andI believe it was a staff decision every time it 1 A. Idon't remember exactly what was on it, but |
2 changed. 2 know it was color coded. That's all I can remember.
3 Q. Okay. Each time there was a Kingdoms event, did 3 Q. Do you recall who made all of those name tags?
4 it start with an assembly outside in the school yard? 4 A. No, I don't.
5 A. It did. Unless it was raining, I think. 5 Q. Would it jog your memory ifl suggested that it
.6 Q. And did you sometimes lead the assembly? 6  was Kevin Richardson and me?
7 A. 1did. 7 A. No, it wouldn't.
8 Q. Did Joe Ellen Hamilton sometimes lead the 8 Q. Okay. Do you recall that you wanted to read the
9  assembly? : 9  names of all the students out loud at the first assembly
10 A. She did. 10 and tell them what teacher they were supposed to go to?
11 Q. Okay. And after the assembly, what would 11 A. No, I don't remember that. )
12 happen? 12 Q. Okay. 1 want to get back to Exhibit 3 for a
13 A. That's when they would go to their individual 13 second so that we can set it aside, because [ wasn't
14 Kingdom. 14 finished with it. ‘
15 Q. Okay. Do you have any memories of the very 15 Could you read the title of this document?
16 first Kingdoms assembly? 16 A. "Attention Castle Park Parents and Community."
17 A. No. 17 Q. I'm going down seven lines here to the seventh .
18 Q. Do you remember being very happy that Joe Ellen | 18  line. In the middle of the seventh line a new sentence
19  Hamilton came with a crown on her head and supported the | 19 starts with the words "no reason.” Could you read that
20 Kingdoms program? 20 sentence.
21 A. 1don't remember how I felt. 21 MS. ANGELL: Do you mean to herself?
22 Q. Do you remember you and Joe Ellen Hamilton 22 MS. LARKINS: Out loud, please.
23 having worked together on a discipline document for the 23 MS. ANGELL: The document speaks for itself.
24  Castle Park School? =124 This witriess is not here to read documents and book
25 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous as | 25 titles to you for purposes of getting it on the record.
20 (Pages 74 to 77)
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Page 80

it then became apparent that any problems [ had at Castle

was indeed a problem with otfiér teachers at the school;
in fact, the very teachers who worked to destroy my
career. . .

The fact that this witness tried to help these
other teachers who caused problems for me and for several
other employees of Castle Park Elementary School is
evidence of awareness of guilt. If Robin Donlan and Gina
Boyd and other defendants weren't so desperate to avoid
responsibility for the wrong-doing alleged in my
complaint, they would have just calmly accepted these
transfers. It's not like they lost their jobs; they were
just transferred to another school, no loss in pay; they
were told weeks before that they were going to be
transferred. These same people thought it was perfectly
fine for me to be taken out of my classroom in the middle
. of the year. :

MS. ANGELL: What same people?

- MS. LARKINS: Robin Donlan, Nicki Perez. None
of these people, including this witness, objected to my
being taken out of my classroom in the middle of the
year.

MS. ANGELL: This witness didn't say that she --
actually, her testimony was that she had no opinion. 1

GIC 781970
Page 78
1 The document speaks for itself. If you would like her to
2 read it to yourself to refresh her recollection, that's
3 onething. Having this witness here to continually read
4 things for you is harassing and abuse of the discovery
5  process.
6 BY MS. LARKINS:
7 Q. Okay. Why don't you read that sentence by
8  yourself. '
9 Do you support that statement?
10 MS. ANGELL: Objection. Relevance.
11 You're back to the same issue of asking this
12 person what her opinions are concerning transfers of
13 teachers a number of years after you left employment with
14 this district, and this witness is not here to talk about
15 that. She's here to give testimony on anything that is
16  reasonably calculated to lead to the discovery of -
17  admissible evidence concerning your allegations that
18  -Robin Donlan and other people had access and passed .
19 around information from your. arrest records.
20 MS. LARKINS: It would be so much faster if your
21 would just instruct your client not to answer the
22 question if that is your goal.
23 -MS. ANGELL.:“If you would like to make an offer
24 of proof as to how this flier is relevant to information .
25  concerning your arrest records, then [ won't ask -- tell
Page 79
1" the witness not to respond. This is your opportunity to
2 make that offer of proof. '
3. MS. LARKINS: Your have said those same words
4  several times today.
5 MS. ANGELL: Uh-huh. :
6 MS. LARKINS: Do you wantme to stay it again?
7  Okay. I'll say it again.
8 MS. ANGELL: If you have somethmg different to
9  say from what you said before; please, by all means, say
10 it Ifthere is something that makes this document
11 relevant to your arrest records and people having
12 knowledge or information about your arrest records or the
13 intentional infliction of emotional distress causes of
14 action that are named in your unfair practice complaint,
15  then have at it.
16 MS. LARKINS: Okay. Ms. Angell, as you know
17 from Robin Donlan's deposition, Robin Donlan admitted to
18  having written this document. Robin Donlan is the very
19  person who is accused by me of having obtained my arrest
20 records and having used them to destroy my career.
21 MS. ANGELL: I understand that that's your
22 allegation. So what does this document have to do with
23 that? '
24 .. .. MS.LARKINS: Robin Donlan started looking more
25 gunlty when she got transferred out of the school because
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don't believe that you have testimony from any other
person. So to the extent that you're again attempting to
give testimony here, I'm going to make sure that there is
an objection on the record. But you're giving your offer
of proof, and so far, I'm sorry, but I just don't follow
how this piece of paper is in any way related to the .
allegations concerning arrest records or intentional
infliction of emotional distress on you. “But you got to
something right there at the end where you think that -
something about this person -- this witness supporting
somebody who had something to do with you. So if you
want to ask that question of this witness, you know --
are we -- do you understand what I'm talking to, or do
need to go back and look at what she is typing?

MS. LARKINS: You need to listen more carefully

made no objection when I was taken out.

MS. ANGELL: Well, you previously said that all
of these people.thought that it was fine for you to be
transferred, and you were also attributing that to this
witness. I mean it's your dollar here on the deposition
transcript. We can sit here and argue about this stuff
forever. [ don'tcare. =

MS. LARKINS: Okay. Let me ask that.

Q. Ms. Coffey, did you think it was not fine for me
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1 to be taken out of my classroom? 1 backthe mobbmg book because I decided to withdraw it as
2 MS. ANGELL: Objection. Asked and answered. 2 a- _
3 She already said she had no opinion. 3 (Brief interruption.)
4~ Do not dnswer again: And make sure that you o 4 MS. ANGELL: We lost counsel.
5 give audible responses, please. Yes, no, instead of 5 Let's go off while we get counsel back.
6  shaking your head. 6 VIDEOGRAPHER: We're going off the record The
7 THE WITNESS: Well, I wasn't answering. | was 7 timeis 12:28 p.m.
8  just listening to what you were saying and nodding my 8 . (Recess taken.) -
9  head, remembering. 9 VIDEOGRAPHER: We are going on the record. The
10 MS. LARKINS: Okay. 10 timeis 12:29 p.m.
11 THE WITNESS: Excuse me. I'm goingtoneedto | 11 MS. ANGELL: Thanks. Before we continue with
12 use the restroom. 12 the questioning, I'd like to reflect -- let the record '
13 MS. ANGELL: Sodo]. Doyouhaveatopicyou |13 reflect that Mrs. Larkins has stated that she wishes to
14 want to finish up on or should we break now? 14  withdraw her Exhibit 2 and strike all questions related
15 MS. LARKINS: Well, I have a question pending. 15 to Exhibit 2. ’
16 MS. ANGELL: Okay. What's the question? 16 Is that an accurate reflection of what occurred
17 MS. LARKINS: The question was if she supported 17 during the off-record time?
18 this statement. 18 MS. LARKINS: Yes. That is correct.
19 " MS.ANGELL: And]I told you that's not relevant, 119 MS. ANGELL: And I also would like to request
20  and unless you make an offer of proof showing why it's 20 that Mrs. Larkins refrain from going through documents
21  relevant to-the allegations in your complaint, she's not 21 that I've been working with, documents that are in my
22 answering. ' 22 stack of things over here. Attorney impressions,
23 MS. LARKINS: Okay. Sol have made an offer of |23 etcetera, are confidential and not for your perusal. So
24 proof. -Can she answer it now? 24 1 would appreciate it if you would refrain from going
25 MS. ANGELL: No. You haven't shown how thisis | 25  through my things when I'm not in the room.
Page 83 Page 85
I inany way relevant to your allegations that people had 1 MS. LARKINS: I just took back my book which was
2 information from your arrest records, and she's not 2 laying out there. 1did not have any interest at all in
3 answering. 3 any of your documents and I couldn't tell you a single
4. MS. LARKINS: Okay Let's take a break. 4 word.
5 VIDEOGRAPHER: We're going off the record. The | 5 MS. ANGELL: Mrs. Larkins, I don't know what you
6 timeis 12:17 p.m. 6  did because you did it while I was out and you went
7 (Recess taken.) 7  through my stuff. AndI'm just asking you to please
8 VIDEOGRAPHER: Today is Monday, November 8th,| 8  don't do that again,
9  2004. The time is now 12:26 p.m. We are beginning Tape | 9  BY MS. LARKINS:
10 2, Disk 2 of the deposition of Teresa Coffey. We' e 10 Q. Ms. Coffey, how d1d you feel when Lucy Flowers
11 going on the record. 11  left Castle Park Elementary School?
12 BY MS: LARKINS: . 12 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous;
13 Q. Ms. Coffey, how many teachers that you were 13 lacks foundation and not relevant.
14 acquainted with personally have been dismissed by Chula | 14 MS. LARKINS: Are you instructing her not to
15  Vista Elementary School District? 15 answer?
16 MS. ANGELL: Vague and amblguous asto 16 MS. ANGELL: If she understand the question and
17 "dismissed." 17 knows what it is -- there is no foundation for that
18 If you know personally that any teaches have - 18  question. Do you want to ask her if she knows who Lucy
19 been dismissed I suppose over your -- how many years was | 19 Flowers is, if Lucy Flowers was a teacher or an employee
20 -it? 20 something? 20  at Castle Park? '
21 THE WITNESS: Oh, no. 17th year. 21 BY MS. LARKINS:
22 MS. ANGELL: Okay. So if you understand the 22 Q. Do you know who Lucy Flowers is?
23 question -- 23 A. Yes, I do.
24 THE WITNESS: Zero. 24 Q. Was she a teacher as Castle Park?
25 MS. LARKINS: While I'm remembering this, I took | 25 A. Yes,.she was.
22 (Pages 82 to 85)
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1 Q. How did you feel when she left Castle Park? 1 Q. Okay. And do you know -- did this happen on --
2 A. I don't know how to answer how did I feel. 2 during lunchtime?
3 Q. Did you feel upset when she left Castle Park? 3 A. Idon't know.
4 A. No. No. 4 Q. Okay. Did you ever tell me that on the last day
5 Q. Okay. How did you feel when Heather Comen leﬂ 5 of school you just needed to let off steam?
6  Castle Park? 6 A. T don't know.
7 Wait a minute. | didn't establish foundation. 7 Q. Okay. Do you recall that one year the ,
8 Do you know someone named Heather Comcn" 8 custodians worked for about a week to clean the carpet
9 A. I1did. 9 and walls in the staff lounge?
10 Q. Was she a teacher as Castle bark? 10’ A. No.
11 A. She was. it Q. Okay. Do you recall that on the last day of the
12 Q. How did you feel when she left Castle Park? 12 school year on the year following that, Robin Donlan came
13 A. Same thing. I don't know how to describe how I 13 in to the staff lounge while you were sitting there and
14 feel ' 14 she was wearing a raincoat in the expectation of having
15 Q. Did you object when she left? 15 another food fight?
16 MS. ANGELL: Vague and ambiguous as to "object.” | 16 A. Yeah, I remember that.
17 BY MS. LARKINS: 17 Q. And what did you say to her?
18 Q. Did you go to the district and carry sngns when 18 ..A. Idon't remember.
19 she left? 19 .Q. Didyou- _
20 A. No. 20 A. I probably laughed
21 MS. ANGELL: Who is she? 21 Q. Okay.
22 MS. LARKINS: Heather Comen. 22 MS. ANGELL: Excuse me. I'd like to ask a
23 THE WITNESS: No. 23 question before we get too far away from this topic, 1f
24 BY MS. LARKINS: 24  youdon't mind.
25 Q. Okay. Did you go to the district and carry 25 Mrs. Larkins?
Page 87 Page 89
1 signs when Heather Smith left? 1 MS. LARKINS: Yes?

‘ 2 A. No. 2 MS. ANGELL: Do you mind if I ask a question?

i 3 Q. And did you go to the district and carry signs 3 MS. LARKINS: Go ahead. ‘

4 4 when Lucy Flowers left? 4 MS. ANGELL: How do.you know what Robin Donlan
5 A. No. S was thinking about why she was wearing a raincoat inside |
6 Q. Okay. Were you ever involved in a food fightin | 6  the teachers' lounge during whatever this unspecified
7  the staff lounge at Castle Park Elementary School 7  time was that you just mentioned when you saw her in a
8  District? 8 raincoat inside the teachers' lounge? Did she tell you
9 A. What? 9  why she was wearing a raincoat?

10 MS. ANGELL: If you could respond with a yes or | 10 THE WITNESS: Everyone is asking me to remember

11 noorIdon'tknow -- 11 things that I don't remember. I cannot remember

12 THE WITNESS: I'm sorry. I'm sorry. 1don't 12 conversations from years ago. I can't even remember

13 know. I--1don't believe so. 13 things from last week. 1don't know how to answer any of

14 A food fight? No. 14  this stuff that asks me for when things happen.

15 BY MS. LARKINS: 15 MS. ANGELL: Okay.

16 Q. Did you ever tell me about a food fight in the 16 THE WITNESS: I don't remember that long ago.

17  lounge at Castle Park Elementary School? 17 MS. ANGELL: Okay. The question was -- you

18 A. Not that I recall. : 18 testified a minute ago that you remember a day that Robin

19 Oh, there was a -- oh, maybe -- okay. Maybe a 19 - Donlan was wearing a raincoat in expectation of having

20 . whipped cream incident, not a food fight. 20  another food fight. My question to you is what's the

21 Q. Okay. Well, tell me about the whipped cream 21  basis for your statement that Robin -- why Robin Donlan
. 22 incident. 22 was wearing a raincoat inside the teachers' lounge? Did

23 A. Just a couple people were spraying each other - |23  shetell you it had something to do with a food fight?

24  withit. That's the only thing even close to what I’ 24 - And if you don't recall, then your testimony is that you

25  think you might be talking about. 25  don't recall. '
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1 THE WITNESS: Well, here's what I'm having 1 MS. LARKINS: Oh, good.
2 trouble with. What does this have to do with anything? 2 Q. Okay. Can you tell me what were the main
3 MS. ANGELL: Well, that's not the issue. The 3 principles of the Comer program?
4.  issue for you is do you have a-‘fnemory ofitordoyounot |4 -  A. No,Ican't. o
5  have a memory of it? 5 Q. Was one - I'm going to try to hclp you
6 THE WITNESS: I have a memory of her in the 6 remember. If I say something that you remember, then
7  raincoat, yes. 7  justtell me so. Was one of the principles that every
8 - ¥S. ANGELL: Do you have a memory of her tel]mg 8  person should have a voice?
9 you why she was wearing a raincoat? 9 A. I don't remember.
10 THE WITNESS: No. 10 Q. Okay. What was the purpose of Kingdoms?
It MS. ANGELL: So, therefore, do you know why she | 11 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous.
12 was wearing a raincoat in the teachers’ lounge one day? 12 To the extent that you understand the question
13 THE WITNESS: Can you say you think you know -- | 13 and you know the answer, you can answer it; however, I'd
14 MS. ANGELL: I want to know -- ' 14 like to renew the relevance objection. We have been
15 THE WITNESS: -- or you know? 15 going for I think an hour on Comer-related issues, and
16 MS. ANGELL: I want to know if you were told -- 16 there is no evidence -~ there is no offer of proof that
17 THE,WITNESS: I don't remember if I was told. 17  shows why this is relevant to anything concerning A
18 " MS. ANGELL: Okay. So is it true that you dont 18 plaintiff's arrest records. [
19 know why she was wearing the raincoat? ~ 19 "Do you understand the question, Ms. Coffey?
20 THE WITNESS: I'm totally confused. I'm sorry. 20 THE WITNESS: It's a little too broad for me to
21 MS. ANGELL: Let's go off the record for a 21  figure out how to answer it.
22 second. 22 BY MS.LARKINS:

123 VIDEOGRAPHER: We're going off the record The | 23 Q. Did you work hard to keep the'Kingdoms program
24 timeis 12:37 p.m. 24 when other teachers complained that they wanted it to be
25 (Recess taken.) 25 ended?

. _ Page 91 Page 93
1 MS. ANGELL: I'm going to need to hear the last 1 A. I don't know what you mean by "work hard."
2 question. 2 Q. Okay. Did some of the teachers at.Castle Park
3 . VIDEOGRAPHER: We're going ontherecord. The | 3 want to end the Kingdoms program soon after it started?
4 timeis 12:48 p.m. 4 A. Idon't know.
5 MS. ANGELL: Or if it would be easier to just 5 Q. Was there a vote held on whether Kingdoms would
6  read over your shoulder.. 6 be discontinued? '
7 There was a question posed by me to Mrs. Coffey 7 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous as
8 (The question at Page 90, Line 18 was read.) 8 totime.
9 THE WITNESS: Correct. That's true. 9 MS. LARKINS: "Soon after it started.
10 MS. ANGELL: Thank you. I'm done. Thank you |10 THE WITNESS: I don't remember.
11 for letting me ask that question. 11 When you look at me like that it makes me feel
12 MS. LARKINS: Are we on the record? 12 upset. It makes me feel like I'm stupid or something for
13 VIDEOGRAPHER: Yes. 13 not remembering.
14 MS. ANGELL: Yes. 14 BY MS. LARKINS:
15 MS. LARKINS: Okay. 15 Q. Okay. I'm going to try to -- do you remember
16 Q. Does it ever rain in the teachers' lounge? 16  one peace committee meeting where you and I and Virginia
17 MS. ANGELL: Objection. Argumentative. 17 Copeland and Heather Comen and Kevin Richardson were
18 MS. LARKINS: I withdraw it. I have watched 18  meeting in Kevin Richardson's room" )
19 enough Matlock to do this. Okay. 19 A. No, I don't.
20 MS. ANGELL: Is Mr. Hersh with.us? 20 Q. Do you remember being angry at Linda Watson,
21 MS. LARKINS: Mr. Hersh? 21  Karen Snyder and Peggy Myers because they wanted to end|
22 MR. HERSH: I am certainly with'ydu guys. 22 the Kingdoms program?
23 MS. LARKINS: Idon't hear you laughing. 23 A. No.
24 MR. HERSH: I have the mute button on, but I +24- Q. No?
25  assure you | am laughing appropriately. 25 A. I can't remember.
24 (Pages 90 to 93)
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1 Q. Okay. Do you believe that |t's important for ‘1 Let me strike that question it stunk so bad.
2 teachers to be honest? : 2 Starting over. Other than discussions that you
13 MS. ANGELL: Objectnon Argumentative,’ 3 have had with counsel and not including discussion of
4  relevance. 4 allegations made by Mrs. Larkins in relation to this
5 BY MS.LARKINS: 5 litigation, have you ever been told the following --
6 Q. Is one of the reasons that you work hard to have 6  words to the effect of the following that, quote:
7  Kingdoms is because you thought it was important for 7 "Plaintiff Maura Larkins needed to be arrested by police
8  children to be honest? 8  because she was a dangerous person who had at least one
9 A. Yes. . 9  handgun,” end quote?
10 Q. Do you think it's also important for teachers to 10 A. No. I've never heard that before
11 be honest? 11 Q. Has anyone other than counsel and in the context
12 MS. ANGELL: Same objection. Argumentative, |12 - of discussing the allegations made by Mrs. Larkins -- has
13 relevance. ' ' 13 anyone ever told you that Mrs. Larkins was arrested?
14 MS. LARKINS: Are you instructing her not to 14 A. Never.
15  answer? 15 Q. Has anyone -- outside of your discussions with
16 MS. ANGELL: I made my objection. 16  counsel and in the context of the allegations made by
17 MS. LARKINS:" You can answer. 17  Mrs. Larkins in this litigation, has anyone ever told
18 THE WITNESS: 1 think it's important for 18  that you Mrs. Larkins has a handgun?
19 teachers to be honest. I believe it's important for 19 A No.
20  everyone to be honest. 20 MS. ANGELL: That's it.
21 MS. LARKINS: Thank you. Thank you. 21 MS. LARKINS: We're done.
22 Q. Do you remember ever being upset when teachers | 22 VIDEOGRAPHER: Stipulation on the record?
23 were having a conflict over whether or not to have 23 MS. ANGELL: No, there is no stipulation on the
24  Kingdoms and saying that you were going to resign? 24  record. You want to put one on?
25 MS. ANGELL: Objection. Assumes facts. I 25 MS. LARKINS: Let me try. Okay. This might not
L Page 95 Page 97
1 believe she testified that she does not know that people I been in the usual order.
2 wanted to get rid of a program. I don't recall if it was 2 One thing [ wanted to say is that a fax
3 Kingdoms or Comer, but it's confusing to me, and I think | 3 signature will be accepted the same as an original
4 she already testified that she doesn't have knowledge of 4  signature.
5 that, unless I'm misunderstanding. 5 1 would like to stipulate that the transcript
6 MS. LARKINS: Let me ask the question 6  will be provided to Ms. Angell, and she will keep the
7  differently. 7  original of the transcript. And she will -- from the
8 Q. When you were on the Kingdoms -- I'm sorry -- 8 time that she gives the transcript to Ms. Coffey -- let's
9 - the peace committee, did you ever talk about resigning 9  see. You thought that I should have one week to do mine,
10 your membership? 10 so how long do you think Ms. Coffey should have to do
11 A. To the committee? 11 hers?
12 Q. Yes. 12 THE WITNESS: To do my what?
13 A. I don't remember. 13 MS. ANGELL: Ms. Coffey, how long - the
14 MS. LARKINS: Okay. I have no more questions. | 14 - plaintiff didn't tell you how it works, but the lady over
15 I'mfinished. You can go ahead. 15  here has been typing down every word that we say. It's
16 o 16  going to kind of look like a movie transcript. We have
17 EXAMINATION BY MS. ANGELL: 17 - been going in the neighborhood of three hours, so it's
18 Q. Mrs. Coffey, outside of any discussions that you 18  probably going to be two-inches thick or more.
19 have had with counsel -- because we don't want any 19 THE WITNESS: Oh.
20  information that has come out of discussions that you 20 MS. ANGELL: What you'll need to do when you
21 have had with counsel in this case -- but outside of 21  receive a copy of the transcript is to review it for
22 discussions with counsel, have you ever been told inany |22 - accuracy to make sure that the court reporter took down
23 context prior to this litigation beginning that 23" your testimony correctly.
24  plaintiff, Maura Larkins, was a dangerous person who had | 24 THE WITNESS: Uh-huh.
'25 “at least one handgun - and that was a quote. I'msorry. | 25 MS. ANGELL: And that's your opportunity, if you
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1 need to make corrections to the transcript, to do so. 1 up, etcetera, etcetera, o --
2 The process is that you read it, check it for accuracy in 2 THE WITNESS: My dad's going in for surgery.
3 the transcript, and you make any changes if necessary, 3 MS. ANGELL: And we're on the record, so
4 and then you sign and date it and you return-it to me. 4 anything you don't want said, don't say it. .
5 We notify plaintiff that it's been signed and dated, and 5 THE WITNESS: Okay.
6  if any corrections have been made, we let her know. 6 MS. ANGELL: Friday the 19th. Here's
7 THE WITNESS: So I send it you by mail? 7 . Thanksgiving. So if you get it on that day, when can you
8 MS."ANGELL: Uh-huh. And the questionishow ~| 8 have it done? That day being the 19th. It's a guess as
9  long do you anticipate -~ in light of the other things 9 to when you'll receive it.
10 that are going on for you -- 10 THE WITNESS: What's fair? I don't know what is
11 How long is it going to take, ma'am, to gel the 11 fair.
12 transcript done? About a week? 12 MS. ANGELL: Can you the get it finished and
13 So after the Veterans Day weekend. So probably 13 returned to me by Friday, December 10?7 That would be
14 - around the 17th of November. If you're provided with the | 14 one, two, three Fridays.
15 transcript sometime before November 19th, how long isit | 15 THE WITNESS: Okay.
16  going to take you to read through a document about double | 16 MS. ANGELL: Yeah? December 10th? That's three
17 spaced about this thick for accuracy and make any changes | 17 weeks.
18 or corrections and refurn it to me? 18 MS. LARKINS: Okay.
19 THE WITNESS: Can you make a suggesuon" 19 MS. ANGELL: So she'll have three weeks from the
20  Because I don't have the foggiest. 20 time that she receives the transcript from me to review
21 MS. ANGELL: Well, plaintiff suggested a week. 21 it and make any corrections necessary and provide any
22 THE WITNESS: A week after I receive it? 22 changes and her signature page to me, upon which time
23 MS. ANGELL: Uh-huh. A lot of time -- [ mean | 23 I'll notify Mrs. Larkins.
24 don't know if you -- you don't need to give any 24 MS. LARKINS: And let's see. The original will _
25 information as to whether you'll be in town or out of 25  be kept by Ms. Angell and/or her law firm, and a
Page 99 Page 101
1 town, but you know what your commitments are. 1 certified copy will be deemed as good as the original.
2 THE WITNESS: Right, because the following week | 2 " And if there is anything else that needs to be
3 isaholiday weekend. 3 said, I need either Ms. Angell or Mr. Hersh to say it.
4 MS. ANGELL: Thanksgiving weekend. 4 MS. ANGELL: Mr. Hersh, you got anything?
5 THE WITNESS: Uh-huh. 5 MR. HERSH: No.
6. MS. ANGELL: Do you need four weeks; do you need| 6 * MS. ANGELL: All right. So stipulated.
7  three weeks? 7 MS. LARKINS: So stipulated.
8 THE WITNESS: I'd like to have at least until 8 VIDEOGRAPHER: This concludes today's
9  the end of the month. 9  deposition. We are going off the record at 1:03 p.m.
10 - MS. ANGELL: So you if you receive it on 10 xR
11 November 19th.-- that's the Friday before Thanksgiving - | 11 I, TERESA COFFEY, swear under penalty of perjury
12 so the end of the month is -- I don't think it's two 1 12 that I have read the foregoing, and that it is true and
13 weeks after that. 13 correct, to the best of my knowledge and belief.
14 THE WITNESS: Oh. 14 Signed on this day of , 2004, at
15 MS. LARKINS: Shall we say two weeks? 15 ) .
16 - THE WITNESS: I wasn't expecting this question, 16 (City) (State)
17 soldon't -- I mean not that I was expecting any of 17
18 them, but I had no idea I was gomg to have to make a 18 .
19 decision here, so -~ 19 TERESA COFFEY
20 MS. LARKINS: If it would help you at all, I'll 20
21  tell you that my decision -- I have one week to do mine. 21
22 * MS. ANGELL: Well, you're the plaintiff in this 22
23 case, and as far as I'm aware, you have no job. 23
24 Ms. Coffey has a full-time job and she does lesson plans 24 -
25  and she corrects papers, and there is a vacation coming 25
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1
2
STATE OF CALIFORNIA ) -
3 . )ss. .
COUNTY OF SAN DIEGO ) . > -
4 .
5 .
6 I, T. A. Martin, a Certified Shorthand Reporter,
7  Certificate No. 3613, do hereby certify that the witness
8 in the foregoing deposition was by me first duly sworn to
9  testify to the truth, the whole truth, and nothing but
10 the truth in the foregoing cause; that the deposition was
11  then taken before me at the time and place herein named;
12 that said deposition was reported by me in shorthand, and
13 then transcribed through computer-aided transcription
14 under my direction, and that the foregoing transcript
15 contains a true record of the testimony of said witness.
16 I do further certify that I am a disinterested
17  person and am in no way interested in the outcome of this
18  action, or.connected with or related to any of the
19  parties in this action or to their respective counsel. ;
20 IN WITNESS WHEREQOF, I have hereunto set my hand
21 on this 19th day of November, 2004.
22 '
23
24 T.A.MARTIN
Certificate No. 3613
25
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1 ~ IN-D-EX 1 VIDEOGRAPHER: This is the video deposition of
2 _Dg‘;efn‘;g‘e?g %FOEAREN SNYDER PAGE 2 Karen Snyder being taken on behalf of Plaintiff in the
3 ’ 3 matter of Maura Larkins versus Richard T. Werlin, et
Examination by Ms. Larkins 5 4 cetera, et al.,, San Diego Superior Court Case No. GIC
g Examinati 74 5 781970 :
6 xamination by Ms. Angell 69 6 This deposition is being held in the offices of
7 EXHIBITS: ' REFERRED/MARKED 7 San Diego Court Reporting located at 319 Elm Street,
8 I One page of handwritten notes 65 64 - 8 Suite 100, San Diego, California. It is Tuesday,
9 ?g:g:gg{:l No. 31) 9 November 9th, 2004 and the time is now 1:10 p.m.
10 p e ' 10 My name is Gregg Eisman. [ am a legal video
2 One page of handwritten notes 65 64 11 specialist with Videographics located at 1903 30th
1 continuing from Exhibit 1 herein 12 Street, San Diego, California. The certified shorthand
B (Bates Stamp No. 32) ' : 13 reporter is Diane Holnback of San Diego Court Reporting.
3 One page of handwritten notes 68 64 14 For the video record would counsel please state
13 continuing from Exhibit 2 herein 15 their appearances?
4 (Bates Stamp No. 33) » 16 MS. LARKINS: Maura Larkins, Plaintiff in pro
15 17 per.
16 18 MS. ANGELL: Kelly Angell, counsel for Robin
17 ‘ 19 Donlan and Linda Watson.
}g » 20 MR. HERSH: Michael Hersh for the Association
20 ‘ 21 Defendants. )
21 22 VIDEOGRAPHER: Would the reporter please swear
gg 23  the witness?
2 124 THE REPORTER: Would you raise your right hand,
25 : ~ |25 please? Do you solemnly swear the testimony you're about
Page 3 . ‘ Page 5
; DEPOSITION OF KAREN SNYDER 1 to give in this matter shall be the truth, the whole
3 Pursuant to Notice to take Deposmon and on 2 truth, and nothing but the truth, so help you God?
4 the Sth day of November, 2004, commencing at the hour of 3 THE WITNESS: I do.
5 1:08 o'clock p.m. at 319 Elm Street, Suite 100, in the 4 . EXAMINATION
6 City and County of San Diego, State of California, before . .
7 me, Diane M. Holnback, Certified Shorthand Reporter in 5 BYMS. LARKINS
8 and for the State of California, personally appeared 6 Q. Good morning.
1?) o callod KAREN Sm R,Pl 5 being b 7 A. (Witness nods head.) .
who, as a witness by the Plaintiff, being by me : 9
11 first duly administered the oath, was thereafter examined 8 Q. Do you understand what we are doing here today?
12 as a witness in.said cause. 9 A. Yes.
: i APPEARANCES 10 Q. Good. Are you feeling well today?
For the Plaintift. MAURA LARKINS I A Yes. :
15 (In Propria Persona) 1938 Autocross Court 12 Q. Can you think Of any reason why you couldn't
El Cajon, Califomia 92019 13 give your best testimony today?
16 619.444.0065. 14 A. No
17 ForRobinDonlan ~ STUTZ, ARTIANO, SHINOFF & HOLTZ s . . .
and Linda Watson:  By: KELLY R. ANGELL, ESQ. 15 Q. I'dlike to just do a typical review of your
18 ;01 gcst "f‘é';] Stﬁrees |gtzhl glloor. 16 education and employment. Can you tell me where you ,
an Diego, California .
19 6192323122 17 graduated from high school?
20 ForChulaVista  CALIFORNIA TEACHERS ASSOCIATION [ 18 A. Castro Valley High School in Northem
Educators, Califomia By: MICHAEL HERSH, ESQ. 19 California. .
21 Teachers Association, 11745 East Telegraph Road 2
Virgina Boydand  Post Office Box 2153 20 Q. Hmm. And what year was that?
22 Tlmothy O'Neil: Santa Fe Springs, California 90670 21 A. 1968.
” . 562.942.7979. 22 Q. Okay. And what did you do after that as far as
- ' 23 education or employment?
Videographer: Gregg Eisman, N.P.
2 gmp‘ " Videographics. o 24 A. Went to Cal Berkeley for fom years; then moved
25 25 to San Diego; went to San Diego State.
2 (Pages2to 5)
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1 Q. Okay. So, where did you graduate ﬁ'om college? 1 actions concerning you and has that information, she --
2 A. Cal Berkeley. 2 she will know when she is not to respond to a question.
3 Q. Okay. And then did you get a degree at 3 I'will let her know.
4 San Diego State? 4 MS. LARKINS: Okay.
5 A. Yes. 5 Q. And then how long were you at Sunnyside?
6 Q. And what was that? 6 A. Iwas at Sunnyside approximately three -- three
7 A. A teaching credential and a masters degree. 7 years.
8 Q. Okay. And the masters was in education? 8 Q. Okay. And who was your principal there?
9 A. Yes. 9 A. T don't recall.
10 Q. Okay. Do you remember what year that was when | 10 Q. It's a long time ago. Do you remember your
IT you got your masters and teaching credential? 11 principal at Allen? .
12 A. Teaching credential was 1973 -- excuse me, 12 "A. Yes. Charles Welsh.
13 1974 -- and the masters was 1975. 13 Q. Okay. And after Sunnyside where did you go?
14 Q.  And then what did you do? 14 A Iwentto Castle Park. ‘
15 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous. | 15 Q. Okay. So, can you give a rough estimate of what
16 You mean with regard to employment? With regard to 16 year that was?
17 education? With regard to what? 17 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous.
18 BY MS. LARKINS: 18 BY MS. LARKINS: .
19 Q. With regard to education and employment. 19 Q. When you went to Castle Park‘7
20 A. When I got my teaching credential, I started 20 MS. ANGELL: Do you mean when she was first
21  subbing in Chula Vista in 1973 and have been there ever { 21 employed full-time as a teacher at Castle Park? Do you
22 since. _ 22 mean substituting at Castle Park?.
23 Q. So you were working on your masters at the same | 23 MS. LARKINS: I mean when she was first employed
24 time-- 24 full time as a teacher.
25 A. Uh-huh. 25 THE WITNESS: I have been at Castle Park
" Page7. Page 9
1 Q. -- that you were substituting? 1 approximately 25 years.
2 A. Yes. 2 BY MS. LARKINS:
3 Q. Okay. And what was the ﬁrst school wherc you 3 Q. Okay. And do you remember who was principal
4  worked full-time? 4 when you first arrived?
5 A. Allen School. 5 A. Ican see his face.
6 Q. And how long were you there, just approximately? | 6 Q. Okay.
7 A. Approximately three years. 7 A. Idon't recall his name.
8 Q. Okay. And -- I am sorry -- how many -- how long | 8 Q. Actually, let's -- do you remember havmg Oscar
9 did you say you were substituting? 9 Perez for your principal?
10 A. September of '73 through January of '74. 10 ° A Yes.
11 Q. Okay. And then after you left Allen School 11 Q. And before that did you have Tony Gonzalcz for
12 where did you go? 12 your principal?
13 A. T went to Sunnyside School. 13 A. Yes.
14 Q. Okay. And why did you leave Allen School? 14 Q. And do you remember anyone before that?
15 MS. ANGELL: Objection. This witness has 15 A. Yes, Shirley Helleis.
16 privacy rights concerning her employment. So, with 16 Q. Uh-huh. Okay. Was she there a long time?
17 -regard to any kind of disciplinary matters, that kind of 17 A. No. ) )
18 thing, the witness will not be responding to the 18 Q. Okay. About how long was she therée?
19 question. But, other than those types of issues, other 19 MS. ANGELL: Do you mean while Ms. Snyder was’
20 privacy-protected things such as her personnel records, 20 employed as a teacher there?
21 her medical records, she can respond, if she understands |21 BY MS. LARKINS:
22 the question. 22 Q. Did she become principal while you were already -
23 MS. LARKINS: And she can respond to questions |23 there?
24 about disciplinary actions against me, correct? 24 A. Yes.
25 MS. ANGELL: If she was involved in disciplinary {25 * Q. Okay.
3 (Pages 6 to 9)
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1 A. About two years. ~I' Castle Park Elementary School were dismissed by the
2 Q. Okay. 2 District within a period of seven years.
3 MS. ANGELL: I don't understand that answer. 3 And, as a teacher in Chula Vista schools since
4 You had been teaching there for two years or Ms. Helleis | 4 1974 myself, I know that having a teacher dismissed by
5 was-- 5 the school board from a school is a very, very rare
6 - THE WITNESS: Mrs. Helleis was principal 6 event. And I never, in my many, many years in the Chula
7 approximately two years. 7 Vista School District, knew of a single teacher who had
8 MS. ANGELL: Thank you. 8 been dismissed by the school board.
9 BY MS. LARKINS: 9 And so the fact that out of only four bilingual
10 Q. Do you recall when Castle Park staff engagedin | 10 positions at Castle Park Elementary two bilingual
11 discussions about having a bilingual program? 11 teachers have ended up being dismissed by the school
12 A. Yes. 12 board, the first one within a year of the bilingual
13 Q. About how many staff meetings were devotedto | 13 program being instituted -- in fact, as I understand it,
14 discussing whether or not to have a bllmgual program at | 14 she was the only bilingual teacher at that time -- so you
15 Castle Park? 15 . could say 100 percent of the bilingual teachers were
16 A. T don't know. 16 dismissed in 1995 and 25 percent were dismissed in 2002.
17 MS. ANGELL: ‘And I am going to object to this 17 And this is extremely interesting, given the fact that
18 line of questioning. Please remember to allow counsel, | 18 the School District was bound by the Federal Civil Rights
19 including counsel that's on the phone, an opportunity to | 19 Act and state laws about civil rights. And I planto
20 state objections, if necessary. 20  bring this up at trial.
21 Based on the allegations in the complaint, which 21 MS. ANGELL: Any response, Michael?
22 claim that there was a conspiracy to slander by 22 MR. HERSH: Can you hear me?
23 Ms. Donlan and her brother, slander by Ms. Donlan's 23 MS. ANGELL: Yes.
24 ' brother, and the repetition of access and repetition of 24 MR. HERSH: Yeah. Well, I am not sure this is
25 information from Mrs. Larkins' arrest records, as well as | 25. the place to do a battle over relevance. But,
Page 11 ) Page 13
1 an intentional infliction of emotional distress, two 1 Ms. Larkins, I would just remind you this is not a
2 causes of action I think related to grand-jury subpoenas, | 2 wrongful termination case. This is a case where you
3 these questions concerning meetings for the bilingual 3 specifically alleged that my clients wrongfully possessed
4 program at Castle Park Elementary School are not 4 criminal justice records information pertaining to you.
5 reasonably calculated to lead to the discovery of 5 And the other allegations have nothing to do with the
6 admissible evidence in this litigation. 6 reasons given for your termination by the District.
7 And your bringing this witness to be deposed 7. So, and in fact, your -- what you just said
8 today on things that are not relevant nor calculated to 8 makes no sense, in light of the theory of your case. You
9 lead to the discovery of admissible evidence in this 9 know, it's just -- it's completely contrary to, you know,
10 matter is harassing and is an abuse of the discovery 10 if you -- if you're now saying that you were dismissed as
11 process. Therefore, [ am létting you know where I stand 4 11  part of some sort of campaign to get rid of bilingual
|12 with regard to your questioning this witness.on things 12 teachers, why would that have anything to do with
13 unrelated to this litigation. And I request that you 13 ‘wrongful possession of criminal justice records
14 limit your questions to those that are relevant or 14  information?
15 designed to bring about relevant information and will let | 15 I understood your theory of the case to.be that,
16 you go for a little while, give you some latitude 16 because people circulated this criminal justice records
17 assuming you can establish, make an offer of proof, 17 information and slandered you, the District or, you know,
18 concerning the relation of these unrelated issues to your | 18 the District then had some reason to terminate you. So,
19 allegations, but it's not going to go on forever. 19 I don't understand the connection between your
20 MR. HERSH: And 1 would like to join inonthat |20 allegations in the sixth amended complaint and where °
21 myself on behalf of the association defendants. 21 you're going here.
22 BY MS. LARKINS: 22 MS. LARKINS: I will try to help you understand,
23 Q. As an offer of proof that attitudes about 23 Mr. Hersh. First of all, people don't just decide to
|24 bilingual education at Castle Park are related to this 24 circulate arrest information. They don't just suddenly
25 case, [ offer the fact that two bilingual teachers at 25 decide to slander somebody. They start out with a
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1 motivation. And what 1am going to be presenting to the 1 "MS. LARKINS: Well, I'm happy to have a
2 jury is, among other motivations, that several teachers 2 running - running objection and a stipulation that your
3 atCastle Park Elementary School were motivated to cause | 3  objection of relevance will apply to all questions.
4 problems for the bilingual program. 4 ' MS. ANGELL: Okay. So stipulated.
5 And, as a matter of fact, the other teacher, | 5 Michael, you're joining in that?
6 do not believe that any arrest records were distributed 6 MR. HERSH: Yes.
7 inher case. I believe that probably slander was part of 7 MS. LARKINS: So stipulated.
8 what happened, but the motive is different from the 8 Q. Okay. Do you remember the question?
9 method of achieving the goal. 9 A. Could you repeat the question?
10 I am offering this as one motive. And I am 10 Q. Sure.
11 hoping that the jury will grasp what I am trying to say 11 A. Please.
12 better than you're able to. 12 Q. Did there come a time when you were a teacher at
13 MS. ANGELL: My relevance objection stands and 13 Castle Park when the subject of bringing a bilingual
14 the witness may answer questions to some degree and 14 program to Castle Park came up at a staff meeting?
15 we will spend some time on this topic and then there will 15 A. Yes.
16 come a point at which we will not any more. 16 Q. Can you rcmember when this was, approximately?
17 MS. LARKINS: Any time you wish to instruct your | 17 A. No.
18 client not to answer questions, that's fine. In fact, I 18 Q. But you have in your mind a memory that one of
19  prefer that to long objections. 19 those years awhile back this came to be discussed; is
20 Q. Okay. About how many staff meetings were there | 20 that true?
21  at which the idea of having a bilingual program come to 21 A. Yes.
22 Castle Park was discussed? . 22 Q. Doyou rcmcmber who was pnncnpal when this |dea
23 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous as | 23 came up?
24 totime. 24 A. No. Idon't recall.
25 THE WITNESS: I don't recall. 25 Q. Okay. -Do you remember how many years Oscar
) Page 15 Page 17
1 MS. LARKINS: Okay. _ 1 Perez was principal at Castle Park? If I give youa
-2 MS. ANGELL: Do you understand what time frame | 2 suggestion - _
3 she was talking about? It's really important that you 3 A. (Witness shakes head.)
4  understand the question before you answer it. 4 Q. -- do you want to tell me if it sounds right to
5 THE WITNESS: Okay. 5 you? Would it sound right to you that he was principal
6 MS. ANGELL: Okay?- So make sure you understand | 6 from fall of '94 to the fall -- wait a minute.
7 what she is asking. 7 Do you remember when Gretchen Donndelinger came
8 THE WITNESS: Okay. 8 to Castle Park High School"
9 BY MS. LARKINS: 9 MS. ANGELL: Excuse me. Is the prior qucstlon
10 Q. Well, let me ask you some more lead-up 10 stricken? .
I1  questions, because I was not there at the time that these 11 MS. LARKINS: Yes. .
12 meetings happened and you were. 12 Q. Would you like some help on that?
13 A. (Witness nods head.) 13 A. (Witness nods head.)
14 Q. Okay. 14 MS. ANGELL: Is the prior question stncken
15 MS. ANGELL: Objection as to plaintiff's 15 when you ask multiple questions?
16 testifying. Move to strike. 16 - MS. LARKINS: Yes.
17 BY MS. LARKINS: 17 MS. ANGELL: Okay.
18 Q. Do you recall a time during you were teaching at 18 MS. LARKINS: Yeah. Any time I ask more than
-19  Castle Park when the prospect of bringing a bilingual 19 one question, the prior question is stricken.
20 program to Castle Park was brought up at a staff meeting? | 20 MS. ANGELL: Well, that's not going to be what's
21 MS. ANGELL: Objection, relevance. Do youwant |21 understood by the witness. The witness is going to try
22 the same stipulation that all your questions are not 22 and respond to whatever question is in front of her,
23 relevant or designed to lead to the calculation of {23 unless'you say "strike that" or something along those
24 admissible evidence or do you want me to just make it? 24  lines so she knows where to start. ,
25 Whatever way you want to handle it is fine with me. 25 MS. LARKINS: I will try to say that.

SAN DIEGO COURT REPORTING SERVICE
319 ELM STREET, SUITE 100, SAN DIEGO, CA 92101

5 (Pages 14 to 17)

'619-232-1164
FAX 619-232-2616




iase 3:07-Cv- 02202 W('VMC Document 1-5  Filed 1 2007 Page 51 of 101
Larkins v. Werlin, etc., et al. eposition of Karen Snyder
Case No. GIC 781970 November 9, 2004
Page 18 Page 20
1 MS. ANGELL: And I'd like to remind the witness, | | something. | would -- gesturing with my hands is very,
. 2 please, that you need to give audible responses so that 2. - very vague. Ms. Angell, could you be more clear in
3 the court reporter can type down what you're saying. So, | 3 describing the gestures of my hands?
4 instead of shaking your head like you are right now -- 4 MS. ANGELL: I have just described it. Your
5 THE WITNESS: (Witness nods head.) 5 behavior toward this witness, I believe, is intended to
6 MS. ANGELL: -- you would say, "Yes," or, "I 6 intimidate her and to mock her and to make her generally
7 understand," or something like that. Do you understand? | 7 feel uncomfortable and pressured and it was sarcastic.
8 THE WITNESS: Yes. 8 And, because the court reporter is typing and doesn't
9 MS. ANGELL: Thank you. 9 recognize things like hand gestures, like I just rotated -
10 ‘BY MS. LARKINS: 10 my left hand forward --
11 Q. Okay. Does it sound about right to you that 11 MS. LARKINS: Did you intend that as sarcasm'7
12 Gretchen Donndelinger came to be principal in the fall of | 12 MS. ANGELL: No, I didn't. Because the court’
13 19977 13 reporter doesn't take down things like rolling of eyes,
14 A, [don't recall. : 14 staring, hand gestures, leaning forward in the chair,
15 Q. Okay. Does it sound like it's kind of maybe 15 when I feel that you're doing this to intimidate the
16 ballpark accurate? '16 witness I am going to reflect it for the record.
17 - MS. ANGELL: Objection. Asked and answered. |17 MS. LARKINS: -Okay. I want you to reflect it
18  You already asked a bal]park question. She said she 18 accurately, Ms. Angell.
19 didn't know. 19 MS. ANGELL: Well, you can feel free to state
20 MS. LARKINS: As a matter of fact Ms. Angell, I | 20 what you think is accurate. ‘
21  asked a specific question, 21 MS. LARKINS: I would like you to do it.
22 MS. ANGELL: You asked does it sound right that | 22 MS. ANGELL: 1already have.
23 she came in about 1997 and she said she doesn't know. 23 MS. LARKINS: You said I was gesturing with my
24 MS. LARKINS: Yes. 24 hands. Could you please describe my gestures?
25 MS. ANGELL: So repeatedly asking the same 25 MS. ANGELL: You were waving your hands about.
Page 19 Page 21
1 question is harassing and, if you could just do each 1 MS. LARKINS: Haphazardly or more controlled,
2 question maybe once, that would be good. 2 like you said, you rotated your hand? Would you say |
3 MS. LARKINS: Ms. Angell, the witness has stated | 3 was rotating my hands like this?
4 that she doesn't know if Gretchen Donndelinger came in 4 MS. ANGELL: You were ~ you were shaking both
5 1997. Now, that does not mean that she has no conceptat | 5 of your hands in a forward-moving motion showing what
6 all of the time when Gretchen Donndelinger -- I'll bet if 6 appeared to me to be exasperation combined with your tone
7 Isaid, "Did she come sometime after 1990," I'll bet the 7 of voice and the rolling of your eyes looking at the
8 witness could answer that and that way we couldnarrow | 8 witness. It appeared to me that you were exhibiting your
9 down the time frame a little here, because I know you,in | 9 exasperation.
10 particular, really like to have time frames narrowed 10 MS. LARKINS: Okay. What I was trying to
11 down. And I think that might help you as well as me, if | 11 exhibit is the broadness of the question that I am asking
12 we could narrow this down a little bit better to "I don't | 12 you. That's why I moved my hands outward to the sides to
13 know." I am sure she has some concept of when Gretchen| 13 show the broadness.
14 Donndelinger came. 14 MS. ANGELL: Well, if you would llke to reflect
15 MS. ANGELL: I think she already answered that 15 broadness of your question, you can do that with words,
16  question, but you can try one more time. 16 because; see, the court reporter needs to be able to type
17 MS. LARKINS: Well, let's ask that specific 17 down everything that's being asked. And if you're
18 question. 18 attempting to ask additional things by your hands or by
19 Q. Do you have'any concept at all of when Gretchen 19 your -- any particular tone of voice you're using or
20 Donndelinger came? 20 facial gestures any of that kind of thing, it needs to be
21 MS. ANGELL: And let the record reflect that 21 reflected in such a way that the court reporter can get
22 plaintiff is shaking her head, gesturing with her hands 22 it v :
23 and rolling her eyes while talking to the w1tness 23 MS. LARKINS: Fortunately, we have a video
24 You can answer. 24 camera and audio, audio recorder here, so the tone of
25 MS. LARKINS: Excuse me. I would like to say 25 voice is going to be recorded for posterity here.

6 (Pages 18 to 21)
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1 MS. ANGELL: But it's not reported in the typed 1 A. Entire year.
2 transcript and there is no videotape of counsel, because 2 Q. Okay: So, if it were more than two and it was
3 that's not permitted by the code. So, therefore, I am 3 always an entire year segment, it would have to be a
4 entitled to reflect when you're behaving in such a way 4 minimum of three; is that not true?
5 that I think is set to intimidate the witness and I will 5 A. Idon't recall. .
6 reflectit. Would you like to continue questioning the 6 Q. Okay. Actually, that's a math question.
7 witness or not? 7 MS. ANGELL: Objection. Move to strike
8 . MS. LARKINS: I want to.make it clear that your 8 plaintiff's comment after the witness's response and I
9 false description of the movement of my hands was false. . | 9  will ask Ms. Larkins to refrain ﬁ'om the commentary to
10 [ was not shaking my hands and I was certainly not 10 the witness.
111 shaking them forward. I was -- had my hands togetherand | 11 BY MS. LARKINS:
12 then I moved them out laterally out to the sides, both of 12 Q. Okay. When you were Castle Park representative
13 the hands at the same time out to the sides. 13 to CVE, what was your job?
14 Q. Do you have an idea of what decade Gretchen - 14 MS. ANGELL: Objection, vague and ambiguous. Do
15 Donndelinger came to Castle Park School? 15 you mean what duties did she perform as a union rep?
16 A. Yes. _ 16 MS. LARKINS: Yes.
17 Q. What decade was that? 17 THE WITNESS: I attended the union rep meetings
18 A. 1990's. 18 and would bring the information back to the staff at
19 Q. Can you tell us if it was at the Beginning, at 19 union meetings that were held after school to anyone that
20 the middle or the end of that decade? 20 wanted to attend and represented teachers, if they needed
21 A. Idon'trecall. 21 representation.
22 Q. Okay. Well, then were you ever the 22 BY MS. LARKINS:
23 representative to Chula Vista Educators for Castle Park 23 Q. What sorts of situations would cause you to ‘
24 Elementary School? 24 represent teachers?
25 A. Yes. 25 A. If a teacher needed someone to be ina meetmg,
Page 23 Page 25
| Q. About how many years did you hold that posmon‘? 1 if ateacher wanted another person in a parent meeting or
2 A. Tdon't recall. 2 ameeting with a principal.
3 Q. Was it more than one or just one? 3 Q. And what did you see your role in those meetings
4 A. 1t was more than one. 4 tobe? . ,
5 Q. Do you think it was more than two? 5 A. Someone that took notes and was a witness to
6 A. Yes. 6 what went on in the meeting.
7 Q. Do you think it was more than three? 7 Q. Okay. And what did you do with the notes that
8 A. I don't recall. 8§ you took?
9 Q. Okay. So we know that it was at least three 9 'MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous.
10  Okay. 10 BY MS. LARKINS:
1 A. No. 11 Q. What did you do with the notes that you took at
12° Q. Oh, then it might have been two and a half, two 12 meetings that you attended as a representative for a
13- plus a small, partial year? 13 teacher? '
14 MS. ANGELL: Her testimony was that it was more | 14 MS. ANGELL: Objection. Vague, ambiguous and
15 thantwo. You asked if it was three. She said she 15 overbroad. If you remember what you did with every note
16 didn't remember. So the testimony is that it was more - | 16 that you ever took at every meeting that you ever
17 than two. 17 attended for a teacher, you can answer.
18~ MS.LARKINS: Okay 18 MS. LARKINS: I'd like to strike my question and
19 Q. Did you hold these positions for an entire year 19 I'd like to ask this.
20 or just partial years? 20 Q. What did you usually do wuth the notes that you
21 MS. ANGELL: Which posmon" It's vague and 21 ‘took at these meetings where you represented teachers?
22 ambiguous. 22 MS. ANGELL: Objection, assumes facts. Would
23 BY MS. LARKINS: 23 you like to ask her if she had a usual practice for what
24 ‘Q. This position of as Castle Park representatlve 24  she did with notes?
25 to Chula Vista Educators. 25 MS. LARKINS: Okay. That's great.
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1 Q. Did you have a usual practice for what you did 1 Code Section 432.7. And part of my proof of my charges

2 with the notes that you took at these meetings that you 2 at trial will be that Robin Donlan, through her influence

3 attended where you represented teachers? 3 at Castle Park School, particularly her influence over
14 A. Yes. 4 Gretchen Donndelinger; caused harm to me for which I am

] Q.-Okay. What was your usual practnce" 5 seeking compensation in this lawsuit.

6 MS. ANGELL: What was your usual practice 6 MS. ANGELL: Mrs. Larkins, it doesn't matter.

7 concerning where you put the notes; is that what you 7 Anything, what you just said, is totally irrelevant.

8 wanted to ask? 8 Your allegations in this litigation are that Robin Donlan

9 MS. LARKINS: Yes. 9 got access to your arrest records information and

10 THE WITNESS: [ usually put the notes inmy |10 disseminated that information. Whether or not Ms. Donlan
11 teacher bag after discussion with the teacher that I was | 11 had any, quote, influence on other people is totally
12 into represent. 12 irrelevant. You have no cause of action.
13 BY MS. LARKINS: 13 * Your cause of action for wrongful termination
14 Q. Okay. And was that a temporary place tokeep | 14 has been dismissed on demurrer. You cannot now reallege
15 them or did you leave them there permanently? 15 that. It's finished.
16 A, I left them there permanently for awhile. 16 Your cause of action -- your causes of actions
17 Q. Okay. And about how long was that while? 17 now are for slander against Ms. Donlan and her brother
18 A. It depended on the situation as to whether the 18 or -- sorry -- conspiracy against Ms. Donlan and her
19 information was still needed or not. 19 brother, slander against the brother, and Labor Code
20 Q. Okay. So, if it were an ongoing situation, you 20 violations. And then you have got some Doe allegations
21 would keep the notes longer? 21  about intentional infliction of emotional distress.
22 A. Yes. o 22 However, this continued attempt to go into wrongful
23 Q. Okay. And did there ever come a time when you | 23 termination facts is inappropriate.
24 would throw notes away? 24 MR. HERSH: Can I add something, Ms. Angell?
25 A. Yes. 25 MS. ANGELL: Please do.
Page 27 Page 29

1 Q. And when would that be? How did you determine 1 MR. HERSH: This is Mr. Hersh. Karen, I am the

2 when you would throw notes away?(” 2 attorney representing the Chula Vista Educators in this

3 MS. ANGELL: Do you want to strike the first 3 case. And, on that basis, I would also like to state

4 question? 4 that the plaintiff is attempting to question a.union

5 MS. LARKINS: Yes. 5 representative pertaining to confidential information the

6 THE WITNESS: When the situation had been 6 union member that may have shared with her in the context

7 resolved. 7 of some sort of disciplinary meeting as she herself has

8 MS. LARKINS: Okay. 8 said.

9 MS. ANGELL: Were you finished with your answer? | 9 On that basis, I would raise the first amendment

10 THE WITNESS: Yes. 10 privilege and ask that the plaintiff cease and desist

11 - MS. ANGELL: Okay. 11 from attempting to have the witness divulge confidential

12 BY MS. LARKINS: 12 information.

13 Q. Did you ever attend a meeting where you 13 MS. LARKINS: Mr. Hersh, you are free -- well,

14 represented Robin Donlan when Gretchen Donndelinger was | 14  she is not your client, though, is she? Iam sure

15 principal? . 15 Ms. Angell will be happy to instruct the witness not to

16 MS. ANGELL: Objection. Seeks to invade the 16 answer a question, but that is what she needs to do.

17 privacy rights of Robin Donlan; not reasonably calculated: | 17 If you want to make an objection of relevance,

18 to lead to the discovery of admissible evidence. 18 that's one thing, and then Ms. Snyder can answer the

19 Ms. Donlan is not the plaintiff here. You do 19 question. And we can ask the judge to decide if the

20 not have a right to Ms. Donlan's employment records. 20 - matter is relevant. Or you could instruct — Ms. Angell

21 And, if you wish.to seek her employment records, youcan | 21 can instruct her client not to answer the question. But,

22 do a subpoena for them. Don't answer. 22 Iam not retracting my question, because the fact is this

23 MS. LARKINS: I want to state that Ms. Donlan is 23 is a lawsuit claiming that statutes have been violated

24 adefendant in this case and that one of the actions that 24 and [ have to prove that statutes have been violated.

25 she has been charged with is a criminal matter, Labor 25 But, another thing I have to prove when we go to trial is
8 (Pages 26 to 29)
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the damages that I have sustained.
MR. HERSH: Well, first of all, Ms. Larkins, to
.the degree that you are now attempting to question
Ms. Snyder as a union representative, she is my client.
So, I would again ask that you cease and desist from
attempting to question her concerning confidential
matters that are absolutely irrelevant to the causes of
action that remain in this lawsuit.
9 MS. LARKINS: I believe I have the right to
10 waive any confidentiality privilege | myself have as far
11 as Ms. Snyder representing me as my union representative.
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Page 32

THE WITNESS: Would you repeat the question?

MS. LARKINS: Yeah.

Q. Did you feel that you had any obligation at that
meeting to make sure that my rights were honored?

MS. ANGELL: That question is not do you feel
today. The question is do you remember if you felt that
whenever this undated meeting was between Donndelinger,
Donlan, Plaintiff, Denman, in which you were present, if
you felt that you had a duty to represent Mrs. Larkins.

MS. LARKINS: Excuse me, Ms. Angell, that is not
the question.

12 So, what I would like to do is to limit my questioning to 12 MS. ANGELL: Well, could you clarify it, then?
13 ameeting where I was present with Ms. Snyder. 13 Because apparently the question is too vague for me to
14 MR. HERSH: I have no objection to that. 14 understand.
15 MS. ANGELL: And you want to ask her about 15 BY MS. LARKINS:
16 information pertaining to yourself, not disciplinary 16 Q. Let's try again. At that meeting did.you feel
17 matters pertaining to others; is that correct? 17 that you had any obligation to make sure that my rights
18 MS. LARKINS: Yes. 18 were honored?
19 MS. ANGELL: Okay. 19 °  MS. ANGELL: Objection. Calls for a legal
20 MS. LARKINS: Okay. 20 conclusion, relevance.
21 MS. ANGELL: So the prior question is withdrawn | 21 BY MS. LARKINS:
22 then? o 22 Q. You can answer.
23 MS. LARKINS: Yes. 23 A. Tdon'trecall.
24 Q. Do you recall a meeting with Gretchen 24 Q. Okay. As we sit here today, do you believe that
25 Donndelinger that was attended by me and Maria Biersand | 25 you had any obligation to make sure that my rights were
Page 31 Page 33
1 Richard Denman and Robin Donlan and you? 1 not violated. ,
2 A. Yes. 2 MS. ANGELL: Objection. Incomplete
3 Q. At that meeting did you act as a union 3 hypothetical, vague and ambiguous, lacks relcvance, not
4  representative? 4 qualified as an expert.
5 A. Yes. 5 BY MS. LARKINS:
6 Q. And was I a union member at that time? 6 Q. Can you answer it?
7 A. Yes. 7 MS. ANGELL.: If you know what she is talkmg
8 Q. And did you have any obhgatnon toward me at 8 about, try and answer.
9 that meeting? 9 THE WITNESS: Would you clarify?’
10 MS. ANGELL: Objection. Calls for a legal 10 BY MS. LARKINS:
11 conclusion. Vague and ambiguous as to "any obligation." | 11 Q. Okay. One of the things you need to do here is
12 This witness has not been qualified as being -- as an 12 you have to kind of remember the question during
13 expert to give testimony concerning legal obligations of | 13 Ms. Angell's objections. And sometimes they get kind of
14 union representatives. 14 long, so you kind of have to keep the question in your
15 MS. LARKINS: Let me ask it a different way. ~ | 15 head. .
16  Strike my original question. 16 MS. ANGELL: The court reporter could read back
17 Q. Did you feel you had any obligation to make 17 the question. That way you wouldn't have to restate it.
18 certain that my rights were honored at that meeting? 18 MS. LARKINS: Ms. Angell, I am happy to
19 MS. ANGELL: Objection, relevance. Do you 19 stipulate that the objection that you just made will
20 want to start with asking her who she was representing, 20 apply to this next question, which I am going to make
21  if she knows who she was representing? 21 right now. '
22 MS. LARKINS: I would like her to answer that | 22 MS. ANGELL: I can't stfpulate to your —toany *
23 question. Do you want to instruct her not to answer it? 23  kind of standing objection concerning vague and ambiguous
24 MS. ANGELL: It's not relevant. If you 24 when it calls for legal conclusions, that kind of
25 remember what you felt like. 25 thing -
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1 MS. LARKINS: Okay. 1 the word "represent.”
2 MS. ANGELL: -- because, quite frankly, your 2 MS. ANGELL: Can we have the question back,
3 questioning will get completely way more out of hand than | 3 please?
4 italready is. So, because what's so important for all 4 THE REPORTER:. "What I am asking you now is
5 witnesses to do is to respond to the question that's 5 do you at this moment feel that you had an obligation
6 being asked of them and to make sure they understand the '| 6 then."
7 question, when the question is so vague and ambiguous 7 MS. ANGELL: To do what? . Vague and ambiguous.
8 thatI don't understand it or it calls for a legal 8 What was she obliged to do? She can't answer that
9 conclusion that they can't possibly answer because they 9 question.

10 are not a qualified legal expert or other type of maybe 10 MS. LARKINS: Okay. Let me try again. Let's

11 medical expert, I need to be able to make that objection. 11 strike all preceding questions.

12 So, that's why I can't stipulate to a running objection 12 Q. As yous sit here today, do you feel that you had

13 on all those bases. 13 an obligation at that time during the meeting at which

14 MS. LARKINS: Okay. Then if you can't remember | 14 you and I and Dr. Donndelinger were present to make sure

15 it this time, we will have the court reporter read it to 15 that my rights weren't violated?

16 you. . ' 16 MS. ANGELL: Same objections.

17 MS. ANGELL: So you have stricken the prior 17 THE WITNESS: I don't recall.

18 question? You're doing a new one now; is that correct? 18 BY MS. LARKINS:

19 ° MS.LARKINS: Yes. 19 Q. Okay. I am not asking you to recall anything.

20 Q. Okay. As you sit here today, do you feel that 20 Iam asking you what you believe right now.

21  you had an obligation to make sure that my rights were 21 MS. ANGELL: Ifyou don't understand the

22 not violated at that meeting that we have been talking 22 question and can't answer it on that basis, just say so

23  about? ‘ 123 so she knows and we will move on to something. If you

24 MS. ANGELL: Same objections. 24 can answer, if you have knowledge, then give her the

25 THE WITNESS: (Witness shakes head.) I don't. 25 answer. '

Page 35 Page 37
1 BY MS. LARKINS: 1 THE WITNESS: The way that it was asked sounded
2 Q. You don't feel that you had any obhgatnon” 2 to me like you were still asking about the past. And I
3 A. Idon't recall from -- 3 don't recall.
4 Q. Oh. 4 MS. LARKINS: Okay.
5 A. --that time -- 5 THE WITNESS: That's why I did not ask for
6 Q. Okay. 6 clarification.
7 A. --to now. 7 BY MS. LARKINS:
8 Q. That's not what I am asking you. We already did 8 Q. Okay. Did you take notes at the meeting where
9 thatone. What I am asking you now is do you at this . 9 you and I and Robin Donlan and Gretchen Donndelinger and

10 moment feel that you had an obligation then. 10 others were present?

11 MS. ANGELL: Vague and ambiguous. This witness | 11 MS. ANGELL: Objection. Vague and amblguous

12 - can't answer. Part of the way that witnesses get into . 12 Can I just ask a real quick question? I think this can

13 trouble in depositions is that they try and guess what 13 avoid some future objections from me. Do you mind?

14 the questioning person is trying to ask. 14 The question is do you recall, Ms. Snyder,

15 Mrs. Snyder has no way of knowing what youmean |15 attending more than one meeting between Dr. Donndelinger,
-1 16 by "give representation to." If you would like to be 16 Robin Donlan, Plaintiff and Mr. Denman which you attended
117 specificastoa ptixticular act that you think 17 or was there only the one that you can recall.right now?

18 Mrs. Snyder should have done and ask her whether she did | 18 THE WITNESS: There is only the one that I can

19 it, that might be one way to be specific enough so that 19 recall. : .

20  she could answer the question. But, with your question 20 MS. ANGELL: Okay. So we will understand that
‘| 21  being so vague and ambiguous, she can't read your mind 21 you're discussing this one meeting. Do you recall at

22 and respond to whateveryou're trying to ask her. 22 approximately the point in time at which this meeting

23 BY MS. LARKINS: 23 occurred, even a school year that the meeting occurred

24 Q. Once again, you have substituted the word 24 in? .

25 “represent" for things that I have said. I did not use 25 THE WITNESS: No.

10 (Pages 34 to 37)
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I MS. ANGELL: Okay. Thank you. 1 " MS. ANGELL: Objection as to Ms. Smith's right
2 BY MS. LARKINS: 2 to privacy in her employment records, particularly any
3 Q. Okay. Did you take notes at this meeting that 3 disciplinary matters. She is not here. To my knowledge,
4 we have been talking about? 4 there is no waiver of her right to privacy concerning her
5 A. Yes. 5 own personnel records. A
6 Q. Okay. Do you still have those notcs” 6 MR. HERSH: And my same objections with regard
7 A. No. 7 to confidential internal union communications between a
8 Q. Do you assume that you must have thrown them 8 member seeking representation and a union representative.
9 away? 9 MS. LARKINS: I don't believe that you have any
10 A. Yes. 10 privilege to hide criminal actions. I don't believe that
11 . Q. Are you sure that you threw them away? 11 you can rely on this sort of union privilege when there
12 A. Yes. 12 were discussions of a crime going on in any of these.
13 Q. Okay. Why did you throw them away? 13 MR. HERSH: Are you saying that you believe that
14 A. Ithrew them away after several months had 14 Heather was abetting a crime in her conversation with her
15 passed and discussion of that meeting was over. 15 union representative?
16 Q. Okay. Can you tell me what happened at that 16 MS. LARKINS: No. I'm saying that you're trying
17  meeting? 17 to use this union privilege very broadly in preventing me
18 A. I'remember taking notes. That's all I recall. 18 from finding out events at Castle Park Elementary School.
19 Q. Okay. Were you a representative for Castle Park 19 And ! am telling you that Gina Boyd and Tim O'Neill and
20 to Chula Vista Educators when Gina Boyd was presndent of | 20 CVE have been accused of criminal activity. And [ think
21 Chula Vista Educators? . 21 it's preposterous of you to try to use this union
22 A. Yes. 22 - confidentiality idea -- -
23 MS. LARKINS Okay. You know, I never did ask | 23 MR. HERSH: Sure. Are you done?
24  the questions about the bilingual. And, if you want to 24 MS. LARKINS: -- to prevent knowledge of a crime
25  instruct your client not to answer this question, that's 25 being exposed.
Page 39 Page 41
1 fine. ButI want to make sure that I ask it. 1 MR. HERSH: Sure. First of all, Ms. Larkins, |
2 Q. Did you note that there was hostility on the 2 have no objection to questions that you're asking the
3 part of some teachers toward the idea of h'aving a 3 witness about events at Castle Park. My only objection
4. bilingual program at Castle Park? 4 here is you're asking her about confidential discussions
5 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguousas | 5 between someone who suffered apparently,.according to
6 to time, not relevant. 6 you, some sort of discipline with her union
7 BY MS. LARKINS: 7 representative and that's my objection.
8 Q. During staff meetings that were discussing the 8 I don't care about you asking her about events
9 possibility of the program coming to Castle Park? 9  at Castle Park, although Ms. Angell might. But, you .
10 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous as | 10 know, the fact that you want to make allegations that
11 to time, not relevant, 11 people are engaged in criminal conduct, as you freely do,
12 THE WITNESS: I don't recall. 12 doesn't give you the right to interfere with other
13 BY MS. LARKINS: 13 people's constitutional rights and the confidential
14 Q. Do you recall that the discussion was very 14 nature of their personnel matters and their
15 pleasant and harmonious? 15 representational matters.
16 A. Idon't recall. 16 You don't get a carte blanche just because you
17 Q. Okay. Do you remember a teacher named Heather 17 file a lawsuit to screw with other people's lives and
18 Smith? ‘ 18 that's what you're doing here and I object to it.
19 A. Yes. - 19 MS. LARKINS: Well, I think that that's fine and
20 Q. Did you have any personal acquamtance with her? |20 1 think it will be good to bring this to the attention of
21 A. Yes. |21 the judge and have the judge decide if conversations that
22 Q. Okay. Was she your friend? 22 involved union representation should be privileged when
2 A. Yes. 123 we are trying to ferret out criminal activity here. And,
24 Q. Did you ever represent her in any meetings with 24 as ] have said before, it's fine with me if you object
25 the principal? ' : 25 and-then have the witness answer the question. It's also
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I fine with me if you instruct the witness not to answer. 1 apparently is. You're not accusing her of having
2 MR. HERSH: Well, I will instruct the witness 2 participated in some unlawful act, are you?
3 not to answer questions pertaining to the confidential 3 - MS. LARKINS: She is a fellow victim. She is
4 communications, if they. were confidential. I don't know. 4 the other bilingual teacher that was dismissed by the
5 MS. LARKINS: Is she your - 5 School District.
6 MR: HERSH: Ms. Snyder, if these were, indeed -~ 6 MS. ANGELL: Who is "she"?
7 if she is asking you about matters that -- about 7 MR. HERSH: Well, maybe -- has she authorized
.8 conversations of employees with the District who spoketo | 8 you to divulge her confidential information?
9 you believing that they were speaking in confidence, then 9 MS. LARKINS: I am conducting an investigation
10 I would instruct you not to answer these questions. 10  about criminal activity. .
11 But, Ms. Larkins, I have no problem with you 11 MR. HERSH: You are conducting a deposition in a
12 asking the witness about her knowledge of any unlawful 12 superior court case. You are not conducting an
I3 acts. If you want to ask her if she knows anything about 13 investigation. You are conducting a deposition under the
14 criminal justice records information or, you know, 14 order of the Court and you are limited by the rules of . i
15 allegations that you.have raised concerning what 15 discovery. . }
16 people -- you know, information they may have gotten from| 16 MS. LARKINS: The judge is the one who decides !
17 such records, that's fine. But you're - you're asking 17 whether a question is relevant or not. So, until we talk . ‘
18 her questions that are completely irrelevant and have, 18 to the judge, how about we do it -- you make objections; ‘ ' |
19 you know, no basis in law. So, you know, that's -- it's 19 she answers; or you instruct her not to answer. And
20 just ridiculous. 20 let's get back to the business, because I had really
21 MS. LARKINS: Well, I think it's ridiculous when 21 hoped to have this be a short deposition, but it's-
22 the president of a union, the executive director of a 22 already 2:00 o'clock and we have hardly gotten anywhere |
23 union, the union itself, and a couple of union members 23 yet. |
24  have been accused of working together in various 24 MS. ANGELL: There has already been an ' }
25 groupings to commit a crime to say that any time union 25 instruction by Mr. Hersh to this witness not to respond !
A Page 43 Page 45 }
1 members are talking together that it has to be kept 1 for union-related matters. I have instructed the witness |
2 secret. | assure you, Mr. Hersh, if you want to say that 2 that she is not to discuss disciplinary matters where she
3 any conversation, when the participants thought that it 3 - attended as the union rep, if there were disciplinary ‘
4 was going to be confidential, cannot be discussed here 4 matters actually at issue. And I would like to ask |
5 today, that will certainly preclude them from discussing 5 whether you are claiming that you are representing ‘
6 conversations where crimes were being talked about, 6 - Heather Smith. i
7 because -- : ‘ 7 MS. LARKINS: Iam not the deponent, Ms. Angell. 1
8 MR. HERSH: (Inaudible.) 8. MS. ANGELL: Well, you just said that you're
9 MS. LARKINS: Excuse me. Excuse me, Mr. Hersh, | 9 conducting an investigation and that Heather Smith is the
10 I'am not finished. ' 10 other injured party. Do you claim that you're
11 T am certain that any time crimes were discussed 11 representing Heather Smith?
12 by any of these people I have mentioned that they 12 - MS. LARKINS: That still doesn't make me the
13 expected complete confidentiality. And you certainly 13 deponent, Ms. Angell.
14 have given them every reason to think that CTA all the 14 MS. ANGELL: Ididn't say that you were. Do you
115 way up to president Barbara Kerr is going to work very 15 claim that you're representing Heather Smith? Because
16  hard to make sure that no one ever finds out what was 16 you're asking questions about Heather Smith's personnel
17 discussed by these individuals. 17 information and you're purporting that she was dismissed.
18 MR. HERSH: IfI may, first of all, I already 18 Do you have evidence to put in front of this
19  said to you, if you want to ask questions concerning this 19 witness concerning whether or not Ms. Smith was
20 witness's knowledge of criminal actions, I am not going 20 dismissed?
21 toobject. So, if you believe those criminal matters 21 MS. LARKINS: Ms. Angell, [ am going to allow
22 were discussed, I am going to allow you to ask those 22 youto depose me on November 11th. I am not going to
23 questions. 23 allow you to depose me today.
24 I am not going to allow you to ask questions of 24 MR. HERSH: May I say something? [ just wanted
25  this witness concerning an innocent person who this women | 25 to clarify. What Ms. Angell said isn't about my
12 (Pages 42 to 45)
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1 objection. And my instruction to the witness is  little 1 representative of the Chula Vista Educators and you're
2 broader than what I intended. I am simply instructing 2 questioning her concerning her actions as a
3 the witness not to answer questions concerning 3 representative of the Chula Vista Educators, yes, I am
4 communications from union members that were intended to| 4 representing her as regards her actions as a Chula Vista
5 be confidential. And even in that I would allow 5 representative.
6 - questions concermning communications concerning unlawful | 6 MS. LARKINS: Okay. ‘
7 activity to be asked. 7" Q. AndI need to ask you this. Is Mr. Hersh
8 In other words, if you want to ask Ms. Snyder if 8 representing you at this deposition?
9 Gina Boyd ever said to her that she had some access to - 9 A. Yes.
10 criminal justice information, I wouldn't consider that an 10 Q. Okay. Fine. All right. I think we will leave
11 improper question in this case -- 11 the bilingual thing. It seems that you have developed
12 MS. LARKINS: I would. 12 some memory problems regarding that.
13 MR. HERSH: -- even if they intended it to be 13 MS. ANGELL: Objection. Move to strike.
14 confidential. So I am allowing you to ask questions 14 Argumentative. Ms. Larkins, if you can't control
15 that, even though confidential, where any sort of 15 yourself concerning abusing this witness, we are not
16  criminal matter would be, you know, related to your 16 going to stay. So, if you can confine your commentary,
17 allegations in this lawsuit, but I -- well, I think I 17 we would be happy to proceed, but otherwise we will go.
18 have clarified it. 18 MS. LARKINS: Okay.
19 MS. LARKINS: Okay. l have two questions. 19 Q. During the 2003/2004 year at Castle Park were
20 First of all, let me just tell you that asking simple, 20 you a union rep?
21 direct questions like the ones you're suggesting is going 21 A. No.
22 to get me nowhere. There have been so many evidences of | 22 Q. Who was the union rep during that year?
23 perjury so far in this case I am not going to get 23 A. Peggy Meyers.
24 anywhere. What am I going to do, ask her, "Did Robin 24 Q. Okay. And can you tell me anyone else at Castle
25 Donlan ever show you any arrest records of mine?" Sheis |25 Park.who was a union rep since - well, let's just say in
) Page 47 Page 49
1 just going to say no. There is no point in doing that. 1 the last few years, the last 10 years or so.
2 I need to get this information by asking 2 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous as
3 questions about events which reflect back to causes which | 3 to time. Do you want to limit it to five years? Ten
4 are not being admitted, but you get enough events which 4 years?
5 point back to an inescapable conclusion of what was 5 MS. LARKINS: Well, I want to limit it to
6 causing all these bizarre events to occur. That is how I 6 whatever she feels comfortable with.
7 am planning to prove my case at trial. 7 MS. ANGELL: Well, then why don't you tell her .
8 My other comment is actually more of a questlon 8 the time period that you're discussing as part of your
9 Iam a little concerned or confused, rather. What are 9 answer? '
10 you -- are you representing Ms. Snyder, also? 10 THE WITNESS: The time period that I remember is
11 MR. HERSH: I had no idea until a few minutes 11 myself and Maria Biers and Peggy Meyers.
12 ago that you were intending to question Ms. Snyder as a 12 MS. LARKINS: Okay. Thank you. -
13 union representative. Iassumed that you were going to 13 Q. Okay. Do you remember a program at Castle Park
14 question her as a witness to actual matters that are 14 called Kingdoms?
15 relevant to this proceeding. 15 A. Yes. _
16 MS. LARKINS: Well, that's fine and good, but 16 Q. Could you tell me a little bit about that
17 could you answer my questlon" Are you representmg 17 program, what you remember of it?
18 Ms. Snyder? 18 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous.
19 MS. ANGELL: Why should he answer your question | 19  Are you asking her for a description of what the program
20 when you wouldn't answer my question as to whether you |20 was, its time frame, what its purpose was, how it was
21 were purporting to represent Heather Smith? 21 implemented?
22 ‘MS. LARKINS: 1am not a lawyer. ' 22 MS. LARKINS: Thank you. That's perfect.
23 MR. HERSH: I will answer that question. 23 Strike the previous question.
24 MS. ANGELL: No kidding, 24 Q. What was the purpose of the Kingdoms progmm”
25 25

MR. HERSH: Yes. If she was acting as a

A. For children to work with other children of

SAN DIEGO COURT REPORTING SERVICE
319 ELM STREET, SUITE 100, SAN DIEGO, CA 92101

13 (Pages 46 to 49)

619-232-1164
FAX 619-232-2616




Case 3:07-cv-02202-W MC Document 1-5 Filed 1 /2007
Larkins v. Werlin, etc., et al. eposition of Karen Snyder
Case No. GIC 781970 November 9, 2004
Page 50 Page 52
1 different ages at the school and to bring -- to bring 1 Q. Can you tell me the purpose of that program?
2 groups closer together, the opportunity to work with 2 A. Idon't recall.
3 different teachers while working oni values. 3. . Q. Did it have to do with every person having a
4 Q. Okay. And were there conflicts between teachers | 4 voice? .
5 atCastle Park Elementary about whether or not to 5 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous. |
6 implement this program? "6 don't understand the question.
7 MS. ANGELL: Vague and ambiguous as to time. |- 7 MS. LARKINS: Okay.
8 Vague and ambiguous as to "conflicts." - 8 Q. Was one of the tenets of the Comer belief system
9 BY MS. LARKINS: 9 that every individual should have a voice in decision-
10 Q. Can you answer? 10  making?
11 A. Yes. 11 A. 1don't remember.
12 Q. Okay. What were those conflicts? 12 Q. Okay. Do you recall that consensus was one of
13 A. Idon't recall. 13 the tenets of the Comer program" ' '
14 Q. Okay. Was it that some people wanted Kingdoms | 14 A. Yes.
15 and others didn't? 15 Q. Okay. And do you recall what consensus was?
16 A. Yes. 16 What did consensus mean as far as the Comer program went?
17 - Q. Okay. Were you one of the people who didn't 17 A. I will answer as much as I remember. Consensus
18 want it? 18 meant that it was no longer a hand vote of individuals
19 A. Yes. 19 and that we needed to decide as a group, even if we
20 Q. Was Peggy Meyers one of the people who didn't | 20 weren't in favor of it, as to whether we could live with
21 wantit? 21  that decision that was made. And we tried to get
22 A. 1don't recall. 22 everyone to be able to live with the decision that was
23 Q. Okay. Do you recall that the staff voted on 23 made.
24 whether or not to have Kingdoms? 24 Q. Okay. Do you recall a time when I was taken out
25 A. Idon't recall. 25 of my classroom and placed on administrative leave?
Page 51 Page 53
1 Q Do you recall that the organization or committee 1 A. No. _
2 which is often called the School Site Council, but at 2 Q. Okay. Do you recall a time when I -- strike
3 that time was called the Staff Parent Management Team, 3 that. S
4 made a decision about Kingdoms? 4 Do you recall a time in April of 2001 when
5 A. Would you clarify? ' 5 Dr. Donndelinger held a staff meeting on a Saturday
6 Q. Do you remember when -- okay. Strike the 6 afternoon -- Saturday -- on a Friday afternoon and said
7 previous question. 7 Maura Larkins will be coming back to work?
8 Do you remember when the SPMT decided that 8 A. Yes.
9 Castle Park would have Kingdoms? 9 Q. Okay. Atthat time at that meeting did you
10 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguousas | 10 express concern because Sandra Omellis had worked so
11 to SPMT; assumes facts. 11 hard on open house?
12 BY MS. LARKINS: 12 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous.
13 Q. Can you answer it? 13 Express concern about what? I don't understand the
14 A. Yes. 14~ question.
15 Q. Youdo recall that? 15 " MS. LARKINS: Can you answer it?
16  A. Yes. 16 MS. ANGELL: Do you understand the question?
17 Q. Okay. And do you recall what their decision 17 . THE WITNESS: Yes. And the answer is no. h
18 was? I am sorry. Maybe I already said that. Okay. I 18 BY MS. LARKINS:
19 believe we did. I think I said that in my question. I 19 Q. You did not express concern about Sandra”
20 said do you recall when they decxded that we would have | 20 A. Idon't remember expressing concern.
21 them. Okay. 21 Q. Okay.
22 Do you recall a program that was implemented 22 MS. ANGELL: Idon't understand Concern about
23 temporarily at Castle Park that was called the Comer 23 what? What are you talking about? )
24  Program? 24 THE WITNESS: Your question was about Sandra
25 A. Yes. 25 putting so much time into open house and did I state that
14 (Pages 50 to 53)
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1 that was a concern of mine? 1 teacher was coming back to work?
2 MS. LARKINS: Uh-huh. Uh-huh. 2 A. ldon't remember. I don't remember the meeting.
3 THE WITNESS: And I don't remember ever saying | 3 I remember -- I remember the meetmg, but I don't
4 that. . "4 remember anything about the meeting other than we were
5 MS. LARKINS: Okay. 5 told you were coming back. That is all I remember about
6 MS. ANGELL: Thank you. 6 that meeting. ’
7 BY MS. LARKINS: 7 ‘Q. Okay. How many meetings have you attended in
8 Q. Do yourecall atime when I did come back to 8 your 20-some years at Castle Park where the meeting was
9. work after that meeting that we were just discussing, 9  held for the sole purpose of announcing that a teacher
10 that Friday afternoon meeting? 10 would be coming back to work?
11 A. Yes. 11 A One.
12 Q. Okay. Do you recall teachers coming to you and 12 . Q.. Okay. Doyou rcca]l about how long I worked
13 expressing concern about my returning to work? 13 when 1 came back to work after that meeting?
14 A. No. I don't remember. 14 A. No, I don't recall.
15 Q. Do you recall telling Gretchen Donndelinger that 15 Q. Ifateacher came to you and said they were
16 teachers felt that they were walking on egg shells 16 afraid that another teacher had a gun, would you remember
17 because I had come back to work? 17 that?
18 A. No, I don't recall that. 18 A. Yes.
19 Q. Were you at all concerned that I was coming back | 19 Q. Did any teachers come to you when [ came back to
20 to work? 20 work at Castle Park and say that they were afraid I had a
21 A. No. 1don't recall. _ 21 gun?
22 Q. Have you and I ever had any.conflict? 22 A. No.
23 A. No, not that I am aware of. 23 Q. Did you notice that I stopped working at Castle
24 Q. Have you ever -- have you and [ ever spoken any 24 Park during the school year of 2000/2001? .
‘25 negative words to each other? 25 A. Yes. '
Page 55 Page 57
1 A. Not that | remember. 1 Q. Did you ever ask anybody what happened to me?
2 Q. When Gretchen announced that I was returning to 2 A. No.
3 work, what was your understanding of why I had been taken | 3 Q. Did you know - dld anybody tell you what
4 out? 4 happened to me?
5 MS. ANGELL: Objection. Assumes facts not in 5 . MS. ANGELL: Objection. Seeks to invade
6 evidence, claiming that she had an understanding of why . | 6 attorney-client privilege, attorney work product. So, if
7 you were not working, also claiming that she understood 7 you would like to restrict it to --
8 that you had, quote, been taken out of your classroom. 8 MS. LARKINS: Yes. Okay.
9 There is no testimony on that. 9 MS. ANGELL: So, nothing that you have gotten
10 MS. LARKINS: Okay. 10 from counsel.
11 Q. Let's go back to the meeting. Does April 6th, 11 BY MS. LARKINS:
12 2001 sound about right for that Friday afternoon meeting 12 Q. Did anyone -- actually, I want to restrict this
13 when Gretchen announced I would be returning to work? 13 t0 2000 -- I want to restrict this to a time before any
14 A. I don'trecall. I'm sorry. 14 attorneys were involved in this case, except perhaps
15 Q. Okay. Did some people at that meeting express 15 mine. Between the time you noticed that I had stopped
16 concern about my returning to work? 16 working during the 2000/2001 school year and the end of
17 A. [ don't remember. 17 the school year, did anyone ever tell you why [ wasn't
18 Q. Did Gretchen Donndelinger say that there would 18 working?
19 be some kind of mediation available to teachers who were | 19 MS. ANGELL: You mean the end of the 2000 -- you
20 concerned about my coming back to work and that they 20 mean by June of 20017
21 should come up to her after the meeting and give her 21 MS. LARKINS: Yes.
22  their names? 22 THE WITNESS: No. No one had ever told me
23 A. Idon't recall. , 23 anything.
24 Q. Okay. Did this seem strange to you that there 24 BY MS. LARKINS:
25 would be meeting on a Friday afternoon to announce thata | 25 Q. Okay. In your 20-some years at Castle Park, how
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1 many teachers have suddenly qunt working in the middle of | 1 Q. Do you think that teachers should be removed
2 the school year and you never knew what happened to them? 2 from their classrooms and not be told why'7
3 A. None. - 3 A No
4 Q. Except me. ' 4 Q. Would you feel it's your duty as a union rep to
5 MS. ANGELL: Objection. That's not her 5 object, if a teacher is taken out of her class and not
6 testimony. 6 told why?
7 MS. LARKINS: Okay. 7 A. Asaunion rep?
8 MS. ANGELL: Misstates the testlmony 8 MS. ANGELL: Objection. Calls for a legal
9 MS. LARKINS: Right. You're correct. 9 conclusion, vague and ambiguous, incomplete hypothetical.
10 Q. How many teachers stopped working in the middle 10 MS. LARKINS: Okay.
1 of the year of teachers who were working at Castle Park 11 MS. ANGELL: Calling for an expert conclusmn
12 Elementary School during the time you taught there and 12 BY MS. LARKINS:
13 nobody told you for months why they had dlsappeared'7 13 Q. Did you rule out asa possibility in your mind ‘
14 A. Could you clarify it? 14 when I stopped working at Castle Park Elementary School
15 Q. Okay. I'm going to try to make it quicker, 15 that I might have been taken out of my classroom and been
16 because it's so long you forget the beginning by the time 16 banned from talking to anyone or setting foot on the
17 you get to the end. 17 school grounds and not having been told why?
18 How many cases have there been similar to mine 18 MS. ANGELL: Vague and ambiguous. I don't even-
19 at Castle Park where a teacher suddenly stopped working 19 understand that question. Can we get it read back?
20 and no one told you for months why they weren't working { 20 MS. LARKINS: It's a little long.
21  any more? _ 21 MS. ANGELL: Is it stricken or should we read it
22 A. Other than yourself? 22 back?
23 Q. Yeah. 23 MS. LARKINS: Let's strike it.
24 A. Zero. 24 Q. Let me see how I can ask it quicker. Were you
25 Q. Okay. Did you have any feeling of thinking that- 25 confident when I stopped working at Castle Park in 2001
Page 59 _ Page 61
1 Imight have died? . 1 that my rights hadn't been violated? _
2 A No. 2 MS. ANGELL: Objection. Calls for a legal
3 .Q. What made you confident that I hadn't died? 3 conclusion. Calls for a legal conclusnon as of 2001.
4 MS. ANGELL: Objection. Misstates the 4 BY MS. LARKINS:
S testimony. She didn't say she was confident you hadn't 5 Q. Okay. Did you care, in 2001, whether or not my
6 died. 6 rights had been violated?
7 BY MS. LARKINS: : 7 MS. ANGELL: Renewing the stipulation, just
'8 Q. What made you think I hadn't died? 8 keeping in mind the stipulation on relevance is still in
9 A. We used to put passings or ilinesses of people "9 effect on all these questions.
10 on the white board in the teachers' lounge, e-mails from | 10 . BY MS. LARKINS:
11 the District or handwritten if anyone was ill or had 11 Q. Okay. You can answer.
12 passed away. And nothing was ever on there to that 12 A. I didn't know. Therefore, I didn't -- wasn't
13 effect. 13- able to have an opinion either way.
14 Q. Okay. So would it be correct to say that you 14 Q. And you weren't interested enough to find out?
15 didn't think I'was ill? - . 15 MS. ANGELL: Objection. Argumentative. You
16 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous. | 16 don't need to answer that.
17 Do you mean that she didn't think, based upon any 17 ‘BY MS. LARKINS:
18 information given to her by School District personnel 18 Q. Did you ever -- .
19 that you wereill or -- ) 19 MS. ANGELL: Is the question withdrawn?
20 MS. LARKINS: Let me misstate. 20 MS. LARKINS: Yes.
21 MS. ANGELL: So the former question is stricken? | 21 Q. Did you ever think that my situation should be
22 MS. LARKINS: Yes. 22 investigated?
23 Q. Did you think that I had stopped working because | 23 A. What do you mean? Can you clarify?
24 Iwasill? 24 Q. No. I am going to just let that one -- strike
25 A. No. 25 thatone.
16 (Pages 58 to 61)
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1 Okay. Can you tell me who were your closest 1 of yours at Castle Park?
2 friends at Castle Park Elementary School? 2 A. No.
3 MS. ANGELL: Vague and ambiguous as to time. 3 Q. No? Did you have some conflict with Gina Boyd"
4 MS. LARKINS: Thank you. 4 A. No.
5 Q. Can you tell me who were your closest friends at 5 Q. Okay. Who would you say was closest to Gina
6 Castle Park Elementary School for the last 10 years or 6 Boydat Castle Park?
7 so? ' 7 MS. ANGELL: If you know.
8 MS. ANGELL: Objection. Overbroad. 8 THE WITNESS: I don't recall.
9 BY MS. LARKINS: 9 MS. LARKINS: Okay.
10, Q. Youcan answer. 10 Q. I'd like to take a break, because [ need to make
1 MS. ANGELL: You want to know every person that | 11 a copy of a document. Is that all right with you?
12 she was friends with that worked at Castle Park for a 12 MS. ANGELL: Fine with me.
13 10-year period? Could you not be more specxﬁc than 13 VIDEOGRAPHER: We are going off the record. The
14 that? . 14 time is 2:32 p.m.
15 MS. LARKINS: I think I used the word "closest 15 (A recess was taken from 2:32 to 2:46 p.m.)
16 friends," not every. Closest not every. ' 16 (Exhibits-1 through 3 were marked.)
17 MS. ANGELL: You mean the five closest 17 VIDEOGRAPHER: We are going on the record. The
18 acquaintances, friends that she had for each school year? 18 time is 2:46 p.m. '
19 Do you mean her top five friends for that ~ you know, 19 MS."LARKINS: Okay. I would --
20 collectively for that entire 10-year period? You just 20 THE WITNESS: Before -- sorry to interrupt.
21 want five names? What are you looking for? 21 MS. LARKINS: Okay.
22 BY MS.LARKINS: 22 THE WITNESS: Before we continue, I'd like to go
23 Q. Did you have a best friend at Castle Park 23 back to some previous testimony regarding best friends,
24 Elementary School during the last 10 years? 24 because I -- I think I answered a question incorrectly.
125 MS. ANGELL: You mean at any one single pointin |25 You were asking about my best friends, Peggy Meyers, and
Page 63 Page 65
1 time during the last 10 years? 1 then] said Robin Donlan. And then you asked me was Gina
2 MS. LARKINS: Yeah. 2 Boydafriend. And I was thinking best friend so
3 THE WITNESS: At any one single pomt? 3 answered no, but Gina Boyd was a fnend at Castle Park
4 MS. LARKINS: Yeah. 4 when she taught there.
5 THE WITNESS: Yes. 5 MS. LARKINS: Okay. Thank you I'd' like to
6 BY MS. LARKINS: 6 ask that this document be labeled Exhibit No. 1.
7 Q. Okay. Who would that person be? -7 Q. Ms. Snyder, in my administrative hearing the
8 A. Peggy Meyers. 8 District put some documents into evidence and a good
9 MS. ANGELL: At which point in tlme'7 Throughout 9 number of them were notes written by Gretchen
10 the 10-year period? . -1 10 Donndelinger.
11 THE WITNESS: Over the last five years. 11 A. Could I have a moment to read this?
12 BY MS. LARKINS: 12 Q. Sure. Sure.
13 Q. Okay. And before Peggy Meyers became your 13 A. 1 would appreciate that. Thank you.
14 closest friend at Castle Park during the five years 14 MS. LARKINS: Take your time.
15 previous did you have one person that you would say was | 15 MS. ANGELL: And I am going to object to_
16 your closest friend then? 16 Plaintiff's testifying. If you have a question to ask
17 MS. ANGELL: You mean her closest friend out of | 17 this witness concerning this document, such as have you
18 all the employees? Sorry. I can't even speak right. 18 seen this, do you know what that is, that would be
19 MS. LARKINS: Yes, at Castle Park. 19 appropriate, but I am going to move to strike your
20 MS. ANGELL: At Castle Park. 20 comments, because this is not your opportunity to
21 THE WITNESS: That's why I didn't answer. | 21 testify.
22 would say Robin Donlan, because I team taught with her. | 22 MS. LARKINS: Before we talk about this --
23 BY MS. LARKINS: 23 THE WITNESS: Is there more to it?
24 Q. Uh-huh. Okay. Was Gina Boyd ever a friend of 24 ~ MS.LARKINS: Yeah. I'd like to put this
25 yours, not necessarily real close, but was she a friend 25 document labeled Exhibit 2 -- I mean, I don't put it into
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1 evidence. 1'd like to ask that this be labeled 2. 1 timeis2:51 p.m.
2 Q. After having read these documents, does this — 2 (A recess was taken from 2:51 to 2:58 p.m.)
3 do these quotes written down here remind you of a meeting | 3 _ VIDEOGRAPHER: We remember going on record. The
4 that you attended on April 20th; 2001 in Gretchen 4 time is 2:58 p.m.
5 Donndelinger's office? 5 BY MS. LARKINS:
6 MS. ANGELL: Objection. Assumes facts not in 6 Q. Okay. As Ms. Angell has pointed out, the
7 evidence. You assume that she can read this document. 7 document speaks for itself. So, let me ask my question
8  You assume that she has finished reading it, but you 8 this way. Do you recall meeting with the people who are
9 haven't asked her if she has.. You assume that she 9 named in these two pages on approximately April 20th,
10 attended a meeting. 10 2001?
11 Could you maybe start with finding out if she 11 A. No. Idon't recall.
12 attended a meeting, if she can read the document, that 12 Q. Do any of the statements made on these two pages
13 kind of thing, so I have no objection on form? 13 ring a bell with you at all that you have heard those
14 . MS.LARKINS: Sure. Okay. 14 statements before?
15~ Q. Were you able to read the handwriting on these 15 MS. ANGELL: You mean other than through
16 documents? 16 discussions with counsel and you mean prior to this
17 A. Pretty much. What is this? 17 litigation having been filed?
18 Q. Well, I'm not going to testify what it is. 18 °  MS.LARKINS: Yes.
19 A. Oh, okay. But that's the way it came out? 19 THE WITNESS: No.
20 Okay. 20 MS. LARKINS: Okay. I'd like to ask that this
21 Q. Yeah. - 21 document be labeled Exhibit 3. Okay.
22 MS. ANGELL: And let the record reflect that the 22 Q. Do you remember ever having said to anyone that
23 witness is pointing to the last line on Exhibit 2 - 23 I --regarding Kingdoms, that I could not let it go?
124 THE WITNESS: To the outside. 24 A. I don't remember saying that. )
25 MS. ANGELL: -- asking what the writing in the 25 Q. Do you remember saying that it was very
Page 67 Page 69
1 margin on Exhibit 2 at the bottom of the page is stating 1 stressful this week, since I came back to work?
2 that she -- what are you stating, that you can't read it? 2 A. Tdon't remember saying that. (Witness shakes
3 THE WITNESS: I can't tell what that letter is. 3 head)
4 MS. ANGELL: All right. But you can read the 4 Q. Do you remember saying that you and the staff
5 rest of the handwriting? 5 were afraid she might bring a gun?
6 THE WITNESS: I can read the rest of it. 6 A. I don't remember saying that.
7 MS. ANGELL: Okay. 7 MS. LARKINS: Okay. I have no more questions.
8 BY MS. LARKINS: . 8 EXAMINATION -
9 Q. Okay. Do you know any of the people who are -- 9 BY MS. ANGELL:
10 whose names are listed on these pages? 10 Q. I am sorry if we already covered this, but [
b} A. Yes. . 11 didn't write it down, if we did. So, a long time ago
° 12 Q. Okay.. Can you tell who these people are who are 12 there was some discussion, Mrs. Snyder --
13 listed on these pages? 13 A. Ms,
14 A, Some. 14 Q. Ms. Snyder, I'm sorry.
15 Q. Okay. Who are they? 15 A. [ want to make that correction.

116 " MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous. 16 Q. -- concerning a meeting that you attended which
17 BY MS. LARKINS: 17 was -- also in attendance were Dr. Donndelinger, Robin
18 Q. Who are the people named, if you can tell, on 18 Donlan, Plaintiff and Rick Denman -- whoops, strike that.
19 these two pages? 19 1see that [ already asked about the year. Strike that,

20 MS. ANGELL: Objection. Document speaks for 20 please.
21 itself. I'd like to go off the record for a minute. S 3| Concerning Heather Smith. Do you recall the
22 Objections? 22 time frame that Ms. Smith -- strike that. Concerning
23 VIDEOGRAPHER_ Is that agreeable, Ms. Larkins? 23 Heather Smith, was Ms. Smith an employee, to your
24 MS. LARKINS: Oh, yeah. 24 knowledge, of the Chula Vista Elementary Schoo! District
25 VIDEOGRAPHER: We are going off the tecord The |25 at any time?
18 (Pages 66 to 69)
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1 A. Yes. _ : ‘ I those shootings'in a different degree than you had been
2 Q. To your knowledge, do you know what her job 2 concerned for your safety before those shootings?
3 title was when she was employed with the School District? | 3 A. Yes. ‘
4 A. She was a bilingual first grade teacher at our 4 Q. Were you more concerned for your personal safety
5 school. - 5 atschool after the shootings than you were before the
6 Q. Do you know -- at your school, meaning Castle 6 shootings?
7 Park Elementary School? 7 A Yes.
8 A. At Castle Park. 8 Q. Do you continue to be as concerned for your
9 Q. Okay. If you could do me a favor and a let me 9 personal safety at public school district property today
10 get the whole question out, that would be great. 10 as you were around the same time as the school shootings?
11 A. lamsorry. Okay. 11 A. Yes. ‘
12 Q. Okay? And I am going to try and do you the same | 12 Q. Concerning the Comer Program, do you know, in
13 favor of talking one of us at a time. It's hard. 13 fact, whether or not the Comer Program was formally ]
14 Depositions are a little different than regular 14 adopted or implemented at Castle Park Elementary School?
15 conversation. So, I will try and keep that in mind. 15 A. Formally adopted, no, I do not know.
16 To the best of your recollection, was Heather 16 Q. Are you an expert on the Comer Program?
17 Smith employed at Castle Park Elementary School before | 17 A. No. ,
18 Plaintiff was first employed at Castle Park Elementary 18 Q. When the Comer Program was under discussion at
19 School? : 19 Castle Park Elementary School, were you the person who
20 A. I don't recall, 20 was in charge of the Comer Program?
21 Q. Do you recall whether Ms. Smith was employed at | 21 A. No.
22 Castle Park Elementary School at the same time 22 Q. Was the school principal in charge of the Comer
23  concuirently with the plaintiff? 23 Program?
|24 A. 1don't recall. 24 A. Yes. :
25 Q. Do you know whether Ms. Smith was a Chula Vista- | 25 Q. Mrs. Snyder, has any person at any time — other
" Page7l Page 73
1 Elementary School District employee during the 1990s at I than your discussions with counsel, has any person at any
2 all? ' ' 2 time made a statement to you of the words that Plaintiff,
3+ A Hmm. Iamnot-- 3 meaning Maura Larkins, needed to be arrested by police
4 Q. I'am just trying to get a time frame. . 4  because she was a dangerous person who had at least one
5 A. Yes. And I am not - 1 am not sure. I am not 5 handgun?
6 sure of the time frame. 6 A. No. :
7 Q. Could it have been that she was an employee more 7 Q. Has anyone, other than your discussions with
8 than 10 years ago or was it within the last 10 yéars? 8 counsel in relation to this litigation, ever made a
9 And, if you don't know, you don't know. 9 statement or words to that effect, not maybe exactly
10 A. Ijust-- I don't know. 10 ~ those words, but words to the effect that Maura Larkins
11 Q. Okay. Are you aware of whether or not there | 11 needed to be arrested by police because she was a
12 were any shootings at school campuses in San Diego County| 12  dangerous person who had at least one handgun?
13 within the last five years? 13 A. No. -
14 A. Yes. i 14 Q. Ms. Snyder, have you ever seen any arrest
15 Q. And were there any shootings at public school 15 records concerning Maura Larkins? -
16 district facilities in San Diego County during the last 16 A. No.
17 five years? 17 Q. Prior to the instigation of this litigation were
18 A. Yes. 18 you aware that Plaintiff had, in fact, been arrested at
19 Q. And how do you know about those shootings? 19 any point in her life?
20 A. From radio and television and newspapers. 20 A. No. .
21 Q. During the time frame of those shootings were 21 Q. Are you aware of whether now -- other than
22 you employed as a teacher in a public school district in 22 conversations with counsel, are you aware of whether
23 San Diego County?. ' 23 plaintiff has ever been arrested for committing a
24 " A Yes. 24 misdemeanor?
25 Q. Were you concerned for your safety subsequent to 25 A. No. .
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1 Q. Other than conversations with counsel in I BYMS.LARKINS:
2 relation to this litigation, are you aware at this point 2 Q. Okay. At the present time do you have fear that
3 intime whether Plaintiff has ever been arrested related 3 ateacher might come to Castle Park School and shoot
4 toa felony? 4 people?
5 A. No. . 5 A. No.
6 Q. Other than discussion with counsel in relation 6 Q. Regarding your statements that you didn't
7 to this litigation, do you have any knowledge concerning | 7 remember anyone telling you that Maura Larkins needed to
8 whether individuals are permitted to possess information | 8 be arrested or that Maura Larkins had a handgun, are you
9 from other people's criminal records information? 9 very clear in your memory that no one ever made those
10 A. Could you clarify? 10  statements to you or do you simply not remember anyone -
11 Q. Other than discussions with counsel, do you know | 11  making those statements?
12 whetherit is -- . 12 A. I am very clear that no one ever made those
13 A. Repeat. 13 statements.
14 Q. Iam forming the question. Strike what I did so 14 Q. Okay. Are you aware that it is a misdemeanor to
15 far, please. 15 possess records of an arrest which did not lead to a
16 Other than discussions with counsel, have you 16 conviction?
17 ever been informed by anyone that it is illegal to 17 A. No.
18 possess information from another person's records of 18 MS. LARKINS: Okay. That's all.
19  arrest when that arrest dld not result in conviction? 19 MS. ANGELL: Mr. Hersh, anything from you?
20 A. No. 20 MR. HERSH: No.
21 MS. ANGELL: That's it. 21 MS. LARKINS: Okay. Should I make my haltmg
22 FURTHER EXAMINATION 22  and difficult stipulation about what to do with these?
23 BY MS. LARKINS: ' 23 Okay. I would like to stipulate that the transcript of
24 Q. I'd like to'do a little follow-up. Iknow what 24 this deposition be given to Kelly Angell when it is
25 youcall it. Redirect? 25 ready. And we seem to have settled on a three-week
Page 75 - Page 77
| _ 1 When you were afraid of shootings at schools -- I period for most of the deponents in this case. Let me
: 2 strike that. ‘ .| 2 try to explain to you what happens now.
3 When you became afraid of shootings at schools, 3 The transcript of this deposition will be given
4 did you ever suspect that one particular teacher might 4 toyou by Ms. Angell. And you will want to read it over
5 shoot people at your school? 5 and make sure that it states what you want it to state.
6 MS. ANGELL: Objection. Misstates the 6 And, if there are any changes or corrections you want to
7 testimony. To the extent that you understand the 7 make, you have an opportunity to make them. And the last
8 question regarding whether you ever had a fear that any 8 couple people who have been deposed here agreed to a
9 particular teacher would do a shooting, [ don't object to 9 period of a three-week period to have to read over the
10 you making an answer. 10 deposition and decide if they wanted to make any changes.
11 MS. LARKINS: Would you like me to restate? 11 And then you sign it when you have made your changes or
12 THE WITNESS: (Witness nods head.) 12 decided you didn't want to make changes And you mail it
13 MS. ANGELL: Is the prior question stricken, 13 to Ms. Angell.
14  then? ’ 14 Do you want two discuss the three-week period or
15 MS. LARKINS: Yes. 15  does that sound good to both of you?
16 Q. When you became afraid of shootings at schools, | 16 MS. ANGELL: Will you be traveling out of town
-{ 17  did you become afraid that'a particular teacher might 17 at any time between now and the end of the year?
18 come to-Castle Park and shoot people? 18 THE WITNESS: Yes. '
19 - A. No. 19 MS. ANGELL: We don't need to know where you're
20 Q. Did it -- when you became afraid of shootings at | 20 going, but what are the approximate dates of your first
21 schools, did it ever cross your mind that a teacher might | 21 travel?
22 come to your school and shoot people? 22 THE WITNESS: The 16th of November through the
23.. MS. ANGELL Objection. Vague and amblguous, 23 30th of November.
24 overbroad. : 24 MS. ANGELL: And will you also be traveling in
25 THE WITNESS: Not that I remember. 25 December? '
20 (Pages 74 to 77) A
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1 THE WITNESS: Yes. Well, Mrs. Larkins, if you 1 aweek —
2 wish to pay to have this transcript expedited so that it -2 THE WITNESS: (Witness nods head.)
3 can be received by Mrs. Snyder by November 15th, not just| 3 MS. LARKINS: - to do the tumaround?
4 mailed to her, but received by her that day, I don't 4 MS. ANGELL: She needs at least that long.
5 know. I mean, are you going on a vacation? You're going | § MS. LARKINS: No. I meant you.
6 ona vacation? ' 6 THE WITNESS: Yes. Yes.
7 THE WITNESS: Iam going -- yes, I am going out 7 MS. ANGELL: You're not deposing her any more.
8 of'town to see family. ' 8 You're finished deposing her. You and I are making a
9 MS. ANGELL: Okay. . 9 stipulation. And I am having this conversation with her
10 MS. LARKINS: I don't particularly think that we 10 in front of you. Okay?
11 needto have it expedited. So, you will be back in town 11 ~ MS.LARKINS: Okay.
12 around December 1st? ) 12 MS. ANGELL: So, and for every day after
13 THE WITNESS: Correct. 13 November 23rd that I do not have the transcript, if the
14 MS. LARKINS: And then how long will you be in 14 transcript is not received by me by November 23rd at 4:00
15 town? 15 p.m, then I am going to need additional time because of
16 THE WITNESS: I will be in town for a week and 16 the holiday and mail and problems and stuff like that.
17 then I will be out of town for four days. 17 But you can get it -- to the court reporter, you can get
18 MS.’ANGELL: Let's stop right there. During the 18 it within two weeks, right?
19 first week of December -- 19 THE REPORTER: Uh-huh.
20 THE WITNESS: Uh-huh. - 20 MS. ANGELL: Yes? Thank you. Allright. So
21 MS. ANGELL: -- assuming that the deposition 21 are you done proposing your stipulation, Ms. Larkins?
22 transcript is at your house when you retum -- 22 MS. LARKINS: No. I can think of two more
23 THE WITNESS: Uh-huh. 23 things I can say.
24 MS. ANGELL: -- from your trip, will you be able | 24 MS. ANGELL: Allright. Let's hear them.
25 to have an opportunity to reviéw that transcript and get - | 25 MS. LARKINS: The original will be kept by
Page 79 . Page 81
1 it back to me by December 10th? 1 Ms. Angell and/or her law firm. And, in the event the
2 THE WITNESS: Yes. . 2 original is lost, a certified copy will be acceptable in
3 MS. ANGELL: Okay. So, as long as I have the 3 place of an original and a faxed signature will be
4 transcript at my office two weeks from today -- that 4 acceptable in place of an original. That's all I can
5 would be the 23rd -- so that I can get it delivered to 5 think of. If anyone else-wants to stipulate to anything
6 her, then she will have 10 days to make any corrections | 6 further -- .
-7 to it from the time that she receives it, because she 7 MR. HERSH: Not from me.
8 won't receive it until when she gets back. So, that E 8 MS. ANGELL: And the original transcript that
9 would be aiming for December 10th, assuming that 1 9 you're sending is going to have an index and a condensed?
10 receive it on or before November 23. 10 THE REPORTER: The original does not. If you
11 MS. LARKINS: So from that I conclude that you .| 11 order a copy, then you get a disk and a condensed.
12 two are -- you're also going out of town then right after | 12. MS. ANGELL: I don't need a disk. I need an
13 the 23rd? 13 index and a condensed.
14 MS. ANGELL: 1 can't read her depo for her. She | 14 THE REPORTER: Okay. Just so you know, that's a
15 is going to be gone. 15 copy, though, the equivalent of a copy. The original is
16 MS. LARKINS: No. 16 just the original that she is paying for, the 0 and one
17 . MS. ANGELL: And I have to have an opportunity | 17 copy. ‘ :
18 to get it in the mail to her. So, she won't receive it 18 MS. ANGELL: Okay. We'll talk about it after.
19 until December 1. 19 That will work. So stipulated.
20 MS. LARKINS: Uh-huh. I see: 20 ~ MS. LARKINS: You, Michael?
21 MS. ANGELL: So, she said that, you know, 21 MR. HERSH: So stipulated. Did I interrupt?
22 assuming that she actually has it by December 1, she 22 MS. LARKINS: Did you stipulate?
23 should be able to review it, make any changes and let me | 23 MR. HERSH: Yes.
24 know about the changes by December 10. 24 MS. LARKINS: Okay.
25 MS. LARKINS: Isee. So you just feel you need |25 VIDEOGRAPHER: All right. This concludes
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today's deposition. We are going off the record at 3:18
pm. '

(The deposition was concluded at 3:18 p.m.)

: LA ENE NI

I, Karen Snyder, swear, under penalty of
peljury, that I have read the foregoing deposition, and
that it is true and correct, to the best of my knowledge
and belief. )
Signed on this day of ,2004

at

(City) (State) ’

KAREN SNYDER

O 00 3O\ e W
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-STATE OF CALIFORNIA)

Page 83

ss
COUNTY OF SAN DIEGO)

I, Diane M. Holnback, a Certified Shorthand ‘
Reporter, Certificate No. 11686, in and for the County of
San Diego, State of California, do hereby certify that
the witness in the foregoing deposition was by me first
duly sworn and that the foregoing testimony was reported
by me and was thereafter transcribed with computer-aided
transcription under my direction, and that the foregoing
is a full, complete, and true record of said proceeding.

I further certify that I am a disinterested
person and am in no way interested in the outcome of this
action, nor connected with or related to any of the
parties in this action or to their respective counsel.

The dismantling, unsealing or unbinding of the
original transcript will render the reporter's
certificates null and void.

IN WITNESS WHEREOF, I have hereunto set my hand
on this 22nd day of November, 2004.

Diane M. Holnback, C.S.R.
Certificate No. 11686

22 (Pages 82 to 83)
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IN THE SUPERIOR COURT OF THE STATE OF CALIFORNIA
IN AND FOR THE COUNTY OF SAN DIEGO

MAURA LARKINS, *
o .
Plaintiff, *
. . |

vs. _ ‘ * Case No. GIC 781970
*
RICHARD T. WERLIN, etc., *
et al., - ' *
. *
Defendants. *

VIDEOTAPEDA _DE‘.POS'ITION OF N'IKKI PEREZ
Taken at San Diego, California
November 29, 2004

Claudia A. Witt, CSR
Certificate No. 10797
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Page 2 o Page 4
1 I-N-D-E-X . 1 THE VIDEOGRAPHER: This is the video deposition of
2 VIDEOTAPED DEPOSITION OF NIKKI PEREZ PAGE| 2 Nikki Perez being taken on behalf of plaintiff in the matter
3 Novem§er 29,2004 3 of Maura Larkins versus Richard T. Werlin, et cetera, et al.,
Examination by Ms. Larkins 4 4 San Diego Superior Court case No. GIC 781970. This
4 5 deposition is being held in the offices of San Diego Court
. Examination by Ms. Angell 7 6 Reporting, located at 319 Elm Stre;g Suit 100, San Diego,
5 7 Califomia. Today is Monday, November 29th, 2004, and the
6 EXHIBITS: PAGE 8 tifnc is pou./ 3.:26 pm My name .is Gregg Eisman. I'm a legal
7 9 video specialist with Videographics, located at 1903 30th
(None offered) 10 Street, San Diego, California. The certified shorthand
'8 11 reporter is Claudia Witt of San Diego Court Reporting.
9 12 " For the video record, would counse! please state
:(1) 13 their appearances. '
12 14 MS. LARKINS: Maura Larkins, plaintiff in pro per. -
13 15 MS. ANGELL: Keily Angell for Robin Donlan and
14 16 . Linda Watson. '
15 17 MR. HERSH: Michael Hersh on behalf of the
:,6/, 18 association defendants. :
18 . 19 THE VIDEOGRAPHER: Would the reporter please swear
19 . 20 the witness.
20 21 (At this point, the deponent was placed under oath
21 22 by the court reporter.)
22 |23
23
24 24 EXAMINATION BY MS. LARKINS:
25 25 Q. Good afternoon.
Page 3 Page §
1 VIDEOTAPED DEPOSITION OF NIKKI PEREZ 1 A. Good afternoon.
2 : PR
3 Pursuant to Notice to Take Deposition, and on the 29th 2 Q. Ms. Perez, are you feeling well today?
4 day of November 2004, commencing at the hour of 3:26 p.m. at 3 A. Yes, ] am.
.5 319 Elm Street, Suite 100, in the City and County of San Diego,
6 State of California, before me, Claudia A. Witt, Certified 4 Q Can you think of any reason Why you wouldn't be
7 Shorthand Reporter in and for the State of Califomnia, 5 able to give your best testimony?
8 personally appeared: ;
9 NIKKI PEREZ, 6 A. No. There ‘xs nont:. ' .
10 Witness hercin, who, called as a witness by the Plaintiff, 7 Q. Okay. I'd like to just do a quick review of your
11 being by me first duly swomn, was thereupon examined as a 8 education and employment. Could you state for the record
12 witness in said cause. ; .
13 9 where and when you graduated from high school?
" APPEARANCES 10 A. 1 graduated from Castle Park High School in 1975.
For the Plaintiff. MAURA LARKINS 11 Q. And then as far as education or employment goes,
15 ;15?3:58 f\u‘gﬁ} C‘-’“f,'z o 12 what did you do after that?.
16 (6,9)122‘,_00é; mia 9201 13 A. T continued on at Southwestern College, community
" (In Propria Persona) 14 college. Then went to night school. I continued there,
For Chula Vista CALIFORNIA TEACHERS ASSOCIATION 15 finished my A.A,, and over many years later transferred to
18 Educators, By: MICHAEL HERSH, ESQ. 16 San Diego State and eventually graduated from San Diego
Califomia Teachers Post Office Box 2153 :
19 Association, 11745 East Telegraph Road 17 State. And in there I was a mommy. .
VirginiaBoyd and  Santa Fe Springs, California 90670 18 Q. Yeah, when you only talk about education and
20 Timothy O'Neill:  (562) 942-7979 H it H
(Ap ‘elephonically) 19 employment, you leave quite a bit out. And what did you do
21 20 after you graduated from San Diego State?
. F°; *E:’:;;‘ 3‘:&0’“ gﬂrﬁ: ﬁmgﬁ%’;‘z& HOLTZ 21" A. Ientered the credential program, and I ﬁmshed
an n: . 3 .
401 West X Street, I5th Floor 22 in'95, May of '95. And then I received employment from
23 S:F9D2i;§°§%ifoma 92101 23 Chula Vista Elementary School District in August of '95.
2 ©1op32- 24 Q. And what school did you work at?
25 AlsoPresent:  Gregg Eisman, Videographer ' 25 A. Castle Park Elementary School.
2 (Pages2to 5)
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1 Q. Okay. At some time did you come to know someone 1 Q. Okay. So I think that clarifies. Did you »
2 named Shelley Rudd? 2 understand Ms. Larkins' questions to be asking you about your
3 A. Yes. 3 own children that you're the mother to --
4 Q. And how did that come to pass? 4 A. Yes.
5 A. Shelley Rudd is -- was the teacher that taught my 5 Q. --versus other children that you teach?
6 children, my eldest, to read. She was the Ist grade teacher 6 A. No, Idid not. I thought she was referring to
7 at-- 7 only my own children.
8 Q. Harborside? 8 Q. Okay.
9 A. Harborside. Thank you. Yes, she was a st grade 9 A. Yes.
10 teacher at Harborside. 10 +Q. And that's what you answered?
i1 Q. Okay. Anddid you become ﬁ1ends with Shelley = |11 A. Right.
12 Rudd when she was your children's teacher? 12 MS. ANGELL: Okay.
13 A. I-Iwouldn't characterize it as being friends, ] 13 THE WITNESS: That's the capacity.
14 but I respected her greatly because I admired her as a 14 MS. ANGELL: No more questions.
15 teacher, and I thought she did a wonderful job for my children. | 15 Q. Oh,Igota question. Sorry.
16 Q. When you became a teacher yourself, did you have 16 Mrs. Perez, did anyone ever tell you that Maura
17 occasion to speak with Shelley Rudd during the workday? 17 Larkins was a dangerous person who needed to be arrested
18 A. No,Idid.not. 18  because she had a handgun or at least one handgun?
19 Q. Were you ever on any committees together after 19 A. No.
20 school? 20 MS. ANGELL: That's all.
21 A. No. 21 MS. LARKINS: Okay. Ms. Perez, what's going to
22 Q. Did you at all communicate with Ms. Rudd aﬂer 22 happen now -- this is going to be real easy for you because
23 your children left her classroom? ‘ 23  this was a really short depositibn, is you're going to get a
24 A. Trecently ran into Ms, Rudd at a district- 24 copy of this transcript in the mail. This is one volume of
25 sponsored writing workshop, and that was the first and only 25 my deposition. And you're going to getto read overit, and
Page 7 Page 9
1 -time I recall ninning into her since we left Harborside School. | 1 ifthere's anything in it that you want to change, you can
2 Q. Did you ever tell anyone at Castle Park that you 2 make changes on this page in the front. And then when you
3 had talked on the phoné td your friend Shelley at Harborside? | 3 have -- you know, you're ready to state that with these
4 A. Thave never spoken to Ms. Rudd on the phone before. | 4 changes this deposition is my correct testimony, there will
5 Q. In other words, you're saying that apart.from this 5 be asignature page in the back that you sign. And this is
6 recent -- did you say writing -- 6 mine, and I'm going to give it to you right now, Ms. Angell.
7 A. Writing workshop. 7 Okay. Ihad one week to look over that deposition and sign
8 Q. Writing workshop you've never spoken to Shelley 8 it. How long do you think you would need to look over yours?
9  Rudd since your children left her classroom? 9 THE WITNESS: I know in my --
10 A. Cormect. 10 MS. LARKINS: It'smy -- .
11 MS. LARKINS: Okay. That's all the questions I 11 THE WITNESS: In my job capacity I have parent/
12 have. : 12 conferences coming up so I know I'll be extremely busy with
13 . 13 that, and so I really don't see getting to it until beyond
14 EXAMINATION BY MS. ANGELL: ' . 14 parent conferencing. I'm sorry.
15 Q. Thave a question. I don't understand what is 15 = MS.LARKINS: Well, that's fine. The law actually
16 meant by -- regarding time frame of when your children left 16 sort of recommends 30 days. You can stipulate to something
17 Ms. Rudd's.classroom. What time frame are you talking about?] 17 shorter, but 30 days would be fine with me. Does that sound
18 A. Ms. Rudd was my eldest child's teacher. That. 18 good to you?
19 . means she was -- my eldest child was born in '81, so she 19 MS. ANGELL: Do you mean 30 days from the date
20 entered 1st grade -- what would that make it, '86, 1986, and 20 that she receives a copy of the transcript?
21  she was my daughter's Ist grade -- so it would be 1986. 21 MS. LARKINS: That's exactly what I mean.
22 1987, 1988 time frame she was my son's 1st grade teacher, and | 22 THE WITNESS: Yes, I believe I can do that.
23 after that encounter we wete gone from that school whenmy | 23 MS. LARKINS: Okay. All right then. Shall we
24 eldest child - my eldest child did -- went through 2nd grade 24  stipulate that the court reporter will send this transcript
25 at Harborside Elementary. 25 toKelly Angell, right, and then Kelly Angell will send it to
3 (Pages6t09).
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you. When you receive it, you get 30 days to look it over -
and sign it and return it to Kelly Angell. And let's stipulate
that a fax signature is as good as an original on the
signature page of the deposition. And if no signature is
received within 30 days, we'll consider it signed as it is.
And the original will be kept by Ms. Angell. And if the
original is lost or unavailable, a certified copy will be
acceptable in place of the original. And shall we stipulate
to that? . .

10 MS. ANGELL: So stipulated.

11 MS. LARKINS: Mr. Hersh?

12 MR. HERSH: Stipulated.

13 MS. LARKINS: Okay. I think we're finished.

14 THE VIDEOGRAPHER: This concludes today's
15 deposition. We're going off the record at 3:35 p.m.

16 ¥ ¥ % % %

17 I, NIKKI PEREZ, swear under penalty of perjury
18 that I have read the foregoing, and that it is true and

19 correct, to the best of my knowledge and belief.

20 Signed on this  day of , 2004,

21 at ' , L

(City) (State)

W00~ W &a W —

NIKKI PEREZ

Page 11

STATE OF CALIFORNIA )
COUNTY OF SAN DIEGO )

I, CLAUDIA A. WITT, Certified Shorthand Reporter
licensed in the State of California, License No. 10797,
hereby certify that the deponent was by me first duly sworn
and the foregoing testimony was reported by me and was
thereafter transcribed with Computer-Aided Transcription;
that the foregoing is a full, complete, and true record of
10 said proceeding.
i1 I further certify that I am not of counsel or
12 attorney for either or any of the parties in the foregoing -

13 proceeding and caption named or in any way interested in the
14 outcome of the cause in said caption.

15 The dismantling, unsealing, or unbmdmg of the

16 original transcript will render the reporter's certificates

17 null and void.

00 =3 ON L & W N =

=}

18 In witness whereof, I have hereunto set my hand
19 this day: December 10th, 2004

20 .

21,

CLAUDIA A. WITT, CSR
22 Certificate No. 10797

23 ’

24

25

4 (Pages 10 to il)
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SUPERIOR COURT OF THE STATE OF CALIFORNIA
- o , ( IN AND FOR THE COUNTY OF SAN DIEGO

MAURA LARKINS, * (
* :
Plaintiff, * !
R
vs. - * Case No. GIC 781970

RICHARD T. WERLIN, etc., et al., *

Defendants. ' * : ,

DEPOSITION OF MICHELE LEON-SCHARMACH - %

Taken at San Diego, California
Wedneéday, November 10th, 2004

Diane M. Holnback, C.S.R.
- Certificate No. 11686
T.A. Martin, C.S.R.
Certificate No. 3613
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Page 6 Page 8
1 Q. Are you feeling well today? I Q. Okay.
2 A. Yes. 2 A. --2002, someplace in there.
3 Q. Do you feel that you can give your best 3 Q. Maybe sooner?
4 testimony today? . 4 . A. Youknow, I really don't remember the exact
5 A. I certainly do. 5 date. Idon't recall.
6 Q. Okay. Great. I will just do a standard 6 Q. Okay. Because -- okay. Would the year 1997
7 history, you know, of your education and employment. 7 sound also a possibility?
8 Can you tell me where you graduated from high 8 A. Yeah. Uh-huh.
9 school? 9 Q. Could well have been?
10 A. Bakersfield High School. 10 A. Could be. Could be.
11 Q. Okay. And what did you do after thatas faras | 11 MS. ANGELL: And I am going to instruct the
12 education or employment? 12 witness to please wait until the question is fully asked
13 A. 1 went to Bakersfield Junior College; then 13 before responding, because you're expected to understand
14 transferred to San Jose State, where | stayed a year; and | 14 the entire question.
15 then I worked a year and went to Fresno State Extension | 15 THE WITNESS: Okay.
16 and then ended up with more upper division units inmy | 16 MS. ANGELL: There can only be one person
17 major with Fresno State. So I transferred to Fresno 17 talking on the record at a time because, otherwise, we
18 State and graduated there -- 18 will drive the poor court reporter insane.’
19 Q. Uh-huh. 19 THE WITNESS: [ am sorry. -
20 A. -- and worked a year as a social worker and then | 20 MS. ANGELL: She has to take down every word
21 was in Child Welfare and decided | wanted to be a 21 that's being said. So, if you could, please wait until
22 teacher. And so I went back and got my teaching 22 Mrs. Larkins is done with her question.
23 credential -- 23 THE WITNESS: Okay.
24 Q. Okay. ' 24 MS. ANGELL: Provide an opportumty for counsel
25 A. -- and then worked my first two years in : 25 on the phone and for me to make our objections, if
Page 7 Page 9
1 Riverside and then transferred to San Diego -- | mean to 1 necessary, and then you can respond.
2 Chula Vista -- in 1969. 2 THE WITNESS: Okay.
3 Q. And do you remember when you came to Castle Park | 3 MS. ANGELL: Okay. Thanks.
4  Elementary? ) 4 BY MS. LARKINS:
5 A. Oh, I had been in and out of there for years as 5 Q. Do you recall a time when Gretchen Donndelinger
6 alibrarian and | was there for awhile and I don't 6 came to be principal of Castle Park Elementary?
7 remember the exact date. 7 A. Yes. .
8 Q. Right. 8 Q. Okay. Does it seem to you that Gretchen
9 A. You know, | remember, you know, Oscar was 9 Donndelinger and I came to Castle Park around the same
10 principal there for awhile. George somebody was 10 time?
11 principal there for awhile years ago, years ago. And 11 A. [just don't recall. '
12 then [ was transferred to several other schools and then 12. Q. Okay. But, if I told you that we both came in
13 1came back to Castle Park. So I was in and out of there 13 in 1997, you wouldn't disagree?
14 for quite a few years. 14 A. T have no reason to disagree.
15 MS. ANGELL: I am going to ask the witness to 15 Q. Okay. What kind of relationship did you have
16 please listen carefully to the question asked and respond 16 with me when we first became acquainted?
17 only to the question that's asked. 17 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous.
18 THE WITNESS: Okay. ) 18 . MS. LARKINS: [ will try again.
19 MS. ANGELL: Thanks. 19 Q. Did you and I have a positive, friendly
20 BY MS. LARKINS: 20 relationship when we first became acquainted?
21 Q. Okay. Did there come a time when you became 21 A. I thought so.
22 acquainted with me? - 22 Q. Do you have positive relations with most or all
23 A. Yes. 23 of'the staff that you work with? ‘
| 24 Q. And, just ballpark, about when was that? . 24 A. Yes.
25 A. Maybe the year 2000, 2001 -- 25 MS. ANGELL: ObjﬁCllOﬂ Compound and
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1. conjunctive. Do you want to know if she has what she 1 MS. ANGELL: You testify as to what you know,
2 considers to be a positive relationship with most or -- 2 not what she tells you.
3 MS. LARKINS: I will rephrase. 3 THE WITNESS: Okay.
4 MS. ANGELL: So the first question is stricken? 4 s (Exhibit 2 was marked for identification.)
5 MS. LARKINS: Yes. 5 MS. LARKINS: Okay. I'd like to ask that this
6 MS. ANGELL: Okay. 6 document be labeled Exhibit 2.
7 BY MS. LARKINS: 7 Q. And could you just look over that document?
8- Q. Do you have a positive relationship with most of 8 Have you ever seen this document before?
9 the staff that you work with? 9 A. No.
10 A. Yes. 10 Q. Okay. Did there ever come a time when you
11 MS. ANGELL: And you mean currently in the 11 worked at Castle Park that you became aware that | had
12 2004/2005 school year on that question? 12 complained that I was being harassed?
13 MS. LARKINS: Let me ask another question. We 13 A. No.
14 can strike that question. 14 Q. Okay.
15 MS. ANGELL: And the response? 15 A. No.
16 MS. LARKINS: And the response. 16 Q. Okay. Could you make a -- could you teil me the
17 MS. ANGELL: Do you see how you need to let me | 17  date on this document? '
18 get the objection in so that you understand the question? 18 MS. ANGELL Objection. Give me time to Objecl
19 THE WITNESS: Uh-huh. 19 Okay? -
20 MS. ANGELL: Because that question could have 20 THE WITNESS: Uh-huh.
21 been for your 30 years or however long you have been with | 21 .MS. ANGELL: The document speaks for itself.
22 the District. 22 BY MS. LARKINS:
23 THE WITNESS: Uh-huh. Uh-huh. 23 Q. You can go ahead and answer the question.
24 MS. ANGELL: So, let's make sure you understand 24 MS. ANGELL: She wants to know what whoever made
25 the question before you answer it. 25 this thing wrote on it.
Page 11 ' Page 13
] THE WITNESS: Okay. 1 THE WITNESS: Okay.
2 BY MS. LARKINS: 2 MS. ANGELL: So she wants you to read the
3 Q. Okay. Do you try to have a positive 3 letter, part of the letter, into the record.
4 relationship with the people you work with wherever and | 4 THE WITNESS: The date? Oh, read the letter?
5 whenever you work? S MS. ANGELL: She wants you to read the first
6 A. Yes. 6 line. :
7 Q. Do you remember what grade level classroom [ 7 THE WITNESS: The date? January 23rd, 2001.
8 taught when [ was at Castle Park? 8 BY MS. LARKINS:
9 A. Yes. 9 Q. Were you teaching -- were you the librarian at
10 Q. What grade level was that? 10 Castle Park in January of 20017
11 A. Third. 11 A. Yes.
12 Q. And do you remember whether 1 taught a bilingual | 12 Q. Okay. Do you believe that you became acquainted
13 class? 13 with me before this date?
14 A. Yes. 14 MS. ANGELL: Before what date? Vague and
15 Q. And did I? 15 ambiguous.
16 A. Yes. . 16 BY MS. LARKINS:
17 Q. Okay. I think it's going to be important for us 17 Q. This date of January 23rd, 2001.
18 to get a better ballpark on the time frames we are 18 A. I think so. I think you were a member of the
19 talking about. And I might be able to help with that by 19 staff for some time. Yeah.
20 putting in some exhibits. 20 Q. Okay. When you say "a member of the staff for
21 MS. ANGELL: Move to strike Plaintiff's 21 some time," do you mean as much as three and a half

22 commentary. No question pending.” Plaintiff's comments | 22 years?
23 are not testimony and are not to influence the testimony |23 A. You know, I'm -- I'm not sure when you were
24  that you-give today. : 24 hired on, but I remember you as being a part of the staff

25 THE WITNESS: Okay. 125 for some time there.
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Q. Okay. And by "some time” you mean a few years?

Page 16

BY MS. LARKINS:

1 1
- 2 A. A few years, yeah. 2 Q. Are you presently working full time at Castle
3 Q. Okay. And you would not rule out the 3 Park?
4 possibilityzhat it was about three and a half years 4 A. Yes.
5 before this date? 5 Q. Okay. Are you presently teaching second grade”
6 A. 1don't know for sure. I had two staffs. And 6 A. Yes.
7 soljust, you know, remember you being a part of the 7 Q. About how long have you been working full time
- 8 Castle Park staff. 8 at Castle Park? '
9 : Q. Okay. And do you remember that sometimes my 9 A. Two years. This is my second year.
10 kids wouldn't get their books turned in on library -- 10 Q. Okay. Before you began to work full time at
11 before Library Day. And you would call my room and ask | 11 Castle Park two years ago, were you working half time for
o 12 me to collect the library books from my students and send | 12 a number of years at Castle Park?
13 them over? 13 A. Yes.
14 A. That's general procedure, yeah. We can't be 14 Q. And when you were working half time for those
15 prepared for a class to come in, if we don't have the 15 years at Castle Park were you employed as a librarian?
16 books checked in. We always like to have your overdue 16 A. Yes.
17 list ready and be prepared for you. 17 Q. Do you have any idea about how long that period
18 Q. am really not trying to say anything negatwe 18 was when you were continually employed as a librarian
- 19 1am just trying to help establish memories. 19 half time at Castle Park just before you went into a
20 A. Right. 20 second grade classroom at Castle Park?
21 MS. ANGELL: And I am going to instruct the 21 A. Because | have been at so many schools, I think
22 witness to listen to the question that's asked and 22 it was about maybe 9 or 10 years.
23 respond only to the question that's asked, please. 23 . Q. Okay. When you were working half time at Castle
24 THE WITNESS: Okay. Okay. 24 Park, you weren't able to attend all staff meetings, were
25 MS. LARKINS: Okay. Let's see. Okay. This is 25 you?
Page 15 Page 17
I Exhibit 2. ' I A No.
2 Q. Okay. Some of the questions I ask I know the 2 Q. Okay. Did you attend some staff meetings at
3 answers to, but we have to put them in the record. 3° Castle Park during that time --
4 A. Uh-huh, 4 A. Yes.
5 Q. So I am going to ask you a question that sounds 5 Q. -- you were employcd half time?
6 sort of silly coming from me. 6 Do you recall the staff ever discussing the
7 A. Okay. 7 Comer Program?
8 Q. Did you work half time at Castle Park? 8 A. Oh, yes.
9 A. Yes. Uh-huh. 9 Q. Do you remember any of the basic principles of
10 Q. Okay. 10 the Comer Program?
11 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguousas | I1 A. Uh-huh. Both my schools were on Comer.
. 12 to time, do you mean did she work the entire time that 12 MS. ANGELL: Stop. '
13 she ever worked at Castle Park half time durlng a 30-plus 13 THE WITNESS: Okay. Yes, I do.
14 year time period. 14 MS. ANGELL: You have answered the question.
15 Do you see? Let me make my objection before you [5 BY MS. LARKINS:
= 16 answer. 16 Q. Could you tell me what you remember to have been
17 THE WITNESS: Yeah. Yeah. Okay. 17 the basic principles of the Comer Program?
18 MS. ANGELL: Okay? 18 MS. ANGELL: I am going to object that this line
B 19 MS. LARKINS: Okay. Let me try again. 19 of questioning concerning a Comer Program is not
20 MS. ANGELL: Are you striking the prior 20 reasonably calculated to lead to the discovery of
21 question? 21 admissible evidence in this case.
22 MS. LARKINS: Sure. 22 Causes of action here relate to alleged labor
- 23 MS. ANGELL: ,And the response? 23 code violations, conspiracy to slander and slander
124 MS. LARKINS: Sure. - 24. related to Mrs. Larkins' allegations that Robin Donlan
25 MS. ANGELL: Okay. 25 and her brother agreed to access Plaintiff's arrest

_ SAN DIEGO COURT REPORTING SERVICE
- 319 ELM STREET, SUITE 100, SAN DIEGO, CA 92101

5 (Pages 14 to 17)

619-232-1164
FAX 619-232-2616




Case 3:07-cv-02202-W('VMC Document 1-5  Filed 13‘/2007 Page 78 of 101

Larkins v. Werlin, et al. , ' Deposition of Michele Leon-Scharmach
Case No. GIC 781970 ' November 10, 2004 -
Page 18 . Page 20 -
1 records and disseminate information and, in fact, did 1 took it very seriously. And they followed the mandates
2 disseminate information from Plaintiff's arrest record. 2 of'the program. And there was a different buy-in at
3 There is also a cause of action against Does, 3 Castle Park where it was a little more surface than
4 - two of them, for intentional infliction of emotional 4 really in-depth commitment. to the program.
5 distress. And, therefore, the line of questioning 5 Q. Do you remember a program at Castle Park called -
6 concerning the Comer Process is not relevant nor designed| 6 Kingdoms? ’
7 to lead to the discovery of admissible evidence 7 A. Yes.
8 concerning those causes of action. And we will provide 8 Q. Do you remember that there was conflict at . ‘ o=
9 some small measure of latitude on exploring the issue to 9 Castle Park among teachers regarding the Kingdoms )
10 see if you get to anything that's relevant. And, if not, 10 Program? -
11 then I will ask you to move on. 11 A. Yes.
12 MS. LARKINS: Okay. Shall we agree to stipulate | 12 Q. Was the conflict at Castle Park regarding the -
13 that the objection you just made will apply to all 13 Kingdoms Program partly over whether or not to have the
14  questions today? 14 program?
15 MS. ANGELL: That all of your questions are 15 A. Yes.
16 neither relevant nor designed to lead to the discovery of | 16 Q. Do you recall the time when the teachers voted
17 admissible evidence? v 17 on whether or not to continue the Kingdoms Program?
18 MS. LARKINS: Yes. 18  A. Yes. ’
o 19 MS. ANGELL: Yes. . 19 MS. ANGELL: I want to remind you to testify to
20 MS. LARKINS: Okay. Would you like to stipulate | 20  what you know.
21 also, Mr. Hersh? 21 THE WITNESS: I remember, yes.
22 MR. HERSH: Yes. Can you hear me? 22 MS. ANGELL: Okay.
23 MS. LARKINS: Yes, we can. 23 BY MS. LARKINS: B
24 MR. HERSH: Okay. So stipulated. 24 Q. Do you remember more than one time when the
25 MS. LARKINS: So stipulated. Okay. Now, let me | 25 teachers voted on whether to continue the Kingdoms
Page 19 - Page 21
1 seeif I remember. Oh, oh, yes. 1 Program?
2 MS. ANGELL: If you want to withdraw the 2 A. Yes.
3 question and start over, that would be one thing, or she 3 Q. Was the first time the teachers voted done by
4 can maybe read it back. 4 secret ballot?
5 MS. LARKINS: [ will withdraw the question and 5 A. 1 don't recall. L
6 ask it again. 6 Q. Okay. The first time the teachers voted did
7 Q. What do you recall to have been the basic 7 they vote to discontinue the Kingdoms Program?
8 principles of the Comer Program? 8 A. 1 don't recall whether that was the first vote
9 A. Agreement by consensus, giving people equal 9 ornot.
10 chance to have an opinion on a subject, but I remember we | 10 Q. Okay.
11 had the timer so that subjects were not allowed to go on 11~ A. Ijust remember the discussions.
12 forever, that there was a no-blame policy, and that's the 12 Q. Do you recall that a decision was made by the
13 general stuff that [ really remember that [ liked so much 13 Staff Parent Management Team to continue Kingdoms at
14 about the program. Yes. v 14 Castle Park?
15 Q. What was the other school where you became 15 A. Yes.
16 familiar with the Comer Program? 16 Q. Now that you have recalled this decision by the
17 A. Silver Wing Elementary. 17 SPMT, do you recall that that decision was overruling a
18 MS. ANGELL: Silver Wing? 18 decision by the teachers to discontinue Kingdoms?
19 THE WITNESS: Silver Wing, two words. 19 . A. Idon'trecall. ’ -
20 BY MS. LARKINS: 20 Q. Okay.
21 Q. Would you say that the Comer Program was more 21 A. I may have missed that meeting.
22 successful at Silver Wing than it was at Castle Park? 22 Q. Okay. .
23 A. Yes. 23 MS. ANGELL: I'd like to take a break, please.
-{ 24~ --Q. In-what way was it more successful? 24 MS. LARKINS: Certainly. -
25 A. 1think the staff was more committed and they " |25 MS. ANGELL: Let's take a break for a minute.
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Page 22 Page 24
! MS. LARKINS: Is that all right with you, 1 MS. ANGELL: Move to strike Plaintiff's comment
2 Mr. Hersh? ' 2 after deponent's response to the question.
3 MR. HERSH: [ am sorry. I missed the question. 3 BY MS. LARKINS:
4 MS. ANGELL: - Michael, we are just going to take 4 Q. Okay. Was there a time when you were afraid
5 areal quick break. 5 that I might physically harm you?
6 MR. HERSH: Sure. Thanks. 6 A. No. |
7 VIDEOGRAPHER: We are going off the record. The | 7 Q. Okay. Do you recall a time at the beginning of
8 timeis 10:42 am. 8 aschool year when there-was a problem about scheduling
9 (A recess was taken.) 9 my class for library?
10 VIDEOGRAPHER: We are going on the record. The | 10 A. Uh-huh. Yes, I do.
11 timeis 10:49 am. 11 Q. Okay. Did you -- what was the name of your aide
12 MS. ANGELL: And Mrs. Scharmach needs to clarify | 12 when you worked in the library?
13 something that she said before we went off the record. 13 A. Janet Clark.
14 THE WITNESS: Okay. I don't -- you know, when 14 Q. Okay. Do you recall discussing with Janet Clark
15 we discussed the decision that was made, I was just'at 15 the problem of scheduling my library time?
16 the staff meeting. I don't remember truly them stating 16 A. Yes.
17 this organization, this group or this group, you know, 17 MS. ANGELL: I am going to ask the witness to
18 overrode a decision or made a decision. I just remember 18 pause -- :
19 it being announced that we were going to have Kingdoms. 19 THE WITNESS: Okay. -
20 MS. LARKINS: Okay.’ 20 MS. ANGELL: -- before answering and give me a
21 THE WITNESS: | wasn't part of the program. 21 chance to object.
22 BY MS. LARKINS: 22 THE WITNESS: Okay.
'23 Q. Okay. Were you at a staff meeting when Roger 23 MS. ANGELL: The question is vague and ambiguous
24 Cunningham came to the -- he was a Comer representative | 24 - as to time. I think your testimony is that Janet Clark
25 and a retired principal from Chula Vista Schools and he 25 was your aide the entire time that you were --
Page 23 Page 25
1 came and talked to the staff about the fact that the SPMT 1 THE WITNESS: Uh-huh. Uh-huh.
2 had decided that Kingdoms would continue and instruct the | 2 MS. ANGELL: -- hold off on answering until |
3 staffon-- 3 get my question out.
4 A. I'don't recall that. 4 THE WITNESS: Okay. Okay.
S Q. -- how it should be handled? 5 MS. ANGELL: Iknow it's hard. It's not like
6 A. No, I don't recall. 6 normal conversation. )
7 MS. ANGELL: I am going to instruct the witness 7 THE WITNESS: Yeah. Okay.
8 to wait until the question is asked, give me a chance to 8 MS. ANGELL: Allright? Is it your testimony
9 objecttoit -~ 9 that Janet Clark was your library aide the whole time
10 THE WITNESS: Okay. 10 that you worked as a librarian at Castle Park Elementary
11 MS. ANGELL: -- and refrain from doing head 11 School?
12 nods, yes or no, because the poor court reporter over 12 THE WITNESS: She was -- no, she was not my aide
13 there needs to be able to type everything down. And 13 the whole time.
14 that's also kind of interrupting, you know, even though 14 MS. ANGELL: Okay. Well, then I don't think
15 it doesn't seem like it. 15 that she understood your question, Mrs. Larkins. Do you
16 THE WITNESS: Yeah. Okay. 16 want to clarify that point or should [?
17 MS. ANGELL: All right? So I will move to 17 MS. LARKINS: I withdraw the question.
18 strike the question as actually being testimony, because 18 MS. ANGELL: Okay.
19 it wasn't a question. . 19 MS. LARKINS: Did you have any objections to the
20 MS. LARKINS: I withdraw the question. Let's 20 question about -- you know what? 1 am going to reask
21 see. 21 everything about Janet Clark.
22 Q. Are you afraid at this time that I might 22 MS. ANGELL: Thank you. It was confusing.
23 physically harm you? 23 MS. LARKINS: Okay.
24 A. No. 24 Q. Was it only one year when there was a problem
25 MS. LARKINS: 1 am happy to hear that. 25 with scheduling my class for library time?
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1 A. That's the only year I recall. 1 or they want a block of time, they would do that within,
2 Q. Okay. During the year where you recall that 2 you know, themselves. And then Jan and [ could be
3 there was a problem with scheduling my class -- 3 working on the automation so we could open as soon as
4 A. Uh-huh. ' : 4 possible. -
5 , Q. --did you discuss the problem with Janet Clark? 5 So, it was posted a month, and after a month we
6 A. Yes. We discussed all scheduling problems. 6 took it down, put it into the computer and distributed a
7 Q. Okay. Did I -- rather did my class miss their 7 schedule to everybody. So, and when we discovered we had
8 first lesson of the year that year when there was @ 8 missed you, we really did feel bad, but it was at the
9 problcm'scheduling my class? 9 beginning of a workday. And we had classes back to back
10 A. Yes. 10 to back in the library. And we had written you a littie
11 Q. Okay. Did Janet Clark tell you that she told me 11 note: "We have got to get together with you and schedule
12 aftérward that my class had missed their lesson? 12 atime. Okay?"
13 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous as | 13 Q. Il distinctly recall the Ilttle note that you
14 totime. Did Janet tell her when? 14 wrote. Was the note that you wrote on a small blue
15 MS. LARKINS: Okay. Strike the question. Iam 15 paper?
16 trying to figure out how to ask this. 16 A. ldon't recall.
17 Q. Do you know how I found out that my class had 17 Q. Okay. Did you not start Ilbrary classes until a
18 missed their library time? 18  month had passed?
19 A No 19 A. That's right."We were automatmg (Wltness
20 Q. Okay. Do you recall why I wasn't told when my 20 nods head.)
21 library time was? 21 Q. Okay.
22 MS. ANGELL: Objection. Assumes facts not in 22 A. And the schedule was posted for that month in
23 evidence. 23  the lounge. And that was the decision of the staff
24 MS. LARKINS: Okay. 24 meeting and of the teachers as a body. And so everybody
25 MS. ANGELL: And it's argumentative. 25 had a chance and there were lots of changes, you know, to
Page 27 Page 29
1 MS. LARKINS: Okay. Let me strike that and try 1 putin the time that was best for them.
2 again. 2 MS. ANGELL: 1am going to ask the witness to
3 THE WITNESS: Uh-huh. 3 please --
4 MS. ANGELL: You could ask her if she told you 4 THE WITNESS: Yes.
5 or directed someone to tell you or something like that. 5 MS. ANGELL: -- listen to the question that's
6 BY MS. LARKINS: 6 asked-- /
7 Q. Do you know why my class missed their first 7 THE WITNESS: Okay.
8 library lesson that year? 8 MS. ANGELL: -- and respond only to the question
9 A. You weren't on the schedule. The schedule was 9 that's asked, instead of giving an explanatory narrative.
10 distributed at the beginning of, you know, that month. 10 If Plaintiff needs some additional information;, she is
11 And we missed it. We were automating the library. We 11 going to ask you for it. Okay?
12 were just head over heels in data. And so we had made a 12 THE WITNESS: Okay.
13 different decision as to scheduling that year at the 13 BY MS. LARKINS:
14 very, very first staff meeting. And we had said -- it 14 Q. Okay. Did I write my name on the schedule?
15 was the decision of the staff to post the schedule in the 15 A. No.
16 lounge and that everybody would sign up on their own that | 16 Q. Are you sure?
17 year. 17 MS. ANGELL: Objection. Argumcmzmve
18 Usually I take, you know, a sheet and I go from 18 THE WITNESS: I am not.
19 classroom.to classroom. That year, because we were 19 BY MS. LARKINS:
20 automating, you know, they didn't want to lose a day of 20 Q. Okay. When you say that I didn't write my name
21 my time, which is a lot of time when you're only every 21 on the schedule, do you say that with absolute certainty?
22 other week with me walking around, you know, with a 22 A. 1can't be absolutely certain. I don't have it
23 clipboard. So they said, "Just post it in the lounge.” 23 here.
24 And then everybody would write in pencil. And 24 Q. Okay. So you think it's pessible that I had
25 then, if they have team meetings and they want to change | 25  written my name and that you had forgotten that fact?
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1 MR. HERSH: Objection. Calls for speculation. 1 BY MS. LARKINS:
2 MS. ANGELL: And argumentative. 2 Q. Did you ever ask Rick Werlin to obtain a
3 BY MS. LARKINS: 3 restraining order against me?
4 Q. Okay.sWell, [ think I have got the information 4 MS. ANGELL: Objection. Seeks to invade
5 I need when you say you're not absolutely sure. 5 attorney-client insofar as it seeks to invade attorney-
6 A. Uh-huh. 6 client privilege. If the issue was discussed during a
7 Q. Okay. 7 meeting at which counsel were present, that's not part of
- 8 MS. ANGELL: Move to strike Plaintiffs comments | 8 your knowledge for purposes of this deposition and you're
9 after the witness' response. No question pending. 9 directed not to respond.
10 MS. LARKINS: Okay. 10 THE WITNESS: Okay.
11 Q. Did Jan Clark tell you that she had seen me in 11 MS. ANGELL: So, if you had some sort of
12 the lounge at recess and had directed me to find the note | 12 conversation with Mr. Werlin other than during meetings .
13 in my mailbox about my library time? 13 with counsel on the issue and other than at the direction
14 MS. ANGELL: Objection. Compound and 14 of counsel on the issue, then you can respond. But if
15 conjunctive. Do you want to ask one part of it at a time 15 it's an attorney-client issue, then no response to that.
16 so she can answer? ) 16 THE WITNESS: Okay.
17 MS. LARKINS: It's not compound and it's not 17 BY MS. LARKINS:
18 conjunctive. ‘ 18 Q. Did you ever meet with Rick Werltn to discuss me
19 MS. ANGELL: Yes, itis. You asked her did she 19 without any lawyers present?
20 tell you this and this. You can ask one thing at a 20 A. Yes.
21 time -- "Did she tell you the sky you was blue; did she 21 Q. About how many times did you meet with Rick
22 tell you the light was green" -- instead of, "Did she 22  Werlin to discuss me without any lawyers present?
23 tell you the sky was blue and the light was green?" 23 A. ldon't recall. One or two times.
24 MS. LARKINS: Plcase listen carefully, 24 Q. Okay.
25 Ms: Angell, to the questions so that we don't waste time | 25 MS. ANGELL: And I am going to instruct the
Page 31 Page 33
1 with your making mistaken objections to questions. 1 witness that with regard to questions that were posed to
2 MS. ANGELL: Can we have the question read back, | 2 you or were or were not posed to you by Rick Werlin or
3 please? 3 anybody --
4 THE REPORTER: “Question: Did Jan Clark tell 4 THE WITNESS: Uh-huh.
5 you that she had seen me in the lounge at recess and had b MS. ANGELL: -- insofar as questions were posed
6 directed me to find the note in my mailbox about my 6 to you at the direction of counsel in relation to the
7 library time?" 7 litigation brought by Ms. Larkins, you're not to respond.
8 MS. LARKINS: I stand corrected. 8 THE WITNESS: Okay.
9 Q. Did Jan Clark tell you that she had directed me 9 MS. ANGELL: So, do you understand what | am
10 to find the note in my mailbox about my library time? 10 saying? -
11 A. [ don't recall. 11 THE WITNESS: I am not sure.
12 Q. Okay. How many library sessions did my class 12 MS. ANGELL: Well, attorney-client
13 miss that year? 13 communications --
14 A. One, that I recall, and we made that up. 14 THE WITNESS: Uh-huh.
15 Q. Yes, I believe we made that up in January of 15 MS. ANGELL: -- and since Ms. Larkins sued you
16 2001. 16 some time ago in this litigation, although you're no
17 MS. ANGELL: Objection as to Plaintiff's 17 longer a defendant, so any discussions that you had with
18 testifying on the record. Do not base your responses on 18 counsel, but also it's called attorney work product and
19 anything that Plaintiff tells you. 19 it's a particular privilege. But an attorney's thoughts
20 THE WITNESS: Okay. 20 and impressions are not available for opposing parties
21 MS. ANGELL: You're here to give your testimony [ 21  to peruse. :
22 on what you know and remember, not the version of the 22 THE WITNESS: Uh-huh. Okay.
23 facts that Plaintiff wants to tell you she thinks 23 MS. ANGELL: So, if counsel directed questions
24  occurred. . - 24 to be asked of you --
25 THE WITl‘:JESS: Uh-huh. Okay. 25 THE WITNESS: Uh-huh.
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1 MS. ANGELL: -- then counsel's thought processes | | THE WITNESS: Okay.
2 and investigating are not opened for Mrs. Larkins to 2 MS. LARKINS: And, to make this simple, neither
3 explore. 3 dol. Tam going to atime before I filed the lawsuit.
4 ~ THE WITNESS: Okay. 4 THE WITNESS: Uh-huh. .
5 MS. ANGELL: So, why don't you confine your 5 MS. ANGELL: So you mean January 2002 or
6 responses on this to the time before January of 2002 when | 6  previous; is that correct?
7 this litigation started and we will see if that's 7 MS. LARKINS: We can -- Iet'sjust confine this
8 satisfactory to Mrs. Larkins. 8 102001,
9 BY MS. LARKINS: 9 -Q. Before I ever sued anybody, did you meet with
10 Q. Okay. SoIam only going to be asking you about | 10 Richard Werlin to discuss me without lawyers present?
11 discussions when there were no lawyers present. 11 A. [ don't recall.
12 "A. (Witness nods-head.) 12 Q. Okay. Was there ever a time whcn you felt
13 Q. Okay. Let's strike the last question and I'lt 13 might harm you physically?
14 try to ask it again. When you met with Richard Werlinto | 14 MS. ANGELL: Objection. Asked and answered.
15 discuss me without any lawyers present, did you ask him | 15 You have already answered the question. You don't need
16 to get a restraining order against me? 16 to respond to it multiple times. -
17 A. No, I did not ask for that. T was concerned. 17 THE WITNESS: Okay.
18 MS. ANGELL: I am going to instruct the witness | 18 ° MS. LARKINS: Okay. Fine. "
19 to answer the question that's asked. You have already 19 MS. ANGELL: You know what? | think I am wrong.
20 answered it, so please stop talking. 20 I think your prior question was whether she feared that
21 THE WITNESS: Yeah. 21 you would harm her physically. So, I am sorry. This
22 BY MS. LARKINS: 22 question was whether you felt that she would harm you
23 Q. [ was going to ask you anyway. Why did you meet | 23 ' physically.
24  with Rick Werlin regarding me without any lawyers 24 THE WITNESS: No.
25 present? 25 MS. LARKINS: I'd like to ask that this document
Page 35 Page 37
1 A. | was not always at the meetings.’ [ had two I be labeled Exhibit 3. And I would like to ask that this
2 schools. So, if | missed a meeting that concerned this, 2 exhibit be labeled Exhibit 4.
3 this problem where the other teachers were included, then 3 (Exhibits 3 and 4 were marked.)
4 he would come and just inform me of what had happened at| 4 MS. ANGELL: Mrs. Scharmach, have you seen
5 that meeting. Okay? Because [ was a part of the group 5 Exhibit 3 before today? _
6 and I couldn't be there, because they would not release 6 THE WITNESS: No. I --Idon't know ifl --
7 me from my other school. 7 well, I am not sure.
8 So, it was strictly on an informative kind of 8 MS. ANGELL: Do you need a break?
9 thing. You know, "This is what happened at the meetmg 9 THE WITNESS: Yeah. Let's break and talk about
10 Do you have a question?” 10 this a minute.
11 MS. ANGELL: Do you mean part of the group of 11 MS. ANGELL: Okay. And I have to go to the
12 people that Mrs. Larkins sued? : ' 12 bathroom anyway. Excuse me. !
13 THE WITNESS: Yes. 13 THE WITNESS: Okay.
14 MS. ANGELL: So these meetings were concerning | 14 VIDEOGRAPHER: We remember going off the record.
15 the litigation? 15 Thetimeis 11:11 am.
16 THE WITNESS: Right. 16 (A recess was taken.)
17 MS. ANGELL: Allright. 1don't want you 17 VIDEOGRAPHER: We are going on the record. The
18 answering any questions concerning meetings held with 18 timeis 11:33 am.
19 lawyers or in relation to comments made by lawyers. 19 BY MS. LARKINS: .
20 THE WITNESS: Okay. 20 Q. Okay. Let's look back at Exhibits 3 and 4.
21 MS. ANGELL: All right? That's attorney-client 21 After having some time to look at them, do they seem
22 privilege -~ 22 familiar to you now?
23 THE WITNESS: Okay. Okay. - 23 - A. Idon't remember writing them. It was a long
24 ~ MS. ANGELL: -- and attorney work product and 24 time ago, but what it did do is take me back to the
25 you're not to give her that information. 25 feelings that [ felt at the time.

10 (Pages 34 to 37)
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1 Q. Uh-huh. - 1 MS. LARKINS: Okay. So, let's say an attorney

2 A. And that was, you know, good, because over time 2 instructed her to discuss Maura Larkins with her fellow
3 you forget things and you forget the urgency you might 3 staff members when the attorney was not present. She
4 have felt at the time. So, I don't remember writing 4 should not tell me about that; is that your -- =

S them, but I do remember the feelings now that I was 5 MS. ANGELL: It depends. Why don't you ask a
6 experiencing at the time. ’ 6 specific question and [ will evaluate the questions as

7 Q. Do you now remember that you were afraid that | 7 they come.

8 might physically harm you? 8 MS. LARKINS: Okay. [ am going to try to ask

9 A. 1 was very uncomfortable with you coming to my 9 that last one again. :
10 home. Ithought it was inappropriate. And I guess that . 10 . Q. Did you ever discuss with other teachers,
11 I was uncomfortable with -- you know, I guess maybe 1 did [ 11  without an attorney present, the idea of asking for a
12 think you might in some way intimidate me. Okay? 12 restraining order against me?
13 Q. Okay. 13 MS. ANGELL: If there was such a discussion and
14 A. In some way intimidate me, yeah. 14 it was at the direction of counsel and you were acting on
15 Q. And, now that your memory has been refreshed, do | 15 counsel's direction in doing whatever it was --
16 you recall asking Richard Werlin in a meeting where there | 16 THE WITNESS: Uh-huh.
17 was no lawyers present to obtain a restraining order 17 MS. ANGELL: -- the things that you're directed
18 against me? 18 to do by counsel and conversations with counsel are not
19 A. 1don't remember asking him'to do that. No. 19 part of your knowledge for purposes of depositions.
20 Q. Do you remember discussing with other teachers 20 Okay?
21 in 2001 the idea of getting a restraining order against 21 THE WITNESS: Okay. I think I discussed it
22 me? ‘ 22 primarily with Rick Werlin and the counsel.
23 MS. ANGELL: And you mean other than 23 MS. ANGELL: And you're not going to discuss
24 conversation concerning attorney-client privileged 24 anything that you talked about with counsel. So --
25 meetings and attorney work product, meaning direction 25 THE WITNESS: Okay.

Page 39 Page 41

1 given by the attorneys? 1 MS. ANGELL: -- she doesn't get to find out what

2 MS. LARKINS: Yes. 2 you talked about with counsel. All right?

3 MS. ANGELL: So anything that is direction given | 3 THE WITNESS: Okay.

4 by the attorneys -~ 4 MS. ANGELL: If you talked with counsel about

5 THE WITNESS: Uh-huh. 5 your house being pink, she doesn't get to find out about

6 MS. ANGELL: -- if you were told to discuss with | 6 that you discussed the color of your housc with counsel.

7 your boss, Mr. Werlin -- I am assuming he was your 7 THE WITNESS: When this occurred, I called Rick

8 boss -- with Mr. Werlin, or if the attorneys told you to 8 right away, the next day.

9 do anything, she can't ask about that. So just -- she 9 MS. ANGELL: When what occurred?

10 means separate. And, if you can't distinguish whether 10 THE WITNESS: When Maura came to my house,

11 something was done at the direction of counsel or not, 11 because that concerned me. And then in the discussion it
12 then don't answer it. Okay? 12 was suggested that we do this. Okay?

13 THE WITNESS: Okay. 13 BY MS. LARKINS:

14 MS. ANGELL: Do your best, though. 14 Q. Was there an attorney present during this

15 MS. LARKINS: Are you directing your clientto | 15 discussion?

16 simply say, "I can't answer that because of attorney- 16 A. With Rick?

17 client privilege"? 17 Q. (Ms. Larkins nods head.)

18 MS. ANGELL: I am instructing her that when 18 MS. ANGELL: Do you know whether Mr. Werlin had
19 something is attorney-client privileged, as I have 19 an attorney in his office while he was talking to you?
20 already said on the record twice or three times now, or- | 20 THE WITNESS: I don't know.
21 if things are attorney work product -- and she is not a 21 MS. ANGELL: Do you know whether or not
22 lawyer, so that's hard for her to distinguish, but I 22 Mr. Werlin was acting on advice of counse! in discussing
23 tried to explain it by saying, if something is being done | 23 a restraining order with you?
24  at the direction of counsel, then she is not to respond - | 24 THE WITNESS: I don't know.
25 to that question at all. 25 MS. ANGELL: Did he tell you that he was acting
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1 on advice of counsel concerning a restraining order? 1 question.
2 THE WITNESS: He got back to me after a day or 2 Q. How did you feel about this document when you
3 ‘so. 3 firstsaw it?
4 MS. ANGELL: All right. Well, then I am going 4 - A. Thadocument or the card? -
5 to instruct you not to answer. 5 Q. Thecard. '
6 THE WITNESS: Okay. Okay. 6 A. Just this?
7 BY MS. LARKINS: 7 Q. Yes.
8 Q. Okay. Ms. Scharmach, do you believe that you . 8 A. Just this.
9 did write these letters that are in Exhibits 3 and 4? 9 MS. ANGELL: You mean the day when you showed up
10 A. Idon't recall writing them. 10 at her house and handed it to her?
11 Q. Do you believe that Janet Clark may have written | 11 THE WITNESS: Yeah.
12 them? 12 MS. ANGELL: Is that what you mean?
13 A. No. 13 MS. LARKINS: We will get to that in a minute,
14 Q. Okay. 14 but-- ' |
15 MS. ANGELL: And, by the way, I am renewing my| 15 MS. ANGELL: Well, I'm telling you I think the - i
16 objection that this is all irrelevant to the causes of 16 question is vague and [ am asking for clarification. 1
17 action here and you're going to get a couple of more 17 MS. LARKINS: Okay. Let's try it again. !
18 minutes on this.stuff and then I'am going to ask you to 18 Q. When did you first see this document?
19 move on to something else. 19 A. When you came fo my home and you gave nie this l
20 MS. LARKINS: Okay. I'd like to ask that these 20 document and this letter. |
21 four pages be labeled Exhibit 5. 21 Q. Okay. Do you remember looking at the card -- i
22 (Exhibit 5 was marked for identification.) 22 A. Uh-huh. l
23 MS. ANGELL: Is this big one with the cat on it 23 Q. -- on that night? :
24  the first page of Exhibit 57 24 A. Uh-huh.
25 MS. LARKINS: Yes. Let's call it that. 25 Q. What sort of message did you think was intended ,
‘ 1
. ~ Paged3 Page 45 ;
1 THE WITNESS: I remember this letter. I by me when I gave you this card?
2 BY MS. LARKINS: 2 A. 1didn't know. I was surprised, because 10 me
3 Q. Does this four-page document that's labeled as 3 that'sa very friendly greeting. [ was surprised, but [ ‘
4 Exhibit 5 look familiar to you? 4 wasn't sure what the intent of it was. |
5 A. Yes. I remember this. S Q. Did you think that there might be some -- some %
6 Q. Can you tell me when you first became familiar 6 hidden intent other than a friendly greeting? i
7 with this document?- 7 A. Yes. i
8 A. Isn't this a letter that you brought to my home? '8 Q. Okay. And why did you think that? f
9 Q. Uh-huh. 9 MS. ANGELL: Before you continue responding to '
10 A. Uh-huh. . 10 that, [ want you to have the opportumry to review the
11 Q. Okay. And do you recall that the first page was It text--
12 printed on thick paper, thick stock paper similar to the 12 THE WITNESS: Okay.
13 exhibit that you have now? 13 MS. ANGELL: -- of Pages 2 through 4 of this ,
14 A. Uh-huh. 14 exhibit, because you're being asked questions about how i
15 Q. Okay. Did this -- Page 1 of this exhibit, did 15 you felt about it and [ didn't see you read it. ;
16 you find this threatening? 16 THE WITNESS: Okay. I need to read it again. |
17 A. No. ) _ 17 MS. ANGELL: And that's going to be my copy. So '
18 Q. What did you -- how did you interpret this Page 18 she didn't bring a copy for me of this little packet,
19 1 of this document -- 19 Exhibit 5.
20 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous. | 20 THE WITNESS: Uh-huh.
21 BY MS. LARKINS: 21 MS. ANGELL: Have you finished reviewing it,
22 - Q. --whenyou first saw it? 22 Ms. Scharmach?
23 MS. ANGELL: I don't understand what you mean: |23 THE WITNESS: Uh-huh.
24 How did you interpret it? 24 MS. ANGELL: Can you pose your next question,
25 MS. LARKINS: How did you -- strike my previous ['25 Mrs. Larkins? She is done reading it.
12 (Pages 42 to 45)
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1 MS. LARKINS: Just a second. 1 MS. LARKINS: May I clarify this?
2 Q. Okay. Do you recall the first time you read 2 MS. ANGELL: Please.
3 this letter? 3 MS. LARKINS: If she obtained information before
4 A. Uh-huh. = - 4 she ever met any lawyers in this case and tHen she
5 Q. How did you feel when you read it? 5 discussed this information with the lawyers, are you
6 A. A little angry, because I didn't agree with your 6 telling her that she should not -- she is not required by
7 evaluation of the incident. Going back in my thinking, | 7 the California law to reveal that information?
- 8 had great concern, because | thought that there were 8 MS. ANGELL: No..
9 innuendos that I -- you know, that were hidden underneath | 9 MS. LARKINS: Good.
10 the sentences. And I thought, you know, I really need to 10 MS. ANGELL: I don't hardly even understand your
11 discuss this with someone and see if | understand what's 11 question. You have no idea when lawyers were first
12 being discussed here. 12 brought in on your case. You're asking this person, who
13 But mainly 1 felt that you and [ have a 13 -also has no idea when lawyers were first brought in with
14 different interpretation of what happened that day. 1 14 regard to you, to talk about things that I don't think
15 felt that I was surprised by some of your comments, in 15 that she had any knowledge of before she talked with
16 particular, because it wasn't the way I perceived what 16 counsel about it. So, I am making sure that you
17 happened that day. And the fact that we really did lean 17 understand that the questions being posed to you always
18 over backwards to give you an immediate -- as I remember | 18 exclude anything that you discussed with coufisel.
19 i, the next week or the week after you had a double 19 Conversations you had with counsel, information given to
20 library time so that we could, you know, make that time 20 you by counsel that you didn't already have, that's not
21 up to your children. 21 part of your body of knowledge and you will not testify
22 So, you know, you were making allegations that 22 to it today.
23 were different from my recollection of the incident we 23 THE WITNESS: Okay.
24 had together. Okay? And also the suggestions of my 24 MS. ANGELL: So, if somebody besides counsel or
25 intent, the intent for my actions in this, surprised me, 25 in the course of defending against this litigation told
Page 47 Page 49
I because they aren't intentions I would have, certainly 1 youthat Mrs. Larkins was removed from her classroom or
2 not towards staff members, you know. So -- 2 taken out of her classroom, I think, were her words, or
3 Q. Okay. Were you surprised when I was removed 3 ifthey told you that the sky was purple, because
4 from my classroom at Castle Park Elementary? 4 Ms. Larkins made it that way or, you know, that
5 MS. ANGELL: Objection. Not relevant. Calls - 5 Ms. Larkins was on sick leave or something like that --
6. for--oh, it's an incomplete hypothetical. It assumes 6 THE WITNESS: Uh-huh. '
7 -facts not in evidence. There is no testimony that this 7 MS. ANGELL: --if it's not something --
8 witness knows that you were, quote, removed from your 8 information given to you by counsel or in defense related
9 classroom at Castle Park Elementary. 9 to this matter, well, then she can ask you about it.
10 BY MS. LARKINS: 10 But, if it was given to you by counsel or in relation to
Il Q. Did there come a time when you became aware that | 11 defense of this matter, then you're not to answer. It's
12 Thad been removed by Rick Werlin from my classroomat | 12 not part of your body of knowledge.
13 Castle Park Elementary? 13 Do you understand that?
14 MS. ANGELL: You mean other than in the course 14 THE WITNESS: Uh-huh.
15 of'this litigation and through attorney-client privilege 15 MS. ANGELL: Okay.
16 and attorney work product conversations and information? | 16 MS. LARKINS: Okay. Speaking not as the
17 MS. LARKINS: Yes. 17 Plaintiff, but as a person representing myself, I'd like
18 THE WITNESS: Yes. 18 to remind you, Ms. Angell, that your associate, Dan
19 BY MS. LARKINS: 19 Shinoff, told me in your presence that he became involved
20 Q. Okay. And what did you understand was the -20 in this case on October 4th, 2001.
21 reason I had been removed? 21 MS. ANGELL: Move to strike. No question
22 MS. ANGELL: Other than attorney-client 22 pending. Disregard every comment like that made from
23 conversations. You understand that she is asking you 23 her. Okay? She is not giving testimony. Don't let her
24 about stuff that you have not discussed with counsel. 24 . comments guide what you say. You just testify what you
25 THE WITNESS: Okay. 25 know about. Okay? '
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1 THE WITNESS: Okay. 1 something to do with some allegation in the complaint,
2 - MS. LARKINS: I don't think there is any need to 2 please, not dismissed allegations, not things that have
3 strike Ms. Angell's statement that I have no idea when 3 already been dismissed on demurrer.
4 lawyérs became involved in this case. We can just leave | -4 We have allegations of Labor Code violations,
5 itthere. 5 conspiracy to slander and intentional infliction of
6 MS. ANGELL: Move to strike. 6 emotional distress related to a grand jury subpoena.
7 MS. LARKINS: Okay. You are under oath. 7 Thatsit. So, can we plcase getto somethmg that's
8 MS. ANGELL: Objection. Argumentative. 8 relevant?
9. MS. LARKINS: It appears that Ms. Angell is 9 And the witness is directed that, again,
10 trying to get you to hide information that you are 10 comments made by Mrs. Larkins -- just pretend that it's
11 lawfully required to give at this -- 11 white noise: | mean, anything she is telling me has
12 MS. ANGELL: Objection. Argumentative. If you {12 nothing to do with your testimony. Okay?
13 can't control yourself, we are going to leave. So, if 13 THE WITNESS: Okay.
14 you want to ask questions without being argumentative, 14 BY MS: LARKINS:
15 please have at it. 15 Q. Before lawyers were involved in this case --
16 MS. LARKINS: Okay. Well, that would be 16 A. Uh-huh. Uh-huh.
17 interesting if you got up and left. 17 Q. -- did you learn why I had been taken out of my
18 MS. ANGELL.: Since you haven't asked a single 18 classroom?
19 question yet that's relevant to the allegations in this 19 MS. ANGELL: Objection. Lacks foundation.
20 litigation, your time is running short. So I would 20 Would you like to-ask her if she knows when lawyers
21 suggest that you get to it, that you stop being 21 became involved in this case and what "this case" is?
22 . argumentative with the witness, and that you get to a 22 Because I think you're talking about your dismissal, in
23 question that has something to do with the allegations in | 23 addition to this litigation. And I don't know that this
24 this case. We have been here for -- well, we got here 24 witness has any information about when lawyers became
25 before you did, but we have been going since about 10:17 | 25 involved in your dismissal.
. Page 51 Page 53
I this morning and it's now five till 12:00. So, if you I MS. LARKINS: Okay.
2 can get to something that's relevant, that would be 2 MS. ANGELL: And I also don't know whether this
3 great. 3 witness has any information concerning when lawyers got
4 MS. LARKINS: Ms. Angell, it's very, very 4 involved in this case. | mean I know she was a defendant
5 difficult for me to get to anything that you consider 5 at some point. You can ask her those questions to lay a
6 relevant in this case, because you have stated again and 6 foundation, if you'd like.
7 again that all events which occurred at Chula Vista 7 MS. LARKINS: Okay. | am going to try again.
8 Elementary School District are irrelevant to this case. 8 Q. Before you ever spoke to a lawyer about me, did
9 On the other hand, events at Chula Vista 9 anyone tell you why I had been taken out of my classroom?
10 Elementary School District constitute my entire argument | 10 A. Idon'trecall. 1don't recall. (Witness '
11 in this case. My presentation to the jury in this case 11 shakes head.) I was at two schools. And I came back and
12 will involve almost entirely events which occurred at 12 you weren't there, as | recall.
13 Chula Vista Elementary School District. 13 Q. Okay. You said that when I brought this card
14 I think it would be very exciting if you got up 14 and letter to you --
15" and left, but I think it's an empty threat and I think 15 A. Uh-huh.
16 you're just trying to intimidate me, because I am an in 16 Q. -- that you were surprised to see me.
17 pro per plaintiff. 17 A. Uh-huh.
18 MS. ANGELL: Move to strike. No queslion 18 Q. Is that because you thought that perhaps I had
19 pending. If you have a question for the witness, please 19 died?
20 askit. And, if you don't have a question, let me know 20 A. No. Because we were involved in a litigation
21 and we will leave. 21 and [ was surprised to see you there. You know, [
22 MS. LARKINS: | have many, many questions 22 thought that, um, that was an unusual circumstance.
23 for this witness. 23 Q. Okay. Tell me about what you mean by saying,
24 = MS. ANGELL: Well, then please proceed with 24 "We were involved in a litigation.”
25 questioning the witness about something that has 25 A. Well, there was a lawsuit pending, wasn't there?
14 (Pages 50 to 53)
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! 1 (Reporter's note: Reporter's clock was out of ‘
2 I-N-D-E-X 2 sync with video; time stamping codes reveal one hour
3 DEPOSITION OF RICHARD DENMON PAGE 3 earlier th tual ti
November 30, 2004 ' arlier than actual time.) .. . -
4 : . 4 VIDEOGRAPHER: This is the video deposition of
- Examination by Ms. Larkins 5 5  Richard Denmon, being taken on behalf of the plaintiff in
5 6  the matter of Maura Larkins versus Richard T. Werlin,
Examination by Ms. Angell 90 7  etcetera, et al., San Diego Superior Court Case No. GIC
: e 8  781970. This deposition is being held in the office of
XHIBITS: ) PAGE 9  San Diego Court Reporting, located at 319 Elm Street,
8 1 Two-page handwritten document 55 . S, . . .
9 10 Suite 100, San Diego, California. Today is Tuesday,
10 11 November 30, 2004, and the time is now 10:21 a.m.
RECORD MARKED AT THE REQUEST OF MS. ANGELL  LINE/PAGE | 12 My name is Gregg Eisman. I'm a Legal Video
- " 16 35 13 Specialist with Videographics, located at 1903 30th
12 14 Street, San Diego, California. The Certified Shorthand -
:: 15  Reporter is Tadzia Martin of San Diego Court Reporting.
15 16 For the video record, would counsel please state
16 17  their appearances.
17 18 MS. LARKINS: Maura Larkins, plaintiff in pro
18 19 -per. . :
19 20 MS. ANGELL: Kelly Angell for Robin Donlan and
;‘I’ 21 Linda Watson.
2 22 MR. HERSH: Michael Hersh for the Chula Vista
2 23 Educators, California Teachers Association, Gina Boyd and
24 24 Tim O'Neil.
25 25 VIDEOGRAPHER: Would the reporter please swear
Page 3 Page S
1 DEPOSITION OF RICHARD DENMON 1 the witness. -
2 Pursuant to Notice to Take Deposition, and on H
3 the 30th day of November, 2004, commencing at the hour of 2 (Whereuponf the witness was duly swom.)
4 10:00 o'clock a.m., at 319 Elm Street, Suite 100, in the 3
5 City and County of San Diego, State of California, before 4 EXAMINATION BY MS. LARKINS:
6 me, T. A. Mantin, Certified Shorthand Reporter in and for : : ‘
7 the State of California, personally appeared: 3 Q. Good mom!ng, Mr. Denmon.
8 RICHARD DENMON, 6 A. Good moming.
“9). f»_vho dce;lled asa witnet;s by the Plaintiff, being by me 7 Q. You look like you're feeling well, but I need to
t C
10 Sarlsd C:U)Sreswom was thereupon examined as a witness in 8. ask you anyway. Are you feeling well today?
12 9 A. Yes, [ am.
" APPEARANCES 10 Q. Can you think of any reason why you couldn't
. . o
14 Forthe Plaintiff. MAURA LARKINS Il give your best testimony today’
1935 Autocross Court 12 A. No.
15 El Cajon, Califonia 92109 13 Q. Could you state for the record where you are
6 (In Propria Persona) 14 employed? -
17 ForChulaVista ~ CALIFORNIA TEACHERS ASSOCIATION | 15 A. With the Chula Vista Elementary School District,
Educators, Califonia By: MICHAEL HERSH 16 Q. And what is your position there?
18 Teachers Association, 11745 East Telegraph Road 17 A. Certificated teacher
Virginia Boyd and  Post Officé Box 2153 ’ ’
19 Timothy O'Neil:  Santa Fe Springs, Califoria 90670 18 Q. And where do you work?
0 (Appearing telephonically.) 19 A. As a substitute.
21 For Robin Donlan  STUTZ, ARTIANO, SHINOFF & HOLTZ | 20 Q. Okay. But you're not receiving a substitutc’s
and Linda Watson: ~ By: KELLY R ANGELL 21 pay, are you? Are you receiving your full salary?
22 401 W_cst "A" Street, 15th Floor 22 ‘A. Yes, I am.
2 San Diego, California 92101 23 Q. Okay. And where -- what school were you workmg
24 Videographer: Gregg Eisman, Videographics 24 at before you became a substitute?
| 25 : 25 A. Castle Park.

2 (Pages 2to 5)
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1 Q. Okay. And can you tell me what was the time 1 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous as
2 frame where you were working at Castle Park? 2 totime. Do you mean any other substitutes who
3 A. Tbelieve it was 19 -- 1996 through 2004. 3 substituted in the third grade bilingual classroom during
4 Q. Okay. Do you have a clear memory of a time when | 4  the 2001 school year? h
5 I'was working at Castle Park School? 5 MS. LARKINS: No. I mean after I stopped
6 A. Tremember when you worked at Castle Park 6  working at Castle Park.
7  School, yes. 7 MS. ANGELL: Do you mean for the three years
8 Q. Do you have aclear memory of the time when [ 8  since you haven't been working there? Vague and
9 left Castle Park School? ’ 9  ambiguous as to time. Over broad.
10 A. T have a memory of you leaving Castle Park 10 MS. LARKINS: Well, that is an interesting
11 School, yes. 11 question.
12 Q. What do you remember about that? 12 Q. Do you-recall that I stopped working at Castle
13 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous. | 13 Park during the middle of a school year?
14 BY MS. LARKINS: 14 A. Yes.
15 Q. Well, what did you mean when you said | have a 15 Q. Okay. And when the next year came around, do
16 memory of you leaving Castle Park School? 16  you recall who was in my classroom?
17 A. That I remember there was a time when you were | 17 A. Yes.
18 no longer there. 18 Q. Who was that? .
19 Q. Did somebody tell you that I was no longer 19 A. Stephanie Pettit.
20 there? ) 20 Q. Was she a substitute?
21 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous. | 21 A. No, she wasn't.
22 BY MS. LARKINS: 22 Q. SoifI were to ask you who were the substitutes
23 Q. What made you realize that | was no longer 23 inmy classroom after I left, it would just be for that
24 there? o . 24 half-year period from the middle of the year when I left
25 MS. ANGELL: At -- teaching at Castle Park? 25  until the end of the year, correct?
Page 7 Page 9
1 MS. LARKINS: Yes. 1 A. Yes.
2 THE WITNESS: I didn't see you at school. 2 Q. Okay. Who were the substitutes that you
3 MS. LARKINS: Okay. ‘ 3 remember during that period?
4 Q. Where you at all curious when you stopped seeing 4 A. Sharon Frank. [ believe there was a
5 me at school as to why you were not seeing me at school 5  gentleman -- I don't remember his name.
6  anymore? : 6 Q. Maybe Flores?
7 A. No. 7 " A. ldon't remember. And Mrs. Ornelas -- Ornelias,
8 Q. Was I a member of your grade level teaming? 8 Ithink.
9 A. Yes. , . 9 Q. Sandra Omelas?
10 Q. And was | replaced by a substitute who didn't 10 A. That's probably it.
11 have a teaching credential or any teaching experience 1 Q. Okay. When there'is all these substitutes in my
12 named Sharon Frank? . | 12 place, that didn't arouse any interest on your part?
13 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous as | 13 A. What do you mean?
14 to the term "replace," and I think it-may be calling for 14 Q. Well, the teacher -- your teammate is gone and
15 alegal conclusion, but insofar as you're just talking 15 all these substitutes are in her place, and you weren't
16  about whether a body was there -- 16  interested as to why I was gone?
17 MS. LARKINS: Right. 17 MS. ANGELL: Objection. Argumentative and
18 MS. ANGELL: -- if you know the answer, tell 18  misstates the testimony. Mr. Denmon testified that there
19 her-- : 19 were three substitutes, so the objection is to the
20 THE WITNESS: Yes, there was a substitute there. 20 characterization of all these substitutes.
21  BY MS. LARKINS: 21 MS. LARKINS: Well, I think Mr. Denmon was the
122 Q. And do you remember Sharon Frank being the 22 one who said there was a lot of them.
123 substitute? 23 Q. However many substitutes there were, did it
24 - A. She was one of many, yes. 24 arouse your interest as to why there were substitutes
25 Q. One of many. Do you remember any of the others? |25 instead of the regular teacher in my classroom?
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1 A. Not particularly. _ I youdon't know, say you don't know.
2 Q. Uh-huh. 2 THE WITNESS: Okay.
3 MS. ANGELL: I would respectfully ask that the 3 MS. ANGELL: Thank you.
4  plaintiff please refrain from making comments such as 4 BY MS. LARKINS: .
5 "uh-hith," "oh, really," bursting out in laughter -- that 5 Q. Canyou remémber the names of the other people
6  kind of thing -- which has already happenéd I think three 6  who were there?
7  times so far this morning after answers by the witness, 7 MS. ANGELL: At the first meeting that
8  because I perceive it to be an attempt to harass or 8  Mr. Denmon attended with assistant superintendent Rick
9 intimidate the witness. So if you wouldn't mind just 9  Werlin concerning you during 2001?
10 limiting that, that would be great. - . 10 MS. LARKINS: Well, I don't want to say that.
11 MS. LARKINS: Okay. I'll try, but it's kind of 11 That would be assuming facts that are not in evidence.
12 hard. You know, saying "hum" and "uh-huh" is kindofa | 12 MS. ANGELL: Well, then your question I'm
13 reflex response to respond when somebody says something,| 13 objecting to on the basis that it's vague and ambiguous.
14 and I think it's usually really not carefully thought 14 MS. LARKINS: Well, I'm not the one that said
15 out, oh, I'm going to say "uh-huh." So I can't guarantee 15 the first meeting. You're the one that said the first
16" that  won't be saying something like that again. 16  meeting. I think before we ask him about the first
17 Q. Mr. Denmon, did you want to have me removed from| 17 meeting, we should make sure there was more than one
18  my classroom? 18  meeting.
19 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous as | 19 Q. Mr. Denmon, was there more than one meeting
20 . to time, not reasonably calculated to lead to the 20  between you and Mr. Werlin?
21 discovery of admissible evidence. 21 A. Yes. )
22 MS. LARKINS: You may answer. 22 Q. Now, this meeting that you're thinking of --
23 THE WITNESS: No. _ 23 well, about how many meetings were there between you and
24 MS. ANGELL: Vague and ambiguous as to time. 24 Mr. Werlin? -
25 For what time period is the question referring? 25 . MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous as
Page t1 Page 13 .
1 BY MS. LARKINS: . 1 totime. This is an employee of the school district. He
2 Q. Did you ever have a desire to see me removed 2 could have bumped into, had discussions with Mr. Werlin
3 from my classroom? 3 over-- I don't know how many years he's been a district
4 A. No. 4  employee. Please narrow it down a little.
5 Q. Did you ever make a report to Werlin, Rick 5 MS. LARKINS: Sure. I can do that.
6  Werlin, the assistant superintendent, that you were -- 6 Q. How many times -- how many meetings did you have
7  you had problems with me? 7 with Mr. Werlin about me?
8 MS. ANGELL: Vague and ambiguous. 8 A. I'm not sure.
9 THE WITNESS: I shared concerns about things 9 Q. Was it more like one or more like ten?
10 that had come up, yes. 10 A. Not one, not ten.
i1 BY MS. LARKINS: 11 Q. Okay. Can you -- could you say that it was
12 .Q. Okay. Now, how did you come to be sharing 12 closer to two or closer to nine?
13 concerns about me with the assistant superintendent? 13 A. I don't remember how many meetings I had.
14 A. I'was called in to a meeting with him. 14 Q. So it was either two, three, four, five, six,
15 Q. And where was this meeting? 15  seven, eight or nine?
16 A. 1believe it was at Castle Park. 16 A. 1t could have been. I don't remember.
17 Q. Do you recall in what room? 17 Q. Okay. Fine. When was the first one?
18 - A. Probably the office. 18 A. 1don't remember exactly when the first meeting
19 Q. And do you recall who else was there? 19  was. o
20 A. No, I don't. 20 Q. Okay. Why did you happen to be called in to a
21 MS. ANGELL: I'm just going to interrupt and ask 21 meeting with Mr. Werlin? ‘
22 that the witness not guess. 22 MS. ANGELL: Objection. Calls for speculation.
23 THE WITNESS: Okay. 23 Unless Mr. Werlin told you why you had been -- why he
24 MS. ANGELL: You said probably the office. So 24 . called you in. She's asking you that.
25  if you know, please respond with what you know, and when| 25 MS. LARKINS: Let me say it that way.
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1 Q. Did Mr. Werlin tell you why he had called you 1 not there -- I don't really understand what your question
2 in? : 2 . is. Are you asking him for a conclusion as why you were
3 A Yes 3 not there or whether or not you were present? Do you see
4 Q* What did he say?’ ) 4 . my confusion?’
5 A. He was disturbed about some of the events that 5 MS. LARKINS: I understand exactly where you're
6  had taken place. 6  coming from, Kelly. I'm going to have to look for an ‘
7 Q. Okay. And he felt they involved you? 7" exhibit here that I think will help on this. We are-
8 MS. ANGELL: Objection. Calls for speculation. 8  going to have to come back to this.
9  Ifyou could ask the question in the form of did he tell 9 Q. Mr. Denmon, did you ever say to anybody that you
10 you. 10 liked Gretchen Donndelinger being principal because you
3} ‘MS. LARKINS: Yes. 11 could intimidate her into doing what'you wanted?
12 Q. Did he say that he thought the events involved 12 A. No.
13 you? 13 Q. Okay. Mr. Denmon, in September of 1998, did
14 A. No, not that I recall. 14 Gretchen Donndelihger instruct you to team -- instruct
15 Q. So you have no idea why it was you he called in? 15  you to start teaming with my bilingual classroom?
16 MS. ANGELL: Objection. Argumentative. 16 MS. ANGELL: Objection. This line of
17 MS. LARKINS: Okay. Ican rephrase it. ) 17 questioning is not reasonably calculated to lead to the
18 ‘Q. Do you have any idea why it was you that he 18  discovery of admissible evidence. We are here today on
19 called in? 19  allegations concerning activities in September -- or
20 MS. ANGELL: Objection. Calls for speculation. 20  September of 2000 through, I think, December of 2002
21 MS. LARKINS: No. I'm just trying to find out 21  related to records of arrest, and questioning this
22 ifhe has an idea. 22 witness concerning whether as a school teacher he
23 Q. Do you have -- do you have any thought about why { 23 teamed -- was instructed by a principal to team with-
24 it was? 24 you-- ‘
25 MS. ANGELL: Objection. Calls for speculation. 25 MR. HERSH: Ijoin in that --
Page 15 Page 17
1 Ifyou'll ask the witness whether he was told why it was 1 MS. ANGELL: -- three years prior is not
2 him versus other teachers he was called in, that is 2 relevant, nor reasonably calculated to lead to the
3 different and isn't calling for speculation. 3 discovery of admissible evidence, and 1 would
4 MS. LARKINS: Okay. Let's skip that. 4 respectfully request that you ask questions related to
5 Q. Do you recall one meeting with Mr. Werlin that 5 this litigation. '
6  took place when you and some other teachers were sitting | 6 MR. HERSH: [ join in that objection.
7  in the teachers' lounge and Gretchen came in.and asked 7 MS. LARKINS: Okay. Ms. Angell, would you be
8  youto come in to the principal's office and discuss me? 8  willing to stipulate that such matters are outside the
9 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous, | 9  scope of discovery.in this case?
10 compound question, assumes facts not in evidence. 10 - MS. LARKINS: I am willing to stipulate that ail
11 Perhaps you could ask him to list the meetings that he 11 of your questions today, other than questions concerning
12 remembers or something like that instead of, you know, 12 the allegations made in your complaint, are not relevant.
13 kind of trying to testify to a whole bunch of things for 13 MS. LARKINS: How about questlons when you're
14 him in a question. 14 doing the deposition of me?
15 MS. LARKINS: Let me just try to rephrase it. 15 MS. ANGELL.: If you have objections to questions
16 Q. Do you recall any time when you were sitting in 16  that I asked during your deposition, you feel free to
17  the teachers' lounge and Gretchen came in -- this is -- 17 have an attorney there or act as your own attorney and
18  you know, before I ask that, let me ask this. 18  make your objections for the record. This is the
19 Do you recall that | was taken out of my 19  deposition of Rick Denmon.
20  classroom for a while, then I came back to work for about | 20 MS. LARKINS: Okay. Well, I think that your
21 aweek, and then was taken out again? ‘ 21 objection is simply an attempt to prevent evidence from
22 MS. ANGELL: Objection as to characterization of |22  being revealed in this case, because you questioned me
23 "taken out of my classroom.” Vague and ambiguous, calls| 23 about events at Castle Park School. .You wanted to know
24 for speculation. 24 who said what about what, and now suddenly when I'm not
25. If you're asking him did he see you there and 25  the witness all of a sudden these things are outside the
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1 scope of discovery. -1 class. You allowed my 100 percent Hispanic class to team
2 But I will be willing to have this be a standing 2 with English-only classes so that they weren't spending
3 objection today. I will stipulate that this can be a 3 their entire classroom time in a classroom that was
4 . standing objection to all of the questions I ask today, - 4 grossly in violation of the Civil Rights Act. In 1999,
5 and perhaps that way you won't have to repeat itsomany { 5  after -- shortly.into the year, you did begin to allow my
6 times. . 6  class to be integrated.
7 Mr. Hersh, would you be willing to stipulate to 7 MS. ANGELL: Objection. Move to strike. No
8 that standing objection? 8  question pending. And I'll direct the witness to
9 MS. ANGELL: The standing objection being that 9  disregard plaintiff's attempt to inform you as to what
10 each and every question is not reasonably calculated to 10  happened. What we're here for today is for plaintiff to
11 lead to the discovery of admissible evidence in this 11" ask you questions about what you know, what you saw, what
12 case? . 12 youdid, what you remember. So please disregard her
13 MS. LARKINS: Yes. 13 attempt to testify for you and tell you what happened.
14 MR. HERSH: Yes. 14 Okay. '
15 MS. ANGELL: So stipulated. 15 BY MS. LARKINS:
16 MS. LARKINS: Okay. So now you don't have to 16 Q. Do you recall a time when you refused to team
17 say that quite so many times. 17 with my classroom?
18 MS. ANGELL: Even though your questions aré not { 18 A. No. .
19 relevant, we are here to provide deposition testimony. 19 Q. Do you have a clear memory of when I arrived at
20 So even though the questions, almost all of them, are not | 20  Castle Park Elementary School?
21 relevant, as I have been doing with other witnesses, I'll 21 A. 1believe it was after the remodel.
22 provide you with latitude to see if you can establish how |22 Q. Yes, it was.
23 anything is relevant. But there will come a point in 23 "MS. ANGELL: Objection. Move to strike
24 time -- there may come a point in time at which I'll 24 plaintiff's comments, everything after "remodel."
25  instruct the witness that he doesn't have to continue 25 Please disregard comments made to you by
Page 19 Page 21
1 answering irrelevant questions. 1 Mrs. Larkins when she's trying to confirm, deny, tell you
2 MS. LARKINS: Fine. And at that point I will 2 what went on, and just testify as to what you know
3 suspend the deposition and seek an order to compel 3 without being influenced by her comments. Okay.
4 testimony. 4 MS. LARKINS: I'm sorry. Is "um" also an
5 Q. Okay. Do you remember the question? 7 5 attempt to harass the witness, or is it just "uh-huh"
6 A. No. 6  thatis an attempt to harass the witness? I need to know
7 Q. 1 wouldn't expect you to. Okay. That's why it 7 soldon't harass the witness.
8  helps to have a standing objection. Then that doesn't 8 MS. ANGELL: Mrs. Larkins, your sarcasm is not
9  have to interfere between the question and the answer. "9 well taken, and [ would ask that you please redirect your
10 _In September of 1998, did Gretchen Donndelinger | 10  attention to asking the witness questions about what he
11 instruct you to begin to allow the bilingual classroom 11 knows.
12 third grade level to team with your classroom and the 12 MS. LARKINS: Well, since you call it sarcasm, [
13 other third grade classrooms? 13 believe you mean that the idea that "um" would be
14 A. At some point we were instructed to team, yes. 14  harassment is ridiculous, so I will assume that I'm not
15 Q. And what did you do at that point? 15  harassing the witness when I say "um." I'm only
16 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous. | 16  harassing the witness'when I say "uh-huh.”
17 BY MS. LARKINS: 17 Q. Did you pointedly refuse to speak to me when |
18 Q. Did you tell -- question withdrawn. 18 first arrived at Castle Park Elementary School?
19 Did you outright refuse when Gretchen 19 A. No.
20  Donndelinger asked you to do this? 20 Q. Did you and I ever become friends?
21 A. No. 21 A. We were friendly.
22 Q. Are you perhaps confused between 1998 and 19997 | 22 Q. Did you and I ever have a meaningful discussion -
23 'MS. ANGELL: Objection. Argumentative. 23 about anything?
24 BY MS. LARKINS: 24 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous.
.25 Q. Okay. Now, in 1999, you began teaming with my | 25 MS. LARKINS: You may answer the question if you
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1 can ) 1~ me about any problem you had with me outside of the grade
2 THE WITNESS: In regards to curriculum or 2 level meeting?
3 whatnot, I would assume we had, but specifically I don't 3 A. Not that I recall.
4 recall. o o 4 Q. Can you think of any reason why Lifida Watson
5 BY MS. LARKINS: 5 would say that you were always coming to her and asking
6 Q. And would you assume that such discussions would | 6  her to go with you to the principal to make some kind of
7 have taken place in a meeting? 7  anegative report about Maura?
8 MS. ANGELL: Objection. Calls for speculation. 8 MS. ANGELL: Objection. Calls for speculation.
9  Plaintiff is not entitled to your guesses. She's 9  And it's compound. S
10 entitled to your memory, your testimony about what you 10 If you can answer the question without guessing
11 did, saw, heard, what you know, but not guesses. So if 11 and you understand the question -- '
12 you can restrict yourself to not guessing -- | know 12 THE WITNESS: Can you restate the question?
13 sometimes it's hard, but don't guess. 13 MS. LARKINS: Yeah. AndI can replace the "and”
14  BY MS. LARKINS: ) 14 with a "to," and then it wouldn't be compound.
15 Q. Do you believe that any of these discussions 15 Q. Can you think of any reason why Linda Watson
16 happened outside of a meeting? ' 16  would say that you were always coming to her to ask her
17 MS. ANGELL: O-bjection‘ Calls for speculation. 17 to go with you to the principal to report about something
18 MS. LARKINS: No. I'm asking what he believes. | 18  you didn't like about me? _ ' .
19 MS. ANGELL: It's the same thing. You're asking 19 MS. ANGELL: Objection. It calls for
20 him for speculation. What do you believe; what do you-- |20 speculation. Asking the witness can you think of any
21 you know, it's the same thing. Do you remember. Thatis |21  reason is different from saying what do you know about,
22 different. ' 22 did so-and-so tell you. So that's the basis of the
23 MS. LARKINS: Okay. Thank you. Thatisagood |23  objection. It's continuing to call for speculation.
24 suggestion. 24 MS. LARKINS: ‘Can you answer the question?
25 Q. Do you remember any such discussion that 25 THE WITNESS: Can you restate it?
Page 23 Page 25
‘I happened outside of a meeting? 1 MS. LARKINS: Yes, I can. And this will be even
2 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous.| 2  better this time. Okay. I won't say can you think of
3 What such discussion? You mean discussion concerning| 3 any reason.
4 curriculum, schoot curriculum? 4 Q. Do you know of any reason why Linda Watson would
5 MS. LARKINS: Yes. 5 say that you were always coming to her to ask her to go
6 THE WITNESS: Not that I recall. 6  with you to the principal to make a report about
7 MS. LARKINS: Neither do 1. 7  something you didn't like about me?
8 MS. ANGELL: Objection. Move to strike. 8. A. No, not to make a report about something I
9 That, Mrs. Larkins, is your attempt to 9  didn't like about you. '
10 intimidate and harass the witness, and I would ask that | 10 Q. Okay. Do you think she might have said such a
11 you refrain from making commentary after his responses.| 11 thing -- is there some other reason why she might have
12 BY MS. LARKINS: 12 said that you were always coming to her to ask her to go
13 Q. Did you ever have any personal discussion with |13 with you to the principal to talk about me? - '
14 me about our relationship? 14 MS. ANGELL: Objection. Compound, and it --
15 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous. | 15  read the question back. It's like several questions
16 MS. LARKINS: Answer it if you can. 16  there. ,
17 THE WITNESS: No. 17 MS. LARKINS: Let me try it again. I know where
18 BY MS. LARKINS: 18  Ihave to put the word "to" instead of the word "and."
19 Q. Did you tell Rick Werlin that you had? 19 Okay. 1think I can do this.
20 A. No. 20 Q. Do you know of any reason why Linda Watson said
21 Q. Did you ever make any attempt to speak to me 21  that you were always coming to her to ask her to go to
22 directly about any problems you had with me? 22 the principal with you to talk about me?
23 A. Ishared my concerns at our grade level 23 MS. ANGELL: Assumes facts not in evidence.
24 meetings. ) 24 If you don't know, you don't know.
25 Q. So -- did you ever make any attempt to talk to 25 THE WITNESS: No, I don't know.
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1 BY MS. LARKINS: I is a far more serious offense. Supplying the perjury is
2 Q. Okay. Okay. Did you frequently talk to 2 very serious.
3 Gretchen Donndelinger about me? 3 - MS. ANGELL: This is a continuing attempt by you
4 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguousas| 4 to intimidate this witness, and I would request that if
5 totime. -1 5  yquhave comments for me, that you excuse the witness and
6 MS. LARKINS: During the time I was workmg at 6  you can say whatever you want to me. This is to depose
7 Castle'Park Elementary School. 7  Mr. Denmon about what he knows concemning the allegations
8 MS. ANGELL: Can you state the whole questionso | 8  in your complaint, not for you to threaten me and lecture
9  the witness knows what he's answering?  _ 9 me about what you think is perjury and what you think is
10 MS. LARKINS: Uh-huh. IfI can remember it. .| 10 not. Mrs. Larkins, just because people don't testify to
13! Q. Did you frequently talk to Gretchen Donndelinger | 11 what you think they should, because your allegations
12 about me during the time I was working at Castle Park 12 never happened, does not mean that there was perjury.
13 Elementary School? 13 This stuff never happened. Your litigation is frivolous.
14 A. Not frequently. 14 MS. LARKINS: You think that any teacher that
15 Q. About how often did you speak to Gretchen 15 sits here and says something that you don't want them to
16 Donndelinger about me? 16  say is violating attorney-client privilege.
17 A. ldon't recall. 17 MS. ANGELL: You have no idea what I think.
18 Q. Okay. Did you -- when you spoke to Gretchen 18 MS. LARKINS: You have made it very clear in
19 Donndelinger about me, was it to tell about something you | 19 deposition after deposition that you think that if
20  were concerned about? 20 somebody in yeur office told somebody at Castle Park to
21 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous. |21  discuss something with the other teachers in Castle Park,
22 MS. LARKINS: You may answer. ' 22 that all the those discussions between employees of Chula
23 THE WITNESS: Could you! restate the question? 23 Vista Elementary School District with no lawyer present
24  BY MS. LARKINS: 24 are covered by attorney-client privilege, and you have
25 Q. When you spoke to Gretchen Donndelinger about | 25 said that in depositions. It's on the record,
Page 27 Page 29
1 me, was it to tell her about something you were concerned | | Ms. Angell.
-2 about? 2 MS. ANGELL: Please disregard all of
3 A. Yes. _ 3 Mrs. Larkins' comments. These are not questions for you.
4 Q. Okay. Do you recall one of your meetings with 4  She doesn't get to testify today and she doesn't inform
5 Rick Werlin -- there is no "d" on the end of that -- in 5  your knowledge of what is going on. Just remember that
6  which you and several other teachers were in Gretchen 6  you're here to testify to what you know. Okay?
7  Donndelinger's office talking about me when I knockedon{ 7  BY MS. LARKINS:
8  thedoor? A 8 Q. Mr. Denmon, did you discuss your testimony here
9 A No 9  today with anyone other than Ms. Angell?
10 Q. Do you recall a meeting in Gretchen 10 MS. ANGELL: Vague and ambiguous. Seeks to
11~ Donndelinger's office when you and several other teachers | 11 invade attorney-client privilege.
12 hid behind the door? 12 MS. LARKINS: It specifically avoids
13 A. No. » ’ 13 attorney-client privilege.
14 Q. How could you forget a thing like that? 14 MS. ANGELL: I'm not the only attorney in the
15 MS. ANGELL: Objection. Move to strike. ' 15 world.
16 Mrs. Larkins, if you can't control yourself from 16 MS. LARKINS: I stand corrected.
17 making comments and attempting to harass and intimidate | 17 Q. Did you discuss your testimony here today with
18  this witness, we will leave and seek a protective order. 18  anyone other than an attorney?
19 Sol would respectfuily request that you please stop from | 19 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous.
20  the comments and pose questions to this witness without | 20 MS. LARKINS: You may answer.
21  commenting back to him indicating your opinion of the 21 THE WITNESS: No. I haven't given the testimony
22 testimony. 22 up until now.
23 MS. LARKINS: Okay. Ms. Angell,  would liketo | 23 BY MS. LARKINS:
24 caution you that while making smart cracks might not be | 24 Q. ' mean did you discuss what might happen in this
25  the most Kosher thing to do during a deposition, perjury | 25 deposition and -- let me just say it this way. Did you .
8 (Pages 26 to 29)
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1 .talk to Peggy Myers yesterday or today? 1  BY MS. LARKINS:
2 A. 1talked to Peggy yesterday. 2 Q. Did Peggy Myers give you any advice?
3 Q. Did you talk to Peggy after her dcposntnon” 3 A. No.
4 A Yes,1did. 4 Q. Mr. Denmon, after I had quit working -- and you
5 Q. Okay. So let me try the question again. Did 5  have testified that you didn't really think much about
6  youdiscuss your testimony here today with anyone other 6 it -- were you then surprised when I sued teachers at
7  than an attorney? 7  Castle Park Elementary School?
- 8 MS. ANGELL: Asked and answered. He stated that | 8 MS. ANGELL: Objection. Compound.
‘9 he-- 9 MS. LARKINS: You may answer.
10 MS. LARKINS: It's a different question. 10 THE WITNESS: Could you restate the questlon"
11 MS. ANGELL: No, it's not. He stated he has not 11 MS. LARKINS: Sure.
12 given the testimony yet. You said did you discuss your 12 Q. Were you surprised when you found out that [ had
13 testimony here today with anyone other than an attorney. 13 sued teachers at Castle Park Elementary School?
14 That's the question you just posed. . It's the same thing 14 A. No. )
15 you previously said when he said he hadn't given the 15 Q. Why not?
16  testimony yet. 16 A. 1think that somebody who loses their job would
17 ~ MS. LARKINS: Then that is a nonresponsive 17 want to try to keep it, so that would be a course of
18  answer. The question definitely needs to be asked again. | 18  action they might take.
19 MS. ANGELL: He's already answered. You can 19 Q. So you knew that I had lost my Job"
20  pose it as many times as you want, but he's already 20 A. Yes.
21 answered the question. 21 Q. How did you find that out?
22 MS. LARKINS: No, he has not. He did say he 22 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous as
23 talked to Peggy Myers last night. 23 to time, seeks to invade attorney-client privilege.
24 MS. ANGELL: He didn't say he talked-to Peggy 24 BY MS. LARKINS:
25 Myers about his testimony today. He said that he hadn't 25 Q. Were you represented by an attorney before |
Page 31 ‘ Page 33
1 given testimony today. I sued teachers at Castle Park Elementary School -- were
2 MS. LARKINS: Exactly. That's why the question 2 you represented by an attorney regarding my case before |
3 hasn't been asked yet. 3 - sued teachers at Castle Park Elementary School?
4 Q. Did Peggy Myers talk to you about how her 4 MS. ANGELL: Objection. Calls for a legal
5 deposition had gone yesterday? 5  conclusion. I think that you're asking this witness
6 A. Yes. 6  whether any counsel that was present in depositions in
7 Q. Okay. Did she tell you about any specific 7  your dismissal proceeding, that kind of thing, whether
8  questions that had been asked of her? 8 - they were his lawyer, the district's lawyer, so I think
9 A. No. 9  you're asking him to give legal conclusions. Maybe you
10 Q. Did she give you any advice? 10 can clarify for him so I wouldn't object.
11 MS. ANGELL: Objection, Vague and ambiguous. 11 MS. LARKINS: Ms. Angell, apparently you have
12 This is harassing. 12 forgotten -- perhaps it's wishful thinking -- that I was
13 MS. LARKINS: Anything that you don't wanttobe { 13  dismissed after [ sued, in violation of Labor Code
14 revealed you consider harassing. You just say that any 14 1102.5. You're trying to pretend that this case was
15  time you want. Even if someone says "uh-huh" you say 15 something normal where someone would sue after they were
16  that is harassing. 16  dismissed, but it was just the reverse in this case.
17 MS. ANGELL: Well, Mrs. Larkins, it totally 17 Okay.
18  depends on the manner in which you make your comments, ] 18 MS. ANGELL: Move to strike. No question
19 and the way that you do it is usually harassing to the 19  pending.
20  witness. 20 MS. LARKINS: Okay.
21 MS. LARKINS: Are you instructing him not to 21 MS. ANGELL: .It's my understanding,
22 answer the question? 22 Mrs. Larkins, that you were afforded a due process
23 . MS. ANGELL: No. 23 hearing before a commission on professional competence.
24 MS. LARKINS: You may answer the qhestion. 24 It's my understanding that the proceedings in your
25 THE WITNESS: What's the question? 25  dismissal started probably with an accusation after some
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1 other meetings with the school -- this is just what I I of asking questions to me.
2 understand the situation to be -- and that the district 2 MS. LARKINS: I would be happy to do so. Okay.
3 had the assistance of counsel in addressing those issues. - 3 MS. ANGELL: And by the way, this witness is
4 So I can't tell you when -- I think you're 4  here in response to a notice of deposition that you
5 _ asking this witness to give you information about when 5 served because he is an employee of the Chula Vista
6 the-district had lawyers and whether -- you know, in what | 6 Elementary School District and is here giving testimony
7  capacity he was being represented. So that's why [ think 7 fof the purpose of use in this litigation only, San Diego
8 thatit's vague, and I think that you're asking for a 8  Superior Court Case GIC 781970, and he does not consent
9  legal conclusion. So maybe if you could ask the question | 9 to this deposition -- the videotape of this deposition or
10 in such a way that -- do you see my problem? 10 the transcript of this deposition to be used for any
11 MS. LARKINS: Oh, I see your problem. You're Il purpose outside this litigation.
12 doing a good job coming up with excuses for trying to 12 BY MS. LARKINS:
13 stop the truth from coming out in this case. 13 Q. Mr. Denmon, have you recently spoken to members
14 Ms. Angell, the -- my lawsuit was served on 14 of'the press?
15, teachers at Castle Park on about March 12, 2002. 1 was 15 A. Yes.
16  dismissed on May 7th, 2002. 16 MS. ANGELL: Let the record reflect that
17 MS. ANGELL: And when was the accusation served | 17 Ms. Larkins is turned and is looking at me with eyebrows
18  uponyou? 18  raised.
19 MS. LARKINS: Interestingly enough, on March 19- MS. LARKINS: Well, I'm just thinking, Ms.
20 29th I mailed a tort ctaim to the district. 20  Angell, if this witness has been recently-speaking to the
21 MS. ANGELL: Uh-huh. 21  press -- let me ask some further questions.
22 MS. LARKINS: And the accusation -- no. It was 22 Q. Have you spoken to the press about events at
23 April - April 29th 1 mailed the tort claim to the 23 Castle Park Elementary School?
24 district, and then on April 30th -- the accusation I 24 A. Yes.
25  think was dated April 30th, and it was mailed May Ist. 25 MS. ANGELL: Objectlon Vague and ambiguous as
Page 35 Page 37
1 How's that? How's that for a time frame? Doesn't look 1 totime.
2 too good for you and the district, does it? 2 BY MS. LARKINS:
3 MS. ANGELL: Please recall that what she says is 3 Q. Have you spoken during the year 2004 to members
4 not to inform your knowledge here today. Base your 4 of the press about events at Castle Park Elementary
5  testimony on what you know. 5 School?
6 MS. LARKINS: You should also know thateven if | 6 A. A member, yes.
7  the lawyer advises you to commit perjury, you're still 7 Q. Okay. Who was that?
8  responsible, and it's a felony. 8 A. Kelley Dupuis [ believe is his name.
9 MS. ANGELL: Objection. Argumentative. Move to| 9 MS. LARKINS: Okay. The reason [ raised my
10 strike. 10  eyebrows, Ms. Angell, is that when someone goes to the
11 Mrs. Larkins, please stop instructing this 11 press to discuss something, they are pretty much giving
12 witness as if you were his attorney. Please stop arguing 12 up their right to privacy about it.
13 with the witness and accusing him of lying, whlch iswhat | 13 MS. ANGELL: Move to strike. Nonresponsive or
14 you just did here. 14  no question pending.
15 MS. LARKINS: It's a warning. 15 .MS. LARKINS: Well --
116 MS. ANGELL: Could you mark the record, please. | 16 MS. ANGELL: This isn't your time to inform this
17 MS. LARKINS: Ms. Angell, if you weren't afraid 17 witness and tell him how to testify, Mrs. Larkins.
18  ofthe facts of this case being revealed publicly, then 18  That's not your job. Your job is to ask him questions
19 why do you keep worrying about these videotapes? 19  about what he knows, not to tell him how he should act,
20 MS. ANGELL: Do you have a question for the 20  notto try to harass him, not to try and accuse him of
21 witness? If you have no questions for the witness, we 21  lying when he's under oath. Please pose questions to
22 will leave. 22 this witness instead of telling him what you think he
23 MS. LARKINS: I have many questions for the 23 should testify to.
24 witness. 24 MS. LARKINS: Ms. Angell, you're the one that
25, MS. ANGELL: Then I suggest you pose one instead | 25  brought up the idea that these deposition vidgotapes
10 (Pages 34 to 37)

619-232-1164

FAX 619-232-2616 - -

Page 97 of 101




Case 3:07-cv-02202-W(‘WMC- Document 1-5

Larkins v. Werlin

Filed 1@/2007 Page 98 of 101

Deposition of Richard Denmon

GIC 781970 November 30, 2004
Page 38 Page 40

1 could not be used for any purpose other than this trial. 1 A. Yes.

2 You brought up the idea, and I responded to it. You 2 Q. Who was that?

3 know, Ms. Angell, as soon as somebody admits the truth, 3 A. Mr. Werlin.

4 this whole case can be over. 4 Q. And when did he say that? S

5 MS. ANGELL: So you're admitting that you're S MS. ANGELL: Objection.

6  bringing these witnesses in for these depositions, these 6 BY MS. LARKINS:

7  videotape dépositions in order to harass them into 7 Q. Was it a meeting with the entire staff when he

8  getting whatever you want them to say? ' 8  said that? -

9 MS. LARKINS: That is an extremely dishonest 9 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous as
10 response. Ms. Angell, you know perfectly well that the 10 to what Mr. Werlin said. Do you mean that you wouldn't
11 truth in this case is completely obvious. There is a 11 return during the 2001 school year, that you were no
12 mountain of evidence. 12 longer an employee? I don't understand the questnon that
13 MS. ANGELL: Yes, and it was put out in front of 13 is-being posed.

14 the CPC and you were dismissed.’ 14 BY MS. LARKINS:
15 MS. LARKINS: No, it wasn't. My lawyer in that 15 Q. Was this my last day of work at Castle Park that

16  case made -- never mentioned Labor Code 432.7; she never| 16 ~ Mr. Werlin said this?

17 _mentioned Labor Code 1105.2. I was dismissed for filing | 17 MS. ANGELL: What is this? Vague and ambiguous.
18 tort claims in a lawsuit which is against the law. The 18 MS. LARKINS: "Iha_t I would not be returning to_

19 Constitution allows for the right to petition for redress 19 Castle Park. '

20 of grievances. And [ think due to your law firm's bad 20 MS. ANGELL: Ever or that school year or what?
21 legal advice, the district violated that Constitutional 21 1 don't understand your --
22 right. 22 MS. LARKINS: Well, let's let the witness tell
23 MS. ANGELL: Excuse me, Mrs. Larkins. Do you 23 us.
24 have a question for this witness? Because thisisa 24 MS. ANGELL: Why don't you ask the witness what
25  waste of his time and it's an abuse of the discovery 25  Mr. Werlin said.
Page 39, Page 41

1 process for you to sit here and lecture to me on whatever 1 MS. LARKINS: Ms. Angell you're really making

2 your legal theories are or what you believe the facts 2 this difficult.

3 are. Could you please ask this witness some question 3 MS. ANGELL: Actually, Mrs. Larkins, you're

4 about what he knows about the allegations contamed in 4 making it difficult by your failure ask appropriate

5  your complaint. 5 questions, notwithstanding the fact that none of this is

6 MS. LARKINS: Okay. I-- never mind. Idon't 6 relevant. You haven't asked one relevant question and we

7 need to use this. Okay. 7  have been in deposition for'and hour.”

8 Q. I'want to go back to when you said you weren't 8 MS. LARKINS: Well, I guess that means that you

9  surprised when I sued. Okay. 9  didn't ask me very relevant questions when it was my
10 How -- did Gretchen Donndelinger ever have a 10" deposition, doesn't it?

11 staff meeting in which she told the staff that I would 11 MS. ANGELL: The allegations in thlS litigation
12 not be returning to Castle Park? 12 pertain to a record of arrest. How about asking this
13 A. No. - 13 witness about something pertaining to a record of arrest,
14 Q.. You're sure of that? 14 whether he was ever told about a record of arrest, any of
15 MS. ANGELL: Ob_]CCthn Argumentative, asked | 15 the things that are alleged in your complaint, as opposed
16  and answered. 16  to the causes of action which have already been dismissed
17 BY MS. LARKINS: 17  from this litigation? It's improper and an abuse of
18 Q. Okay. I want to give you some wiggle room here | 18  discovery for you to sit here and question this witness
19 in case, you know, some notes of Gretchen Donndelinger | 19 concerning causes of action which have been dismissed.
20  are produced that showed she did have such a meeting. Is | 20 MS. LARKINS: So it was improper and abuse of

21 your memory of this very clear, or is it just that you 21  discovery for you to be questioning me about these same
22 don't remember such a staff meeting? 22 events?
23 A. 1don't remember Gretchen Donndelmger saymg 23 * MS. ANGELL: I'm not here to discuss and argue
24 that you would not retumn. 24 those things with you, Mrs. Larkins. I'm here to defend
25 Q. Do you remember someone else saying it? 25  this witness's deposition, and I will not engage in legal
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! argument with you concerning your deposition. In your 1 and Werlin hid-behind the door?
2 deposition you were nonresponsive; you walked out of your| 2 MS. ANGELL: Objection. Argumentative,
3 deposition despite court order to be there, and you're 3 misstates the evidence. In fact, he testified that
4 well aware that there is a motion for terminating 4 nobody hid behind a door.
5 sanctions pending that will be heard this Friday. -5 RBYMS. LARKINS: -
6  concerning your deposition, if you want to discuss your 6 Q. Did you testify that no one ever hid behmd a
7 deposition, but that is not relevant here, and I would 7  door in a meeting that you were at in the office where [
8  really prefer to Just stick to questions for this "8  was being discussed, or just that you didn't remember?
9  witness. 9 A. 1don't remember what I said. Idon't remember
10 MS. LARKINS: If it's not relevant, why did you 10 it ever happening. I'm saying no, it didn't happen and |
11 just bring it up? 1t don't remember it happening. I don't know what I said
12 MS. ANGELL: You brought it up. 12 earlier.
13 MS. LARKINS: I brought up a motion for 13 Q. Okay. You don't want to leave yourself any
14 terminating sanctions? 14 wiggle room there?
15 MS. ANGELL: You're bringing up your deposition. | 15 MS. ANGELL: Objection. Argumentative,
16 ~ We are not here to talk about your deposition. This 16  badgering the witness.
17 witness was not at your deposition, so he can't testify 17 Mrs. Larkins, please stop doing that. The
18  to what happened at your deposition. You're talking 18  witness answers your question. Just because you don't
19 about that in order to harass and inform this witness and’ 19 like his answer doesn't mean that you need to try to
20 to try to influence his testimony. 20 convince him+o give some other answer. Please stop
21 MS. LARKINS: And I think you are talking about 21  harassing the witness. Ask him questions, let him answer
22  terminating sanctions in an effort to influence this 22 and move on to the next question.
23 - witness. And 1 think that we should not just leave it 23 MS. LARKINS: Are you really protecting your
24 there, but let's go ahead, you know, since you bring up 24  witness? 1 have testimony from other people --
125 terminating sanctions. | want to show respect for this 25 MS. ANGELL: You're asking this witness about
Page 43 Page 45
1 subject that you have brought up. 1. what he remembers. Let him tell you what he remembers.
2 MS. ANGELL: Do you have a question for this 2. MS. LARKINS: Okay.
3 witness? Because if you don't, he needs to be released. 3 MS. ANGELL: That's what he remembers.
4 MS. LARKINS: I have respect for -- when you 4 BY MS. LARKINS:
5 bring up the subject here and -- 5 Q. This is swomn testimony, and you're saying that
6 MS:. ANGELL: Mrs. Larkins -- 6  you were never at a meeting where teachers hid behmd the
7 MS. LARKINS: 1 want to respond. 7  door?
8 MS. ANGELL: I was responding to your launching | 8 A. I'm saying I don't remember being at a meeting
9 - again into a diatribe about your deposition. That is not 9  where teachers hid behind a door.
10 proper for this witness. You need to ask this witness 10 MS. LARKINS: Well, that's different, isn't it,
11 questions. You don't get to sit here and argue with me 11 Ms. Angell?
12 all day. It's atrémendous waste of everybody's time and | 12 MS. ANGELL: It's the same testimony he has
13 resource. Could you please ask this witness a question 13 - given three times now.
14 about his knowledge. ' 14 MS. LARKINS: No. There is a difference between
15 MS. LARKINS: Well, it's sure lucky we are not 15 I was never at a meeting where teachers hid behind the
16  wasting time and resources by having you launch into a 16  door and [ don't remember being at a meeting.
17  diatribe. 17 MS. ANGELL: Do you need a break?
18 Okay. Ms. Angell is trying to prevent this line 18 THE WITNESS: Yeah, we can take a break. That
19 of questioning, but I'm really going to try to keep at 19 would be nice.
20 it. Then maybe you guys will walk out, but I'm going to * | 20 MS. LARKINS: She really wants to avoid
21  try to do this. And if you walk out, [ will seck an 21  testimony on this.
22 order to compel testimony. Okay. 22 Ms. Angell, do you want to ask --
23 Q. Now, it seems like we left off with you saying 23 MS. ANGELL: Move to strike. Nonresponsive, no
24  that Werlin told you I would not be coming back. Was 24  question pending.
25  this at-that meeting where everybody except Donndelinger | 25 MS. LARKINS: Do you want to ask the other two
12 (Pages 42 to 45)
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1 counsel here if they would also like a break? 1 early?
2 MS. ANGELL: You mean plaintiff in pro per and 2 ‘MS. ANGELL: Move to strike everything preceding
3 the other attorney? The witness needs a break. 3 "let's just talk about this meeting" as no question
4 MS”LARKINS: It's normal custom during a 4 pending. If you can answer the question.
5 deposition of -- not for you, though. You have this 5 THE WITNESS: Ask the question again, please.
6 habit of walking out of depositions without saying where | 6 BY MS. LARKINS:
7  you're going, just leaving, and saying that I don't have 7 Q. Do you.-- at this meeting when Werlin told you
- 8  toagree to the break because I'm not a lawyer. 8  that I wouldn't be coming back, did Joe Ellen leave that
9 MS. ANGELL: Move to strike. No question 9  meeting early?
10 pending. 10 A. Not that I recall. Idon't recall her being
11 The witness has stated that he wants a break. 11 there or not being there.
12 Are you saying you don't want the witness to take a 12 Q. Okay. Would it jog your memory if1 asked you
13 break? 13 if she ever left one of these meetings saying, "Have fun,
14 MS. LARKINS: No, I'm not. 14 you guys"?
15 MS. ANGELL: Well, then, we are agreed. 15 A. No.
16 Michael, are you agreed. 16 Q. You have no memory of that?
17 MR. HERSH: I am agreed. 17 A. No, I have no memory of that. I don't recall.
18 MS. ANGELL: How long do we want to break for? | 18 Q. Okay. So is it because of this meeting that you
19 How long do you want to break for? 19 weren't surprised when I sued teachers?
20 MR. HERSH: I couldn't hear that. 20 MS. ANGELL: Vague and ambiguous, "this
21 MS. ANGELL: She didn't answer. 21 meeting." What are you talking about?
22 MR. HERSH: Okay. 22 BY MS. LARKINS:
23 MS. LARKINS: Who didn't answer? 23 Q. Was it because of this meeting where Werlin said
24 MS. ANGELL: You. How long do you want the 24 1wouldn't be coming back -- is that why you weren't
25  break for? The witness said he wants a break. 25  surprised when you found out I had sued teachers?
Page 47 Page 49
1 MS. LARKINS: Well, why don't we ask the | A. No. I think I testified that I wasn't surprised
2 witness. . 2 thata person who was no longer working would seek a
3 How long a break would you like. 3 legal resolution or some legal something to get their job
4 THE WITNESS: Ten minutes would be fine. 4 or keep their job or whatever.
5 MS. LARKINS: That would be fine. Iagree to a 5 Q. Okay. And the way you found out that  was no
6 ten-minute break. 6  longer working was when -- at this meeting when Werlin
7 How about you, Mr. Hersh? 7  said | wouldn't be coming back?
8 MR. HERSH: That's fine. I will call back, or 8 MS. ANGELL: Objection. Seeks to invade
9  can Rosie call me. 9  attorney-client privilege.
10 VIDEOGRAPHER: We are going off the record. The | 10 BY MS. LARKINS:
1l timeis 11:22 am. 11 Q. Okay. Beforé'this meeting when Werlin said |
12 (Recess tak;:n; reporter’s clock was synchronized 12 wouldn't -- was there an attorney at this meeting when
13 with video.) 13 Werlin said I wouldn't be coming back?
14 VIDEOGRAPHER: We're going on the record. The 14 A. This meeting that you're talking about right now
15 time is 11:40 a.m. 15 is when you said there was people behind the door?
16 BY MS. LARKINS: 16 Q. Well, let's not assume that, because ydu don't
17, Q. Mr. Denmon, can you -- I think you and I have a 17  remember that. Let's just talk about this meeting when
18  pretty good idea of this meeting that took place when 18  Werlin said that I wouldn't be coming back.
19 Mr. Werlin said that I wouldn't be coming back. And 19 A. Okay. What's the question?
20  remember that teachers were hiding behind the door. I 20 Q. Was there an attorney there?
21  didn't know it at the time, but I found out later. Let's 21 A. Idon't recall if there is an attorncy present
22 . see. Whatelse did you say about this meeting'? Well, | 22 ornot. '
23 think the only thing -- let's just talk about this 23 Q. Okay. Was this meeting in the middle of the
24 meeting where Werlin said that I wouldn't be coming back. | 24  school year? ) .
25 Do you recall Joe Ellen leaving that meeting 25 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous.
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I What school year? 1 right to you that this meeting happened around April
2 BY MS.LARKINS: 2 20017
3 Q. Well, was this meeting -- okay. I believe we 3 MS. ANGELL: You mean the meeting where Werlin
4 have established through your testimony that I left in 4  said that you would not bée coming back?
5 - .the middle of a school year. Wasn't that your testimony? | 5 MS. LARKINS: Thank you. Yes.
6 MS. ANGELL: Objection. Vague and ambiguous | 6 THE WITNESS: Is that when --
7  or--I'msorry. Not vague and ambiguous. Misstates the | 7 MS. ANGELL: She doesn't testify here. You tell
8  testimony. Ithink his testimony was that — something 8  whatyouremember. '
9  along the lines that you weren't showing up to teach; you | 9. THE WITNESS: Okay.
10 weren't showing up to perform your employment. And the| 10 MS. ANGELL: If you don't know, the answer is
Il problem I have is your characterization of it being that 11 youdon't know. If you do know, just tell her what you
12 "l'left." You know, it's your characterization of it. 12 know. :
13 . If you want to ask him if he saw you there, whether you |13 THE WITNESS: Could you ask the question again?
14 were present or whether he was told about any 14 MS. LARKINS: Yeah. Let me --
15 particular -- - 15 THE WITNESS: I'm sorry. I got confused.
16 - BY MS.LARKINS: - ~ |16 BY MS. LARKINS: '
17 Q. On the day of this meeting when Werlin said I 17 "Q. Okay. Now, I believe you have testified that
18  wouldn't be coming back, had I been at school that day? | 18  you recall that I left during a school year or I stopped
19 A. I believe there were -- to the best of my 19 -working at Castle Park during the middle of a school year
20  recollection, there were different meetings in which I 20  and that [ was gone for the rest of that school year and
21 and others were told that you would not be coming back. |21  replaced and there were substitutes in my classroom. And
22 Q. Were there -- was there anyone other than Werlin | 22 then the next year someone else had -- took over my
23 who told you that I would not be coming back? 23 classroom. Now, I want to talk about that partial year
24 MS. ANGELL: Objection. Seeks to invade the 24 there between the time.when [ stopped working and the end
25  attorney-client privilege, vague and ambiguous as to 25  ofthe year.
Page 51 | ‘ Page 53
I time. 1 Do you recall any attorneys coming to Castle
2 BY MS. LARKINS: 2 Park to have meetings during that time?
3 Q. Was there anyone besides Werlin who told you 3 A. Yes. .
4 that I would not be coming back when an aﬁomey wasnot | 4 Q. Really? And who were those attorneys?
5  present? 5 A. Mr. Shinoff I believe I met with.
6 MS. ANGELL: Vague and ambiguous as to time. 6 MS. ANGELL: I'm objecting insofar as you're
7 Do you mean during the year 2001? 7  seeking to invade attorney-client privilege here.
8 MS. LARKINS: Well, Mr. Denmon has just 8 MS. LARKINS: No. He doesn't have to --
9 testified that there were a number of meeting at which he 9 MS. ANGELL: Or attorney work product.
10 was told that I would not be coming back, so I'm goingto | 10 MS. LARKINS: He doesn't have to tell what
11 leave it up to him. 11 happened during the meeting, but the fact of the meeting
12 Q. Whatever these meetings are that you're thinking 12 is not covered by attorney-client privilege. Okay.
13 of, this number of meetings at which you were told that I 13 MS. ANGELL: Had you finished your answer?
14 would not be coming back, during those meetings was there| 14 THE WITNESS: What was the question?
15 ever anyone other than Werlin who told you that [ would 15 MS. ANGELL: She asked the names of all the
16  not be coming back when an attorney wasn't present? 16  lawyers or any lawyers that came during that 2001 school
17 A. Is your question was I ever told at a meeting 17  year. Just tell her, as best as you know, the names if
18  with an attorney that you would not be coming back? 18  you remember. If you don't remember --
19 Q. No. It's the opposite. If there was an ' 19 THE WITNESS: It may not have been during the
20  attorney present, you don't have to tell me anything 20 2000 school -- 2000 --
21  aboutit. 21 MS. LARKINS: [ know what you mean. It may not
22 A. Ican't -- Mrs. Larkins, I can't remember if 1 22  have been during that period.
23 was told at a meeting with an attorney present or not. | 23 THE WITNESS: -- period, but 1 did --
24  don't remember who was at a meeting. 24 Mr. Shinoff and Mr. Brazee.
25 .. Q. Okay. Let's assume that -- does it sound 25
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